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OP[TINSKI INFORMATOR SAVSKI VENAC
Osniva~ i izdava~: Gradska op{tina Savski venac
Izlazi tromese~no
Priprema i ure|uje Odsek za informisawe:
Du{ko Antoni}, glavni i odgovorni urednik,
Sne`ana Mikavica i Branka Mari} (novinari),
\or|o Vukoje (foto-reporter), Biqa [orak (sekretar)
Savet za informisawe: Ranko Beqinac (predsednik),
Nata{a Milovanovi}, Milo{ Kova~evi},
Dragoqub Nikoli} i Milan Avramovi}
Grafi~ko ure|ewe: Velimir Brankovi}
[TAMPA: [tamparija �Politika A. D.�
Adresa redakcije: Kneza Milo{a 69
Tel: 2061-889, 2061-884, 2061-887 � Tel/faks: 2643-490
E-mail: redakcijasv@savskivenac.org.yu

Sve informacije vezane za gasifikaciju,
izvode iz mati~nih kwiga, komunalne teme,
ostvarivawe svojih prava i druge odgovore na pitawa 
iz delokruga op{tine gra|ani mogu dobiti
u Op{tinskom KOL-CENTRU, tel: 36-02-380
ili preko E-MAIL-a: milovanovic@savskivenac.org.yu

Informacije o Gradskoj op{tini Savski venac
mo`ete na}i i na Veb-sajtu: www.savskivenac.org.yu
Ako, putem SMS poruke, `elite da postavite pitawe
predsedniku op{tine � u tekstu poruke otkucajte
SV, razmak, tekst poruke, i po{aqite na broj 6633
(va`i za 063, 064 i 065)
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Posle duge i te{ke bolesti, 27. septembra, preminuo je, u 53. go-
dini, Gradona~elnik Beograda Nenad Bogdanovi}.

Kao ro|eni Beogra|anin, Nenad Bogdanovi} se prvo dokazao u
nauci, diplomirav{i, nakon Matemati~ke gimnazije, na Elek-
trotehni~kom fakultetu, na kom je posle tri godine i magistri-
rao, dokazuju}i se pre svega u struci u kojoj je obavqao najslo`e-
nije poslove.

U Demokratsku stranku je u{ao pre 15 godina i u woj obavqao
niz zna~ajnih du`nosti, od predsednika zemunskog odbora DS,
gradskog odbornika i predsednika Gradskog odbora DS, do pod-
predsednika i zamenika predsednika stranke, da bi po dolasku
demokratskih snaga na vlast posle Petog oktobra obavqao i naj-
zna~ajnije funkcije: narodniog poslanika, potpredsednika i
predsednika gradske Vlade, predsednika skup{tinskog Odbora
za finansije i drugo.

Za Gradona~elnika Beograda izabran je na izborima 2004. go-
dine. Za vreme svog {estogodi{weg rada na najodgovornijim
gradskim funkcijama mr Nenad Bogdanovi} je svoju osvedo~enu
qubav prema na{em gradu dokazivao tako {to je Beogradu vra-
}ao stari sjaj i ugled, udahwuju}i mu novi `ivot i elan, vode}i ga
ka savremenim svetskim tokovima i integracijama. Za relativ-
no kratko vreme uvrstio je na{u prestonicu u red najrazvijeni-
jih i najlep{ih evropskih metropola donev{i mu i priznawe
�Grad budu}nosti jugoisto~ne Evrope�, osvojiv{i usput, 2005. go-
dine i nagradu �Najevropskiji projekat�, za projekte obnove i
ulep{avawa Beograda. Najvi{e za-
hvaquju}i wemu oni koji u Beogradu
nisu bili godinama odu{evqeni su
wegovim novim izgledom i istovre-
meno sa~uvanim {armom iz pro{-
lih vremena.

Mr Nenad Bogdanovi} bio je rado
vi|en gost i na Savskom vencu, uvek
imaju}i razumevawa za razvojne projekte koji vra}aju sjaj ovom
starom delu grada, koji je prakti~no i wegova kolevka.

Vest o smrti Nenada Bogdanovi}a rastu`ila je sve prave de-
mokrate i sve one koji stvarno vole ovaj grad.

Op{tina Savski venac na vest o smrti Gradona~elnika odmah
je otvorila Kwigu `alosti koja je u holu Op{tine, uz de`urstvo
slu`benika i u dane vikenda, stajala narednih pet dana.

Iz te kwige navodimo nekoliko karakteristi~nih re~enica:
� Na{em gradona~elniku mr Nenadu Bogdanovi}u, za sve {to je

uradio za Beograd � HVALA!
Tomislav \or|evi}

� Nedostaja}e{ mi. Beograd je izgubio ~oveka koji mu je dao
novi izgled i vratio ga na kartu evropskih metropola.

Milo{ Kova~evi}
� Svojim nesebi~nim zalagawem i velikom energijom dopri-

neli ste mnogo da Beograd pribli`ite Evropi.
Lela Petrovi}

� Iako smo se vi|ali i u op{tini i na drugim javnim mesti-
ma, 24. decembra 2006. na godi{wicu kontramitinga, sa Nena-
dom Bogdanovi}em me je upoznao Boris Tadi}. Tada smo se sme-
jali. Nisam znao da je to, na `alost, moj posledwi susret sa Gra-
dona~elnikom.

\or|o Vukoje
� ^oveka jedino smrt mo`e da pobedi, ali ne i wegove rezul-

tate. Mr Nenad Bogdanovi} ih je imao puno, jer je bio odgovoran
i svoj grad je od srca voleo...Gradio je ulice i zgrade, obnavqao
fasade, parkove, saobra}aj... i stvarao uslove za lep{u budu}-
nost. U tome je izgarao i sagoreo. Oti{ao je tiho na put bez po-
vratka...

Ratko Petrovi}, Zorica [tulovi}
� Nenade, posledwi pozdrav je uvek te`ak. Ovom prilikom ne

`elim da se oprostim od tebe, ve} da nastavim sve ono {to smo
svi zajedno zapo~eli. Nedostaja}e{ Beogradu, ali }emo imati po
~emu da se zauvek se}amo Tebe.

@aneta Milovanovi}
� Gospodin Nenad Bogdanovi} je mnogo uradio za ovaj Grad i mi

mu dugujemo svu na{u zahvalnost. Samo zlonamerne, sitne du{e
i zlobnici ne vide to! 

Porodica Kopawa
� Rodi}e se stotine drugih qudi sa istim licem i o~ima, ali

se ne}e roditi isti ~ovek, ba{ kao ti Nenade, da odgovorno, di-
sciplinovano i u bolesti, sa toliko `eqe ~ini{ da tvoj i na{
grad bude  svetski grad. Bio si borac. Smrt te je prerano spre~i-
la da ide{ do kraja. Iskreno mi je `ao. Neka ti je ve~na slava.

Tvoj sugra|anin Mileta [tulovi}
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IN MEMORIAM

BEOGRAD IZGUBIO ^OVEKA
KOJI MU JE DAO NOVI IZGLED
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PETI OKTOBAR NA SAVSKOM VENCU

POMO] SOCIJALNO UGRO@ENIM SUGRA\ANIMA
Op{tina Savski venac i weno Odeqewe za dru{tvene delatnosti, informisawe i me-

snu samoupravu, uz pomo} aktivista sa mesnih zajednica, po~ev od januara ove godine sva-
kog petog u mesecu ujutro organizuju redovno mese~no uru~ivawe pomo}i (namirnice, sred-
stva za higijenu, polovnu ode}u i obu}u itd.) za 100 socijalno najugro`enijih porodica sa
Savskog venca. Sticajem okolnosti Petog oktobra ova akcija organizovana je jubilarni de-
seti put, ve} po obi~aju u prostorijama Narodne kuhiwe u Lominoj ulici.

PRED[KOLSKA USTANOVA �SAVSKI VENAC�
Iz svog Fonda za investicije Op{tina Savski venac ve} ~itave ove godine investicio-

nim radovima i nabavkom neophodne opreme poma`e pred{kolske ustanove, osnovne i
sredwe {kole, Dom zdravqa i druge dru{tvene ustanove na Savskom vencu.

Uz dosta simbolike, kao samo jedan od brojnih vidova pomo}i Pred{kolskoj ustanovi
Savski venac Petog oktobra je organizovano sve~ano otvarawe novih najmodernijih de~jih
ba{tenskih sprava za igru koje je za sve vrti}e na Savskom vencu iz svog Fonda za investi-
cije nabavila Op{tina Savski venac. Sve~ano otvarawe organizovano je u Vrti}u �Sveta
Petka� na Top~iderskom vencu, gde se ina~e nalazi i direkcija PU Savski venac, a isto-
vetne vrtne igra~ke, ukupne vrednosti oko 4.000.000 dinara, dobila su i sva druga obda-
ni{ta na Savskom vencu.

Istoga dana, paralalneo, organizovana je i dobrotvorna akcija kompanije �Deloytte &
Tush�, ~ijih je 50-ak radnika taj dan provelo u vrti}ima Savskog venca, ure|uju}i dvori-
{ta i oboga}uju}i zelenilo u wima, farbaju}i kapije, ograde i druge detaqe, sve sredstvi-
ma koja je svojim prilogom obezbedila ova ugledna kompanija.

OSNOVNA [KOLA �ISIDORA SEKULI]�
U sklopu investicionih ulagawa u savskovena~ke osnovne {kole predstavnici op{ti-

ne posetili su Petog oktobra O[ �Isidora Sekuli}� u Savamali i tom prilikom, u ciqu
osavremewavawa nastave, uru~ili {koli 10 kompjuterskih konfiguracija nabavqenih
iz op{tinskog Fonda za investicije.

SPECIJALNA OSNOVNA [KOLA �ANTON SKALA�
Iz istog Fonda za investicije nabavqena je i oprema za Specijalnu osnovnu {kolu

�Anton Skala�. Istog dana, Petog oktobra, predstavnici Op{tine Savski venac uru~ili su
ovoj {koli specijalnu kompjutersku opremu, interaktivnu elektronsku tablu, tri lap-top
ra~unara i drugu opremu, ukupne vrednosti od oko 500.000 dinara, neophodnu za rad sa de-
com sa specijalnim potrebama. 

Kako u ovoj {koli {kolska godina po~iwe kasnije ovaj dan poslu`io je i za sve~ano uru-
~ewe opreme {koli �Anton Skala� i za uru~ewe |a~kih torbi sa poklonima za |ake-prva-
ke. Ove poklone u~enici preostalih osnovnih {kola dobili su po~etkom septembra.

IZBOR NAJBOQIH PROJEKATA NVO
Odlukom Skup{tine op{tine Savski venac za svrhu finansirawa najboqih projekata

nevladinih organizacija opredeqeno je 2,5 miliona dinara i raspisan je konkurs na koji
je stigao 21 predlog. Rok za konkurs bio je 4. a Komisija koja o tome odlu~uje sve~ano je su-
tradan (5. oktobra) objavila kojim su programima opredeqena sredstva.

(O ovim programima NVO, kao uostalom i o akcijama iz investicionog programa ~itajte
op{irnije na narednim stranicama.)

DODELA KOLICA ZA BEBE
Predsednik op{tine Tomislav \or|evi} obe}ao je prilikom leto{weg grupnog ven~a-

wa 100 bra~nih parova u Skup{tini grada parovima koji su se tada ven~ali kolica za
bebe koje se rode u tim brakovima.

U dogovoru sa prvih devet bra~nih parova koji su dobili prinove za dva para organi-
zovano je Petog oktobra uru~ewe kolica u op{tini, dok je automobil sa kolicima za se-
dam preostalih bra~nih parova (pet iz Beograda i dva iz unutra{wosti) istoga dana oti-
{ao iz op{tine i odneo kolica sre}nim roditeqima na ku}ne adrese. Ova akcija i daqe
traje i kolica }e biti poklowena za svaku prvoro|enu bebu iz pomenutih brakova.

INVESTICIJE,  DONACIJE,INVESTICIJE,  DONACIJE,
AKCIJE,  PROGRAMI,AKCIJE,  PROGRAMI,
POKLONI, POMO]...POKLONI, POMO]...

Deo onih reformi za koje smo se borili 5. oktobra 2000. godine
u spomen na taj dan simboli~no je realizovan ovog 5. oktobra.
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Odbornici SO Savski venac su na sednici 2. jula usvojili
Odluku o buxetu op{tine za 2007. godinu i na taj na~in
okon~ali {estomese~ni period privremenog finansira-

wa. U obrazlo`ewu ovogodi{we odluke o buxetu ka`e se da je
Gradskoj op{tini Savski venac klasi~ni okvir buxeta uve}an
u odnosu na prethodnu godinu za 7,6 odsto i iznosi 419.889.000
dinara, a po Odluci o obimu sredstava za vr{ewe poslova Gra-
da i gradskih op{tina za 2007. godinu. 

Planirani obim sredstava je balansiran za sve direktne i
indirektne korisnike buxeta. 

Nakon usvajawa buxeta, odbornici su usvojili izmene i dopu-
ne Odluke o utvr|ivawu zakupnine za poslovni prostor na ko-
me pravo kori{}ewa ima op{tina Savski venac, a zatim i Od-
luku o stavqawu van snage dopune odluke SO Savski venac o
uslovima za pripajawe zajedni~kih prostorija u stanove za 1994.
godinu, u jednom delu. Skup{tina je zatim donela re{ewe o od-

re|ivawu ovla{}enog lica za postupawe po zahtevu za slobo-
dan pristup informacijama od javnog zna~aja i za ivla{}eno
lice odredila Dra`ena Majstorovi}a, sekretara Skup{tine
op{tine. 

Odbornici su imenovali predstavnike Skup{tine Gradske
op{tine Savski venac u upravni i nadzornii odbor Kluba spor-
ta i rekreacije �Top~ider�. Za predsednika Upravnog odbora
imenovan je Du{an Din~i}, dok je za predsednika Nadzornog
odbora imenovan Igor Kuka. S. Mikavica

Dvadeseta sednica Skup{tine op{tine ovoga saziva, odr`ana
2. oktobra, po~ela je minutom }utawa, odnosno odavawem po{te ne-
davno preminulom gradona~elniku Beograda, Nenadu Bogdanovi}u.

Nakon dopune dnevnog reda, odbornici su prvo dali saglasnost
na izmenu godi{weg programa rada Javnog preduze}a �Poslovni
prostor Savski venac�. Kako je re~eno u obrazlo`ewu re{ewa o da-
vawu ove saglasnosti, JP �Poslovni prostor�, je svoj program done-
lo u vreme privremenog finansirawa gradske op{tine Savski ve-
nac, jer je imalo zakonsku obavezu da do 31. januara 2007. godine do-
stavi godi{wi program poslovawa za 2007. godinu Ministarstvu
finansija Republike Srbije � Upravi za javna pla}awa. To je i
ura|eno, iako nisu postojali svi relevantni parametri za izradu
programa, ba{ zbog privremenog finansirawa. Po zavr{etku pri-
vremenog finansirawa, na julskoj sednici SO, doneta je Odluka o
buxetu Op{tine za 2007. godinu, pa je neophodno godi{wi program
uskladiti sa ovom odlukom, odnosno sa sredstvima odre|enim na
poziciji 411 � plate i dodaci zaposlenih.

Funkcionisawe javnog gradskog saobra}aja na teritoriji op{ti-
ne Savski venac je tema o kojoj se uvek mo`e mnogo razgovarati, jer
su saobra}ajni problemi ~itavog Beograda, pa i op{tine Savski
venac, brojni. Zato su se i odbornici SO wome pozabavili ovoga
puta. Sednici je prisustvovala i Jasmina Li~ina, zamenik direk-
tora Sektora za upravqawe saobra}ajem GSP �Beograd�. Ona je od-
bornicima dala informaciju koje je nove gradske linije ovo grad-
sko preduze}e uvelo u posledwe vreme, a koje prolaze delimi~no
ili ve}im delom kroz na{u op{tinu. Tako je istakla linije 94,
74, 89 i 551, a uvedena je i linija za decu koja poha|aju Specijalnu
{kolu �Anton Skala�. Trasa linije 34 je promewena, na zahtev
`iteqa Male{kog brda, dok su linije 42 i 542 spojene. 

[to se ti~e uvek sporne linije 44 za Top~idersko brdo, gra|ani
tra`e da se ova linija ponovo produ`i do Kote`a, kako je ranije
i{la. Jasna Li~ina je istakla da je GSP sada samo jedan od grad-

KOMISIJA ZA BLOKOVE
U okviru dopuwenog dnevnog reda, na sednici je formirana

sedmo~lana Komisija za blokove 1 i 20. Zadatak novoformi-
rane komisije je da predlo`i odr`ivo re{ewe za problem
blokova 1 i 20, koje }e ukqu~iti interese lokalne zajednice,
odnosno Op{tine, starih vlasnika zemqi{ta, kao i vlasnika
privremenih objekata na ovim lokacijama.

Letwa sednica SO, 2. jula

USVOJEN BUXET
ZA 2007. GODINU

Oktobarska sednica Skup{tine op{tine

ZA JAVNI PREVOZ NAD



skih prevoznika, te tako ne odlu~uje samostalno o linijama, ve} je
prava adresa za obra}awe: Direkcija za javni prevoz. 

Odbornici su zatim izneli predloge i inicijative za poboq{a-
we saobra}aja na Op{tini, a nedostatak saobra}aja kroz ulicu Teo-
dora Drajzera je i ovoga puta apostrofiran kao najte`i. Nakon
rasprave zakqu~eno je da se za ova, ali i sva druga, pitawa veza-
na za saobra}aj treba obra}ati Direkciji za javni i putni~ki pre-
voz, koja je jedina nadle`na za ovu problematiku.

KOMISIJA PREDLO@ILA ZAKQU^KE

Na sednici Skup{tine op{tine, 2. oktobra, op{tinska Komisija
za predlagawe re{ewa u vezi blokova 1 i 20 informisala je od-

bornike o svom radu. Pre toga imenovan je i sedmi ~lan ove komi-
sije. To je Dr Pavle Gladovi} iz DSS-a. 

Dragoqub Nikoli}, predsednik Komisije, rekao je da su do sedni-
ce skup{tine odr`ane tri sednice, da je Komisija vrlo jedinstve-
na u svom radu i da ima dobru voqu da problem re{i na najboqi
mogu}i na~in. To, kako je rekao, zna~i da }e se pre svega uva`avati
interes ~itave lokalne zajednice, ali se ne}e zanemariti ni inte-
res vlasnika privremenih objekata u ova dva bloka. Kako je Niko-
li} istakao na tre}oj sednici Komisije doneta su i tri zakqu~ka: 

1. Komisija smatra da se pri odlu~ivawu mora pre svega vodi-
ti ra~una o interesu lokalne zajednice i `iteqa Savskog venca.

2. Legalizacija privremenih objekata u stalne objekte ne bi, pre-
ma mi{qewu ~lanova Komisije, bila u skladu sa op{tim intere-
som.

3. Neophodno je da se u saradwi sa Gradom i Republikom prona|e
re{ewe i za vlasnike sa privremenim dozvolama.

S. Mikavica
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PO^ELA OBNOVA MUZEJA
Radmila Stawevi}, pomo}nik na~elnika Op{tinske upra-

ve, izvestila je odbornike da su nedavno po~eli prvi radovi
na revitalizaciji objekta muzeja Kraqa Petra Prvog. Od ideje,
odnosno inicijativa vezanih za obnovu ku}e-muzeja protek-
lo je godinu dana i napori ~elnih qudi Op{tine urodili su
plodom, istakla je Radmila Stawevi}. Prema wenim re~ima,
nadle`ni organi Grada su opredelili novac, tako da se za
po~etak krenulo sa sanirawem vlage, a zatim }e se raditi na
samom objektu. Koliko }e ta~no novaca jo{ biti potrebno, za
sada se ne zna, kao ni koliko }e radovi trajati, ali je izra-
`ena nada da }e idu}e godine u ovo doba u muzeju biti upri-
li~ena sve~ana akademija.

Radmila Stawevi} je informisala Skup{tinu i o svojoj po-
seti Gora`devcu, na Kosovu i Metohiji, u kojoj je bila krajem
septembra, zajedno sa predstavnicima Ministarstva za KiM
Republike Srbije. Tom prilikom Srbima iz Gora`devca su
predate donacije op{tine Savski venac u vrednosti od 300
hiqada dinara.

� Trebalo bi da se malo vi{e bavimo ovim qudima, ali
drago mi je da smo ovom posetom bar malo uspeli da ih ohra-
brimo, rekla je Radmila Stawevi}.

ZA SADA BEZ RE[EWA
^lanovi Komisije za re{avawe problema u blokovima 1 i

20, odr`ali su 8. oktobra i prvi sastanak sa vlasnicima pri-
vremenih objekata na ovim lokacijama, odnosno sa wihovim
zastupnicima. Dragoqub Nikoli}, predsednik Komisije ob-
jasnio je zakqu~ke koje je ova komisija donela na svom po-
sledwem sastanku i iskazao dobru voqu Op{tine da se pre-
vazi|u problemi. 

Komisija }e pregledati dokumentaciju koju su vlasnici
privremenih objekata ili wihovi zastupnici predali, pa }e u
narednom periodu ponovo biti odr`an sli~an sastanak kako
bi se izna{lo re{ewe za nastalu situaciju.

SASTAV KOMISIJE
^lanovi komisije za blokove 1 i 20 su:
Dragoqub Nikoli} (predsednik), Boban Jankovi}, Dra`en

Majstorovi}, Olga Mileti}, Dr Pavle Gladovi}, Vladislava
Jon~i} i Miladin Marecanovi}.

DLE@NA DIREKCIJA

Na po~etku oktobarske sednice SO: minut }utawa
povodom smrti gradona~elnika Nenada Bogdanovi}a

Dragoqub Nikoli} Jasmina Li~ina



ISPLATA PO KOMADU AMBROZIJE...
Na sednici Skup{tine op{tine odr`a-

noj 2. jula, odbornik Du{an Gli{ovi} je za
govornicu iza{ao sa jednim pove}im pri-
merkom struka ambrozije, `ele}i da i
prakti~no kolegama odbornicima poka`e
biqku o kojoj se u posledwe vreme toliko
pri~a, a za ~ije uni{tavawe je ve} pokre-
nuta akcija, koja dodu{e ne daje bog zna
kakve rezultate.

Naglasiv{i jo{ jednom wenu {tetnost
za disajne organe velikog dela gra|ana, a
posebno dece, Gli{ovi} je tom prilikom
izneo zanimqivu ideju koja bi sigurno da-
la najboqe rezultate, predlo`iv{i da se
sugra|anima koji bi i prakti~no `eleli
da u~estvuju u toj akciji isplati nadokna-
da za svaki i{~upani struk ove {tetne
biqke (pomenuv{i tom prilikom, kao pri-
mer, 10 dinara po struku). Bez obzira da
li je predlo`ena suma �prava� Gli{ovi-
}eva inicijativa bi sugurno dala (naj)bo-
qe rezultate, jer bi mnoge nezaposlene
sugra|ane motivisala da, rade}i u op{te-
korisnoj akciji, usput ne{to i zarade.

Ina~e o naporima za suzbijawe ambro-
zije ~itajte op{irniji tekst u ekolo{koj
rubrici na 17. strani.

... I DRUGE GLI[OVI]EVE
INICIJATIVE

Odbornik Du{an Gli{ovi} je na sedni-
ci odr`anoj 2. jula pokrenuo jo{ nekoli-
ko interesantnih i korisnih inicijativa,

u koje spada i zamena �debelih� le`e}ih
policajaca u ulici Vase Pelagi}a novim
monta`nim, svrsishodnijim, a podjedna-
ko efikasnim, zatim rekonstrukciju o~aj-
nih trotoara u Bulevaru vojvode Putnika,
�obarawe� ivi~waka kod preduze}a �Ru-
do� i na Top~iderskoj zvezdi, zbog invali-
da u kolicima za koje oni predstavqaju
te{ko savladive prepreke, kao i postav-
qawe putokaza za VMA i Ortopedsku bol-
nicu na Bawici koje gosti iz unutra{wo-
sti te{ko pronalaze, lutaju}i okolnim de-
lovima Savskog venca.

Gli{ovi} se tako|e zalo`io i za ure-
|ewe Dediwskog skvera, sa sve wegovim
�u`asnim� autobuskim stajali{tima,
predla`u}i izradu projekta za ure|ewe
tog trga, kao i za stalne, svakodnevne na-
pore na suzbijawu uli~ne trgovine u Ne-
mawinoj ulici, na Slaviji i na Zelenom
vencu.

Ne{to od onog o ~emu je govorio Gli{o-
vi} ve} se realizuje, kao na primer suz-
bijawe uli~ne trgovine, o kojem op{ir-
nije mo`ete ~itati na 18. strani.

Najzad, iako je naglasio da je ideolo{ki
protivnik biv{eg re`ima, Gli{ovi} je
istakao jedinstvenost Memorijanog cen-
tra i Muzeja 25. maj, zakqu~uju}i da ne tre-
ba ignorisati broj turista iz celog sveta
koji tu dolaze i, ruku na srce, imaju {ta i

da vide. Izdvajaju}i tu kulturnu ustanovu
i kao potencijalno vrlo atraktivnu des-
tinaciju za prihode od turizma i upo{qa-
vawe mladih, Gli{ovi} je u tom smislu
predlo`io i da neko iz Op{tine Savski
venac bude ~lan Upravnog odbora ove in-
stitucije.

ZA BOQI SAOBRA]AJ
Na sednici SO odr`anoj 2. jula odbor-

nik Dragoqub Nikoli} je, pohvaliv{i re-
zultate inicijative koji su rezultirali
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Odbornik Nikodim Savi} je, izra`avaju}i svoju sumwu u opravdanost izgradwe
sedmospratnice u Bulevaru vojvode Mi{i}a na Sewaku, koja je zatvorila pogled
svima do ulice @anke Stoki}, ponovo �podgrejao� ve} postoje}u inicijativu o po-
stavqawu podzemnog ili nadzemnog prolaza-prelaza, negde kod Gospodarske meha-
ne. U novim okolnostima, jer radi se o zgradi koja }e verovatno biti hotel a wego-
vi gosti uglavnom vezani za Sajam, broj pe{aka koji ba{ tu moraju da pre|u Bule-
var, bi}e jo{ ve}i.

Podse}amo, da sli~na inicijativa gra|ana MZ �Top~idersko brdo � Sewak�, pot-
krepqena brojnim stru~nim analizama i pokazateqima, ve} postoji i o woj smo
pisali u prethodnim brojevima �Savskog venca�.

PONOVO O PRELAZU KOD SAJMA



poboq{awem prevoza i poja~avawem li-
nije 44, predlo`io da se ne{to u tom smi-
slu uradi i za gra|ane koji `ive u ulici
Teodora Drajzera i wenoj okolini. O ovoj
temi, ina~e, bilo je re~i i na narednoj
sednici SO, odr`anoj 2. oktobra.

INICIJATIVA ZA SPOMEN PLO^E
Zamenik predsednika op{tine Du{ko

Toma{evi} pokrenuo je na sednici SO odr-
`anoj 2. oktobra inicijativu poteklu iz
na{e Redakcije i publikacije o savskove-
na~koj kulturnoj ba{tini, a koja se odno-
si na osnivawe fonda iz kojeg bi se finan-
siralo i organizovalo postavqawe spo-
men plo~a i tabli sa obave{tewima o zna-
~ajnim objektima na Savskom vencu, kao i

ku}ama u kojima su `ivele znamenite li~-
nosti.

Ovu, za turiste, ali i za op{tu kulturu
i informisanost o sopstvenoj kulturnoj ba-
{tini, itekako korisnu inicijativu po-
krenuo je svojevremeno na{ nedavno pre-
minuli kolega, ~lan Op{tinskog ve}a, Sr-
|an Debeqkovi}, koji se u svom radu ba-
vio i tom problematikom. Zato i predla-
`emo da fond koji }e se osnovati u tu svr-
hu ponese wegovo ime.

OSVETLITI PARKI]
Odbornica Mirjana Lekovi}, pokrenula

je na sednici SO odr`anoj 2. oktobra ini-

cijativu, koja je sude}i prema reakciji
prisutnih pa i samog predsednika op{ti-
ne automatski prihva}ena, da se osvetli
parki} preko puta Sportske gimnazije, iz-
me|u ostalog i zato {to se, po wenoj tvrd-
wi, u wemu u no}nim satima okupqaju nar-
komani i dileri.

TEZGE ISPRED SAMOPOSLUGE
Davna{wu ideju, koju je vi{e odborni-

ka sa Dediwa nekoliko puta pokretalo �
da se ispred samoposluge u Neznanog juna-
ka broj 2 otvori mini-pijaca, sada je pre-
formulisao i ponovo �podgrejao� Mihai-
lo Ruvidi}, odustav{i kona~no od Pija~-
ne uprave koja za ovu lokaciju o~ito nije
zainteresovana, predla`u}i da op{tina,
koja na to ima pravo, tu postavi nekoliko
pokretnih tezgi koje bi slu`ile za snab-
devawe gra|ana vo}em i povr}em, a do ko-
na~nog privo|ewa nameni Bloka 1 koji bi
unutar sebe trebalo (bar je tako idejnim
re{ewem bilo predvi|eno) da ima i pi-
jacu.

SAVSKI VENAC  · 9OKTOBAR  2007.

ODBORNI^KA PITAWA I INICIJATIVE

Odbornik Mihailo Ruvidi} pred kraj mandata postepeno preuzima primat naj-
agilnijeg i najaktivnijeg odbornika po broju pokrenutih inicijativa na sednica-
ma op{tinske skup{tine. Na sednici odr`anoj 2. oktobra pokrenuo ih je ~ak sedam,
sve potkrepqeno fotografijama.

SEDAM RUVIDI]EVIH INICIJATIVA

Pitawa o gasifikaciji
ODGOVORI NA LICU MESTA

Nekoliko odborni~kih pitawa odno-
silo se na gasifikaciju Savskog venca,
a postavqali su ih (ovim redosledom)
Dragomir Raki}, {ef odborni~ke gru-
pe DS, Milan Avramovi}, {ef odbor-
ni~ke grupe SRS i odbornik Aleksan-
dar Bukumirovi}, a odgovarao im je na
licu mesta predsednik op{tine Tomi-
slav \or|evi}. Delove wegovih odgo-
vora iskoristili smo za {iri tekst o
gasifikaciji Savskog venca koji objav-
qujemo na stranama 12 i 13.



GENERALSKI TROTOAR
U na{em listu ~esto smo pisali o nepro-

pisnim (naj~e{}e previsokim i netrans-
parentnim) ogradama na Dediwu i drugde
po Savskom vencu. Jedan primer uklawa-
wa takve ograde imamo i u ovom broju, a
odbornik Mihailo Ruvidi} potrudio se
da inicira uklawawe jo{ jedne, i to, ni
mawe ni vi{e, ograde ispred ku}e biv-
{eg ministra odbrane SFRJ i komandanta
[taba Vrhovne komande, generala Veqka
Kadijevi}a, u ulici Milana Ili}a-^i~e
na Dediwu. I to, zato {to pomenuta ogra-
da oduzima gra|anima trotoar. 

Zanimqivo i neverovatno je da trotoar
u pomenutoj ulici postoji celom du`inom
osim na tih 40-ak metara ispred genera-
love ku}e, gde nestaje i tera pe{ake na ko-
lovoz. Ako je i od generala mnogo je. 

PREISPITIVAWE BROJA
ULI^NIH FRI@IDERA

Ono {to su mnogi primetili, a niko ni-
je zvani~no reagovao, pokrenuo je Mihailo
Ruvidi}, predla`u}i inspekcijskoj slu-
`bi da preispita broj dodatnih fri`i-
dera oko kioska na Savskom vencu. Ruvi-
di} je kao primer naveo kiosk na dediw-
skom skveru, ali i kioske na Slaviji koji
se gotovo i ne vide od dodatnih fri`i-
dera, koji naravno, zauzimaju trotoar i
smetaju pe{acima, teraju}i ih sa trotoa-
ra, ~esto ugro`avaju}i i kompletan sao-
bra}aj.

PARKING ISPRED SAMOUSLUGE
Jo{ jedna inicijativa Mihaila Ruvi-

di}a odnosi se na samouslugu na Dediwu
ispred koje su ukloweni kiosci, a povr{i-
na koju su oni zaposedali samo je delimi-

~no ure|ena te odbornik predla`e da se
ona po propisima uredi za parkirawe, jer
su parking mesta ovde neophodna. Prepre-
ka tome ne bi smela da bude neka fiktiv-
na �zelena povr{ina�, jer we tu u stvar-
nosti i nije bilo niti bi trebalo da bude,
tim pre {to su godinama unazad tu sta-
jali kiosci.

PARKING ILI TRAVWAK
Mihailo Ruvidi} pokrenuo je i inici-

jativu prema gradskom Sekretarijatu za
saobra}aj po ~ijem je nalogu uni{ten trav-
wak unutar drvoreda u Ulici neznanog ju-
naka, od brojeva 34 do 38 i preko puta od
broja 21 do 23, da sada ove povr{ine dove-
de u red ure|ewem parking prostora na
wima, za {ta postoje svi tehni~ki i za-
konski uslovi, ili ure|ewem zelene po-

vr{ine. Po Ruvidi}u, jedino bi besmisle-
no i beskorisno bilo da se pomenute po-
vr{ine asfaltiraju, pa da se potom na wi-
ma zabrani parkirawe, jer to onda ni~e-
mu ne bi koristilo.

SAMOVOQA POGREBNIKA
Kako radi u Klini~kom centru Srbije od-

bornik Mihailo Ruvidi} itekako dobro
poznaje komunalne prilike u krugu ovog
�medicinskog grada�, pa otud poti~e i ini-
cijativa pokrenuta prema inspekcijskim
slu`bama da provere imaju li vlasnici
pogrebnih preduze}a, u trouglu izme|u ka-
pele u Deligradskoj i obli`weg ulaza u
KCS, dozvole da lancima ograde i uzurpi-
raju prostor za parkirawe, ali i kretawe
pe{aka. 

Po{to veruje da dozvola za tako ne{to
nema Ruvidi} predla`e da se u najkra}em
roku preduzmu mere za uklawawe postoje-
}ih prepreka, kako bi se ovaj prostor oslo-
bodio za kretawe vozila i pe{aka.

Du{ko Antoni}

ODBORNI^KA PITAWA I INICIJATIVE

TROTOARI I PARKING
U PALACKOVOJ

Prva inicijativa Mihaila Ruvidi-
}a odnosi se na blatwavu povr{inu
ispred mini-marketa na Dediwu, u Pa-
lackovoj ulici, koju bi trebalo preure-
diti i pretvoriti u parking prostor,
jer za to postoje tehni~ke mogu}nosti, a
i opravdani razlozi. Otkako je, naime,
preure|en i pove}an ovaj prodajni ob-
jekat, sve vi{e gra|ana tu svra}a radi
snabdevawa, staje kolima i, kako nema
nikakvog trotoara ili mesta za parki-
rawe, ugro`ava pritom saobra}aj i sve
u~esnike u wemu. 
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Predsednici Op{tina Savski venac i
Rakovica nedavno su potpisali spo-
razum prema kom }e grani~ne ulice

izme|u ovih op{tina (Pere Velimirovi}a,
Milana Blagojevi}a [panca i Koste @iv-
kovi}a) raditi izvo|a~i radova koji rade
i gasifikaciju Savskog venca, s tim da pro-
jekte na svom delu op{tine odobrava op-
{tina Rakovica, a na svom Savski venac.

U me|uvremenu, kroz ulice M. B. [panca
i K. @ivkovi}a gasovod je ve} instaliran,
a u ulici P. Velimirovi}a radovi su u toku.
O~ekuje se da i ova ulica do kraja godine
bude povezana na gasnu mre`u. 

U nedeqi pred zakqu~ewe na{eg lista
zavr{eno je i ispitivawe mre`e u ulici
Baja Pivqanina, prema ulici Koste @iv-
kovi}a i gra|ani tog dela Savskog venca ve}
se greju na gas.

U ovom trenutku u toku je ispitivawe mre-
`e i prikupqawe dokumentacije od strane
�Srbijagasa� za delove Sewaka, gde o~ekuju
da za desetak dana ceo taj deo naseqa bu-
de prikqu~en na mre`u. To zna~i da su na
Sewaku u toku zavr{ni radovi i da se izvo-

|a~i trude da i stanovnici ovog naseqa {to
pre dobiju tople radijatore i toplu vodu u
svojim stanovima. Trenutno se ispituje
mre`a u ulicama: Vojvode Putnika, Qube
Jovanovi}a, Vase Pelagi}a, Temi{varskoj,
@anke Stoki}, Sawe @ivanovi}, Koste Gla-
vini}a, Ov~arskoj, Kablarskoj i Kozja~koj i
sve ulice koje su u sklopu ovog prstena.

Trenutno se radi (postavqa instalaci-
ja) u Pu{kinovoj, Bawi~kih `rtava i Mila
Milunovi}a, gde bi po dinamici Srbijaga-
sa trebalo da bude pu{ten gas do kraja godi-
ne, ali sve u zavisnosti od vremenskih pri-
lika, koje, ruku na srce, s po~etkom jeseni
ne idu na ruku izvo|a~ima radova.

De{avalo se, otud i pojedina~ne pritu`-
be gra|ana, i da su neki brojevi u pomenu-
tim ulicama privremeno �presko~eni�. Ra-
di se uglavnom o ku}ama koje se nalaze u �pa-
sa`ima�, do kojih, zbog blizine drugih ku}a,
prozora i sl. po zakonskim i gra|evinskim
normativima nije mogu}e �provu}i� instala-
ciju, pa }e radnici �Gemaksa� poku{ati da
prona|u mogu}nost i da ih prikqu~e sa ne-
ke druge strane, odakle im se mo`e �pri}i�.

Neki delovi Sewaka (Drvarska, Viktora
Igoa, Zmaja Ogwenog Vuka itd.), su tokom ga-
sifikacije zbog obimnih radova na asfa-
ltirawu ulica, zbog te{ko}a u sinhronizo-
vawu ovih radova, ali i (ne)dobijawa osgo-
varaju}ih dozvola u tom trenutku, �presko-
~eni� u vreme kad su sve ulice oko wih ra-
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Gasifikacija

SEWAK KRENUO SA PRIKQU^

Ukoliko i daqe ima interesova-
wa i finansijskih (ne)mogu}no-

sti pojedinih doma}instava, kao i
za sva druga pitawa vezana za gasi-
fikaciju gra|ani Savskog venca
uvek se mogu obratiti op{tinskom
Centru za gasifikaciju u Bul. kneza
Aleksandra Kara|or|evi}a br. 29
(tel. 2668-252 i 3675-443), s tim da
}e tro{kovi prikqu~ewa onih koji
se nisu prikqu~ili u prvoj �turi�
mo`da biti ne{to vi{i zbog ponov-
nog raskopavawa ulica.



|ene. I pomenute ulice bi}e, neizostavno,
ura|ene, ali tek po{to se realizuju svi ve}
ugovoreni prikqu~ci, kao i ispitivawa
gasnih instalacija u navedenim delovima
Savskog venca. Krajwi rok za realizaciju
ovog dela posla je po~etak idu}e grejne se-
zone, mada je realno o~ekivati da ~itav po-
sao bude zavr{en do maja-juna 2008. godine.

U toku je i provera instalacija na Dedi-
wu i Top~ideru, u reonima kroz koje je gaso-
vod pro{ao ranije, tako da i stanari u uli-
cama: \or|a Radojlovi}a, Lopudskoj, Kron-
{tatskoj i Neznanog Junaka broj 26, uskoro
mogu o~ekivati grejawe.

Na celoj terotoriji Dediwa, Sewaka i
Top~idera, od planiranih oko 2000 prikqu-
~aka ura|eno je do sada 1200 prikqu~aka.
Interesovawe gra|ana bilo je i daleko ve-

}e, prema{uju}i ovaj kapacitet gotovo dvo-
struko. Me|utim, kako se prikqu~ewe pla-
}a, iako po najpovoqnijim cenama i uslovi-
ma (o ~emu je na{ list redovno obave{tavao
~itaoce unazad dve godine) dobar broj do-
ma}instava nije bio u mogu}nosti da svoje
stanove i zgrade pove`e na mre`u, i pored
ra~unice da bi im se takva investicija ite-
kako isplatila ve} u naredne dve grejne se-
zone. Stoga  je Op{tina Savski venac posti-
gla dogovor sa Hipo Alpe Adria bankom o
kreditirawu prikqu~aka na gasovod po tre-
nutno najpovoqnijim mogu}im uslovima. Op-
{tina je ~ak, sa svoje strane, gra|anima ko-
ji `ele da u|u u kreditni odnos, a do sada
su se grejali iz kotlarnica na ~vrsto ili
te~no gorivo, u ciqu borbe za za{titu `i-
votne sredine i smawewe zaga|ewa, ponu-
dila besplatno u~e{}e za ove kredite, ko-
je iznosi 20 procenata od ukupne sume na
koju je kredit sklopqen. Sredstva za ovu na-
menu op{tina je obezbedila iz ekolo{kog
fonda, ali i iz dela procenta koji joj, na
osnovu wenog administrativnog i tehni~-
kog anga`ovawa, iz ~itavog posla pripada.
Konkurs za ovo op{tinsko poklon-u~e{}e
jo{ uvek traje i mi ovim putem pozivamo
gra|ane koji jo{ nisu zatvorili internu
finansijsku konstrukciju da se jave op{tin-
skom Centru za gasifikaciju. B. M./D. A.
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BESPLATNO U^E[]E ZA 32 KREDITA (DO SADA)
Od po~etka ovogodi{wih radova na gasifikaciji, od kada je op{tina raspisala

konkurs za besplatno u~e{}e u kreditirawu (20 procenata od ukupne sume koja iz-
nosi 1180 evra) ovu pogodnost iskoristila su 32 doma}instva koja prikqu~kom na
gas zamewuju stare kotlarnice-zaga|iva~e. To su ugovori potpisani na slede}a ime-
na: Nada Ivo{evi}, Miroslav Gavrilovi}, Dobrila Jovanovi}, Mom~ilo Radosav-
qevi}, Mihailo Filipovi}, Radmila Mazek, Dragoslav Mijatovi}, Miodrag Jakov-
qevi}, Du{an Korizma, Branislava Ramadanovi}, Du{an Mitrovi}, Svetlana An-
|elkovi}, @arko Vigwevi}, Milan Vidakovi}, Petar Stajkovi}, Stanislava Mili},
Mara Peri{i}, Mihailo Markovi}, Radomir Vasiqevi}, Aleksandra Kosovac, Bra-
nislava Stajkovi}, Vesna Anevska [aqi}, Vladimir Stefanovski, Olivera Gojo-
vi}, Miodrag Kola~ek, Oqa Popovi}, Dimitrije Milanovi}, Bojan Slijep}evi}, Ma-
rica Jazi}, Sne`ana Vuk~evi}, Katica \ur|i} i Jovan Radulovi}.

Trenutno, ~ekaju}i sastanak Komisije za gasifikaciju, koja u skladu sa Pravilni-
kom o kori{}ewu sredstava za ekolo{ku za{titu, u ciqu ga{ewa individualnih
kotlarnica i sprovo|ewu gasifikacije na teritoriji GO Savski venac, predsedni-
ku op{tine predla`e odobravawe ove vrste pomo}i, ~eka jo{ 31 zahtev zaintereso-
vanih gra|ana. I jo{ uvek nije kasno da se u ovu akciju ukqu~e i drugi gra|ani.

PREKO 700 U OVOJ GODINI
Od po~etka gasifikacije na Savskom

vencu, od ukupno 1200 do sada ura|e-
nih prikqu~aka samo u 2007. godini
ura|eno je 720 ugovora za gasifikaci-
ju, od kojih su upla}ena 262, dok wih
150-ak ~eka u �Srbijagasu� na potpisi-
vawe. Razlozi za nepotpisivawa pre-
ostalih {aroliki su, od neprikupqe-
ne neophodne dokumentacije, do nedo-
statka finansijskih sredstava, ali se
o~ekuje da }e i oni biti realizovani
{to pre, pa op{tina apeluje na gra|ane
kod kojih je razulog za nepotpisivawe
ugovora subjektivne prirode da ~itav
posao {to pre privedu kraju, kako bi
na vreme bili prikqu~eni na mre`u.

^EWIMA

Na mestu stare toplane Klini~kog centra Srbije, jednog od najve}ih zaga|iva~a Sav-
skog venca, 15. novembra po~iwe da radi nova toplana koja }e za gorivo koristiti gas.
Toplana }e biti najsavremenije opremqena, od ekolo{ke za{tite do kompjuterskog
upravqawa celim sistemom.

Izgradwom ove gasne toplane gase se kotlarnice na klinikama za Fiziologiju, Hi-
rurgiju, Neurohirurgiju, Interna A klinika i stara kotlarnica u Pasterovoj ulici.

Idu}e godine ugasi}e se i sve preostale kotlarnice u Klini~kom centru Srbije.

TOPLANA NA GAS U KLINI^KOM CENTRU



Ministar za dr`avnu upravu i lokal-
nu samoupravu Milan Markovi} po-
setio je posledweg dana avgusta op-

{tinu Savski venac, gde se sastao sa Tomi-
slavom \or|evi}em, predsednikom op{ti-
ne i wegovim saradnicima. Kako nam je re-
kao Milo{ Kova~evi}, glavni stru~wak u
Op{tini za saradwu sa medijima i nevladi-
nim organizacijama, ovo je prva poseta jednoj
gradskoj op{tini od strane jednog ministra

za dr`avnu upravu i lokalnu samoupravu. 
Tokom posete razgovaralo se o mogu}no-

sti raspodele nadle`nosti izme|u Grada i
op{tina, kao i o unapre|ewu rada mati~ne
slu`be Savskog venca. 

� Ima mnogo poslova koji su u nadle`no-
sti grada Beograda, a o kojima odluke mogu
da donose i same op{tine i mi se nadamo da
}e ubudu}e biti tako � izjavio je ministar
Markovi}. Koji su ta~no poslovi o kojima sa-
da odlu~uje iskqu~ivo gradska uprava, a ko-
je bi uskoro trebalo da preuzmu beogradske
op{tine, ministar Markovi} nije precizi-
rao, isti~u}i da to treba da bude rezultat
razgovora sa Gradom i sa op{tinama. 

On je podsetio da je u toku izrada Zakona
o glavnom gradu, koji bi u Skup{tini Srbi-
je trebalo da se na|e do novembra, i da }e,
zahvaquju}i tom zakonu, neki poslovi u nad-
le`nosti Republike pre}i u nadle`nost
Grada, a koji }e zatim deo dosada{wih nad-
le`nosti prebaciti na gradske op{tine,

kako se jedan centar odlu~ivawa ne bi za-
menio drugim.

Kada je re~ o radu mati~ne slu`be op-
{tine Savski venac ministar Markovi} je
izrazio zadovoqstvo wenim radom, posebno
kada se ima u vidu ~iwenica da Savski ve-
nac ima najve}u mati~nu slu`bu na Balka-
nu i da se u jeku upisa u sredwe {kole i na
fakultete izda i po 2000 izvoda dnevno.

Naredni zadatak i ciq Ministarstva za
dr`avnu upravu i lokalnu samoupravu je, ka-
ko je najavio Markovi}, pojednostavqewe
izdavawa neophodnih dokumenta. Tako se
razgovaralo i o mogu}nosti da se izvodi iz
mati~ne kwige ro|enih izdaju u bilo kojoj
op{tini, da bi gra|ani po svoja dokumenta
mogli da odu u op{tinu koja im je najbli`a.

� Nadam se da }e ova zamisao biti reali-
zovana, a slede}i korak bi bio da i mesne
zajednice izdaju izvode sugra|anima � re-
kao je tom prilikom Markovi}.

S. Mikavica
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FOND ZA MLADE TALENTE
Na sednici Op{tinskog ve}a Savskog

venca, odr`anoj 13. septembra, odlu-
~eno je da se oformi Fond za mlade ta-
lente, sa svojim posebnim podra~unom.

Razlog za ovu novinu u op{tinskom
buxetu je ~iwenica da se na Op{tin-
skoj vladi ~esto raspravqa u vezi po-
mo}i mladim talentima za wihovo
{kolovawe, studirawe, seminare, stu-
dijska putovawa u inostranstvo, izlo`-
be i druge nastupe.

Kako je op{tina Savski venac do sa-
da naj~e{}e izlazila u susret mladi-
ma koji su to svojim uspesima i zaslu-
`ivali, odlu~eno je da se ubudu}e ta
pomo} institucionalizuje, da se for-
mira Fond (koji }e biti otvoren i za
potencijalne donatore) i da umesto ad-
hok odluka o pojedina~nim potrebama
ubudu}e briga o mladim talentima po-
stane stalna i sistematska aktivnost
ove op{tine.

Nakon svih neophodnih pripremnih
radwi i uskla|ivawa sa op{tinskim
buxetskim planom Fond za mlade ta-
lente Savskog venca prakti~no }e po-
~eti da funkcioni{e u 2008. godini.

OP[TINSKE TEME

Milan Markovi}, ministar za dr`avnu upravu i lokalnu samoupravu posetio Savski venac 

PRVA POSETA GRADSKOJ OP[TINI
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OP[TINSKE TEME

Predstavnici op{tine Savski venac letos su u Veneciji pot-
pisali sporazum sa Privrednom komorom italijanske regije
Veneto, ina~e nosiocem projekta za Evropu, o povratku na{ih
najobrazovanijih mladih kadrova u zemqu. Ovih dana projekat
ulazi u drugu, operativnu, ali osetqivu fazu. Ciq je da, u obra-
zovnom smislu jedna od najja~ih op{tina u Srbiji, pomogne svo-
jim i gra|anima Srbije uop{te, koji su spremni da svoje znawe
plasiraju u zemqi svog porekla.

Savski venac je prona{ao interes u sklopu projekta Evrop-
ske inicijative �Interreg�, pokrenutog pre dve godine. Kao je-
dna od najobrazovanijih u zemqi, na{a je op{tina sa italijan-
skim partnerima do{la do podatka da je ~ak 15.000 mladih ob-
razovanih qudi, {to je gotovo jedna ~etvrtina lokalne popula-
cije, trenutno rasuto po svetu. Zato je, kao osnovni ciq u nared-

nom periodu, zacrtan wihov povratak i zapo{qavawe u zemqi.
Ponudu su do sada dale prvenstveno banke, pre svih �Unikre-
dit� banka, mada se ova mre`a {iri.

Interesantno je, ali i pora`avaju}e istovremeno, da se upra-
vo u Italiji za povratak u domicilna podru~ja, od 18 isto~no-
evropskih naroda javilo najmawe Srba. Razlog stoji u nepove-
rewu i bojazni da u slu~aju neuspeha u zemqi ne}e mo}i da se
vrate u Italiju, odakle zapravo treba da donesu svoje profe-
sionalno iskustvo. 

U slu~aju da donesu odluku o povratku, za wih je u Italiji pri-
premqen obiman program treninga u raznim oblastima, a sve ra-
di inicirawa i pokretawa sopstvenog biznisa.

Ceo projekat pretpostavqa ostvarewe osnovnog ciqa, a to je
inicijativa o socioekonomskom razvoju siroma{nih regiona
u zemqama koje ve} jesu ili nastoje da se prikqu~e Evropskoj
uniji. U tom smislu predvi|eno je uspostavqawe prekograni~-
ne mre`e javnih i privatnih organizacija, odnosno servisa za
definisawe i upravqawe strategijom povratka qudi u zemqe
porekla.

Osim konkretnih akcija usmerenih na pomo} svojim mladim
stru~wacima, Savski venac }e pru`iti logisti~ku podr{ku re-
gionima po Srbiji. Posle prve faze u kojoj su utvr|eni podaci
o broju i kvalifikaciji qudi sa Savskog venca, te wihovim do-
sada{wim iskustvima, prelazi se na verovatno najte`i deo ko-
ji podrazumeva povratak, reintegrisawe i zapo{qavawe. 

Branka Mari}

Od letos, ta~nije od 1. avgusta, u zgradi
op{tine Savski venac svoje prostorije do-
bila je Uprava javnih prihoda � Odeqewe
Savski venac. Gra|ani tako sada mogu na te-
ritoriji svoje op{tine, u op{tinskoj zgradi,
da dobiju informacije o poreskom zadu`e-
wu, kao i uverewa o tome da li su ili ne iz-
mirili svoje poreske obaveze, radi ostva-
rewa nekih od svojih prava. Kompletna do-
kumentacija za 2007. godinu za izvorne jav-
ne prihode iz nadle`nosti Odeqewa, pre-
uzeta je od Poreske uprave Savski venac

Na ovaj na~in, fiskalnom decentraliza-
cijom, }e se poboq{ati naplata i komuni-
kacija stranaka i Uprave. Naime, Zakonom o
finansirawu lokalne samouprave, reorga-
nizovano je i na potpun na~in jasno i trans-
parentno ure|eno finansirawe poslova je-
dinica lokalne samouprave, ~ime je izvr-
{ena daqa fiskalna decentralizacija u
Republici. Ciq fiskalne decentralizaci-
je je stvarawe pravnih osnova da lokalna
vlast vodi politiku javnih prihoda i jav-
nih rashoda, koja najboqe odgovara potre-
bama gra|ana, uz preuzimawe odgovornosti
za obezbe|ewe kvaliteta usluga i optimal-
nih tro{kova.

Prema ~lanu 60. Zakona o finansirawu
lokalne samouprave, koji se primewuje od 1.
januara 2007., lokalna poreska administra-
cija administrira samo izvorne lokalne
javne prihode. Za ove prihode grad Beograd
propisuje stopu, odnosno na~in i merila za
utvr|ivawe visine wihovog iznosa.

Polaze}i od broja obveznika i postupka
administrirawa, u sredi{tu rada lokalne
poreske administracije su: utvr|ivawe, kon-
trola i naplata godi{weg poreza na imo-
vinu u statici, naplata lokalnih komunal-
nih taksi, naplata naknade za kori{}ewe
gra|evinskog zemqi{ta i samodoprinosa. 

Slavko Grubor, na~elnik UJP � Odeqe-
we Savski venac, isti~e da odeqewe nas-
toji da radi sa strankama prema konceptu
uslu`nog centra, odnosno neposredno u pro-
storijama Odeqewa, a ne preko {altera. Ta-
ko pored prijema prijava i dono{ewa re{e-
wa za izvorne javne prihode (porez na imo-

vinu, lokalne komunalne takse i naknada
za gra|evinsko zemqi{te), izdaje i uvere-
wa � da li je stranka u evidenciji pore-
skih obveznika, odnosno da li je stranka iz-
mirila poreske obaveze. Ova uverewa za
fizi~ka lica izdaju se radi ostvarivawa
prava na: socijalnu pomo}, na tu|u negu i po-
mo}, de~iji dodatak, osloba|awa pla}awa
sudskih tro{kova, regulisawa stambenog pi-
tawa i mnoga druga. Preduzetniku ili pre-
duze}u uverewe mo`e biti potrebno radi
dobijawa vize, u~e{}a na tenderu, reguli-
sawa kredita kod banke, i drugo.

Ovo Odeqewe nije nadle`no za ostale
poreze na imovinu, porez na prenos apsolut-
nih prava na nepokretnostima (i prenos
motornih vozila) i porez na nasle|e i po-
klon, za koje je i daqe nadle`na Poreska
uprava.

Na~elnik Grubor nagla{ava da porez na
imovinu u 2007. godini ostaje na nivou 2006.
godine, zbog neizmewenih polaznih osnovi-
ca koje utvr|uje Grad. 

Odeqewe radi sa strankama svakog rad-
nog dana od 8 do 14 ~asova, na drugom spra-
tu op{tinske zgrade u Ulici kneza Milo{a
broj 69, a {to se prostora u zgradi Op{tine
ti~e, Slavko Grubor isti~e da je op{tin-
sko rukovodstvo Savskog venca omogu}ilo
ure|ewe i kori{}ewe adekvatnih prostori-
ja (opremu je ve}im delom obezbedio Grad,
ali je i Op{tina pomogla) i pokazalo puno
razumevawe za realizaciju ovog zajedni~-
kog projekta. S. Mikavica

Uprava javnih prihoda Grada � Odeqewe Savski venac, nalazi se od 1. avgusta u zgradi na{e op{tine

LOKALNA PORESKA ADMINISTRACIJA BLI@A GRA\ANIMA

KONFERENCIJA
U na{oj op{tini je 12. oktobra odr`ana Regionalna konfe-

rencija predstavnika �Migralink�-a. Pored predstavnika
doma}ina, Nemawe Petrovi}a, glavnog stru~waka u op{tini
za rad na projektima evropskog finansirawa, konferenciji
su prisustvovali lideri �Migralink�-a Italije, Poqske,
Slova~ke, Rumunije, Austrije, Bugarske, Gr~ke, Slovenije i
Albanije. Na Konferenciji su predstavqena najzna~ajnija
pitawa inicirana obimnim radom u prethodne dve godine i
razmewena iskustva predstavnika ovih zemaqa.

Op{tina Savski venac zapo~ela realizaciju projekta �Migralink� za povratak inteligencije u zemqu

PRELAZIMO NA POVRATAK MOZGOVA



Oko 200 u~enika iz svih osnovnih i sredwih {kola sa Savskog
venca u~estvovalo je 28. septembra u ekolo{koj akciji pod nazi-
vom �Sava u srcu�.

Osim ~i{}ewa savskog priobaqa, na potezu izme|u novog `elez-
ni~kog mosta i restorana �[est topola� savskovena~kim u~enici-
ma uru~ene su i prigodne nagrade (bonsai drve}e) za najboqe lite-
rarne i likovne radove na temu ~iji naziv nosi i sama akcija, a
organizovana su i kratka predavawa o prikupqawu sekundarnih
sirovina i akcijama u {kolama s tim u vezi.

U akciji je u~estvovao i Izvi|a~ki odred �France Pre{ern�, a
manifestaciju su podr`ale i pratile i ekipe lokalnih pogona
Gradske ~isto}e i �Zelenila Beograd�, kao i predstavnici Beo-
gradskog ekolo{kog centra.

Iako je ki{a u nekoliko navrata prekidala rad, a |aci se skri-
vali ispod za ovu priliku podignutih {atora, akcija nije bila for-
malne prirode o ~emu svedo~i i pun kamion sme}a koji su nakon
we odvezli radnici Gradske ~isto}e. No, neka od za ovu priliku
planiranih de{avawa nisu mogla biti izvedena, pa tako nagra|e-
ni za literarno stvarala{tvo na temu akcije nisu radove mogli
pro~itati ostalim mladim ekolozima, a zbog ki{e nisu mogli bi-
ti �prikazani� ni svi likovni radovi koji su u{li u {iri izbor za
nagrade, pa su prisutni mogli pogledati samo pano sa nagra|enim
radovima. Izostale su i predvi|ene igre koje su za osnovce pri-
premili tek ne{to stariji ~lanovi Izvi|a~kog odreda �France
Pre{ern�, koji su ih ina~e u grupama vodili u akciju ~i{}ewa, ali
je ipak bilo zanimqivo, jer u~e(s)nici su bili odu{evqeni dobi-
jenim majicama sa logom akcije, kao i specijalnom ekipom �Zeleni-
la Beograd�, sa katamaranom prilago|enim za ~i{}ewe priobaqa
iz vode, koja je u~enicima prikazala kako se radi i taj posao. Ne-
ki od wih, pre svega u~enici �Radojke Laki}�, Savamalci koji su od
svih drugih i najbli`i Savi, bili su najuporniji pa su se u pratwi
svojih nastavnika i provozali pomenutim atraktivnim plovilom.

Zanimqivo, predstavnici firme �Reken�, koji se bave sakupqa-
wem sekundarnih sirovina, na licu mesta su demonstrirali rad
specijalne prese u kojoj su ispresovane limenke koje su u~esnici
akcije dobili za okrepqewe i potom ih ubacili u specijalne kon-
tejnere. D. Antoni}
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NAGRA\ENI RADOVI
Na literarnom i likovnom konkursu na temu ekolo{ke ak-

cije �Sava u srcu� u~estvovalo je stotinak u~enika iz ve}ine
savskovena~kih osnovnih i sredwih {kola. Komisija koja je
odlu~ivala o nagradama imala je te`ak posao da iz mno{tva
sjajnih radova odabere najboqe. Uz rizik da se o nekoga i og-
re{i i konstataciju da je dosta divnih radova ostalo nena-
gra|eno odlu~eno je da se nagrade slede}i u~enici: 

Literarni radovi: Teodora Ivankovi}, II/1 O[ �Radojka
Laki}�, Awa Ili}, VI/1 O[ �Isidora Sekuli}�, Igor ]iri},
VIII/2, O[ �Vojvoda Radomir Putnik�.

Likovni radovi: Vladimir Vu~i}evi} II/2, O[ �Radojka La-
ki}�, Marina Trajkovski VI/3, O[ �Vojvoda Radomir Putnik�,
Vidosava Stojanovi} IV/1, Brodarska {kola, Katarina Vi-
}enti} II/4, Sportska gimnazija.

EKOLO[KA AKCIJA NA SAVSKOM PRIOBAQU

Nagra|eni likovni rad Marine Trajkovski

SAVA U SRCU
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EKOLOGIJA

Nakon pro{logodi{we vladine uredbe o merama za suzbija-
we i uni{tavawe ambrozije, tek proteklog prole}a ozbiqni-
je su odreagovali Ministarstvo poqoprivrede, {umarstva

i vodoprivrede, te gradska uprava. Zbog ozbiqnosti problema u
posao su ukqu~eni nadle`ni instituti i op{tinske komunalne
inspekcije. Snimawem terena utvr|eno je da je ova korovska biq-
ka na na{oj op{tini najvi{e prisutna oko pruga i u priobaqu, te na
neure|enim zelenim povr{inama na Sewaku, Top~ideru i Dediwu.

Utvr|uju}i da se radi o ambroziji, inspekcija obavezuje vlasnika
placa da je uni{ti, odnosno daqe upu}uje fitosanitarnoj inspek-
ciji. Sigurno je da su najve}i problem zadavali zapu{teni place-
vi, pa se u takvim slu~ajevima protiv vlasnika pokre}e postupak.

Ambrozija je na Savskom vencu najprisutnija oko pruga, od glavne
do `elezni~ke stanice na Top~ideru, pa se @eleznica ve} vi{e
godina bori sa ovom biqkom. Po re~ima Slobodana Sekickog, {u-
marskog in`ewera u gra|evinskom sektoru, @eleznica je ranije
koristila takozvani hemijski voz, a od pro{le godine i ru~ne
prskalice. 

U Institutu za za{titu biqa i `ivotne sredine u Drajzerovoj
ulici ~uli smo da je u posao ukqu~eno i �Zelenilo Beograd�. Od
Dragane Marisavqevi}, stru~waka iz ovog instituta, saznajemo
da je najve}i problem kada se ne zna ko je vlasnik placa. 

� U Evropi, odakle nam je ambrozija stigla, niko ne}e da do|e
da vam ~isti dvori{te, ve} je to jednostavno du`nost vlasnika, od-
nosno korisnika placa. Zato je jedino re{ewe da se oko uni{tava-
wa ambrozije, na koju je alergi~no od 30 do 40 odsto gra|ana Beo-
grada, primeni �E-Pe-Pe� metod. Na raspolagawu nam je cela god-
ina, a ne samo letwi meseci kada ona po~iwe da cveta. Zato se
ovaj problem meri sa akcijama suzbijawa glodara i komaraca, pa
se te akcije moraju blagovremeno i sveoubuhvatno i planirati i
izvoditi, ka`e Marisavqevi}eva u izjavi za na{ Informator. 

Branka Mari}

Kako ka`e in`ewer Sekicki, seme ambrozije se veo-
ma brzo {iri, a u zemqi ostaje `ivo 40-ak godina.
Zato je najbitnije spre~iti wegovo {irewe, pre sve-
ga ne dozvoliti cvetawe biqke. 

PROTIV AMBROZIJE
E-PE-PE SISTEMOM

AmbrozijaAmbrozija Od septembra op{tinska uprava u svom sastavu ima ekologa

ZA ZDRAVU @IVOTNU SREDINU
Da bi u potpunosti odgovorila zahtevima savremenog `i-

vota, odnosno zahtevima zdrave `ivotne sredine, op{tina
Savski venac od pro{log je meseca zaposlila specijalistu
upravqawa za{titom `ivotne sredine iz oblasti in`ewer-
stva Z@S. Za ovaj broj Informatora Aleksandra Im{iragi}
predstavila nam je poslove kojima }e se op{tina ubudu}e
intenzivno baviti.

Da bi se stawe u ovoj oblasti progresivno mewalo, poslo-
vi bi trebalo da budu svedeni na mawe prostorne jedinice,
gde bi op{tina sa svojim karakteristikama i nadle`nosti-
ma odigrala dvojnu ulogu, kao prostorni i organizacioni ok-
vir delovawa. Iako su u wenoj ingerenciji samo neki aspek-
ti Z@S, svi procesi i aktivnosti u toj oblasti odvijaju se na
ovom prostoru. Naravno, op{tina }e u okviru stru~nih po-
slova sara|ivati sa nadle`nim gradskim sekretarijatom za
za{titu `ivotne sredine i odgovaraju}im ministarstvom,
kao i brojnim nevladinim organizacijama.

Aleksandra Im{iragi} ponela je, ina~e, u svom prethod-
nom radu �Priznawe lidera budu}nosti� za odr`ivi razvoj
i `ivotnu sredinu, u okviru istoimenog projekta iz maja
ove godine. B. Mari} 

U saradwi sa Beogradskim ekolo{kim centrom (BEC) O[
�Vojvoda Radomir Putnik� organizovala je 27. septembra
ekolo{ku akciju u kojoj je u~estvovalo oko 200 u~enika sed-
mog i osmog razreda.

Eko-stru~waci iz BEC-a odr`ali su u~enicima tom pri-
likom javni ~as na temu odr`ivog razvoja i recikla`e, sve
u ciqu podizawa ekolo{ke svesti kod mladih koji su taj
dan iskoristili za ambijentalno ure|ivawe {kolskog dvo-
ri{ta (sa oslikavawem parkovskih elemenata), kao i ~i{}e-
we dvori{ta, uz otvarawe prate}e izlo`be de~jih radova na
temu recikla`e.

Ova akcija organizovana je u sklopu projekta �Svaka {ko-
la � jedna akcija� namewenog u~enicima vi{ih razreda
osnovnih {kola, i planirano je da se odr`i i u drugim {ko-
lama na Savskom vencu.

SVAKA [KOLA � JEDNA AKCIJA

Eko akcija u O[ �Vojvoda Radomir Putnik�

Ekologija, stil `ivota: ekolo{ki projekat COD-a

OTPAD � JEDNAKO NOVAC
Zahvaquju}i dosada{woj saradwi i iskustvu sa Savskim

vencem, kao i profilu ove lokalne sredine, nevladina or-
ganizacija Centar za orijentaciju u dru{tvu (COD) odlu~ila
je da jedan od svojih najzna~ajnih projekata uradi upravo
ovde. U saradwi sa op{tinom odabrana je ^etvrta gimnazi-
ja u ul. Teodora Drajzera kao pogodono mesto za sprovo|ewe
projekta �Ekologija, stil `ivota�.

Da se ne bi ostalo samo u teoretskom domenu, Centar }e na-
kon tromese~ne obuke profesora i |aka isto toliko vreme-
na posvetiti prakti~nom radu. Planirano je da se postavi
nekoliko ekolo{kih kontejnera za plastiku, staklo, papir
i metal. Po tvrdwama iz Centra ^etvrta gimnazija je prepo-
znala ideju, te je projekat oberu~ke prihva|en. Ekolo{ki
poslenici o~ekuju uspeh, pa bi ovakve akcije mogle da posta-
nu osnovni standarni {kola, rekao je Dejan Toma{evi}, ge-
neralni sekretar COD-a.

Najve}i motiv {kolama sigurno je finalni efekat: sakup-
qeni otpad }e se prodavati, a novac pripada {kolama.



Rad na suzbijawu uli~ne preprodaje ro-
be je u protekla dva meseca postao je-
dan od prioriteta komunalne inspek-

cije u Odeqe-wu za inspekcijske poslove i
izvr{ewe op{tine Savski venac.

� Problem uli~ne preprodaje robe nastao
je prvenstveno zbog podele ovla{}ewa i
nadle`nosti inspekcije na razli~itim ni-
voima. Tako komunalni inspektor Op{tine
ima ovla{}ewe samo da naplati uli~nom
prodavcu mandatnu kaznu (na licu mesta) u
iznosu od 2.500 dinara, za zauze}e javne po-
vr{ine, a to je naj~e{}e trotoar. On nema
ovla{}ewa da oduzme robu, ~ak ni da legi-

timi{e lice, zbog ~ega je i za naplatu man-
datne kazne potrebna asistencija polici-
je � ka`e Zoran Stankovi}, iz Odeqewa op-
{tinske inspekcije.

Stankovi} nagla{ava da rad sa polici-
jom ne mo`e biti kontinuiran, jer je za weno
obezbe|ewe, prema ~lanu 16. Zakona o poli-
ciji potrebna prethodna najava od 48 sati.
Prema wegovim re~ima, op{tina Savski ve-
nac je sa najvi{eg nivoa vi{e puta ukaziva-
la na ovaj problem, isti~u}i da je jedini
pravi na~in suzbijawa uli~ne prodaje zajed-
ni~ka akcija komunalane inspekcije, tr`i-
{ne inspekcije koja je republi~ki organ i

policije. Prema Stankovi}evim re~ima,
gra|ani su navikli na ve}a ovla{}ewa ko-
munalne inspekcije, koja su ranije imali,
ukqu~uju}i i mogu}nost da oduzimaju robu.
Me|utim, Odlukom Ustavnog suda republike
Srbije U. br. 288/ 02 ta su ovla{}ewa odu-
zeta od komunalne inspekcije i preneta Re-
publi~koj tr`i{noj inspekciji. Oduzetu ro-
bu tr`i{na inspekcija popisuje i prodaje u
svoje dve prodavnice u Gradu.

Kako jedino tr`i{na inspekcija ima pra-
vo da oduzme robu koja se nelegalno proda-
je, u posledwa dva meseca u toku je zajedni-
~ka akcija komunalne inspekcije Savskog
venca, Komunalne inspekcije Grada, Repub-
li~ke tr`i{ne inspekcije i policije. Kako
je akcija svakodnevna, op{tinska komunal-
na inspekcija je uvela non-stop de`urstvo
od 7 do 19 ~asova, na terenu oko pijace Ze-
leni venac, Nemawine ulice i jo{ nekoli-
ko kriti~nih lokacija. Akcija, prema re~i-
ma Zorana Stankovi}a, daje odli~ne rezul-
tate, a realizoovana je prvenstveno anga-
`ovawem ~elnih qudi Op{tine i Gradskog
sekretarijata  za komunalno-inspekcijski
nadzor.

� Ovaj dugogodi{wi problem }e trajno bi-
ti re{en, dono{ewem novog Zakona o Glav-
nom gradu, ~iji }e se predlog uskoro na}i
pred Republi~kom skup{tinom. U predlogu
ovog zakona predvi|eno je uvo|ewe gradske
komunalne policije koja }e imati posebna
ovla{}ewa � rekao je na kraju razgovora za
na{ list Zoran Stankovi}. S. Mikavica

OP[TINSKE TEME

Suzbijawe uli~ne prodaje

ZAJEDNI^KA AKCIJA DAJE REZULTATE

U proteklom, letwem periodu bespravno podignuta ograda (i we-
no ru{ewe) na parceli vlasnika Milana Beka, punila je novinske
stupce dnevnih novina i �pretila� da postane �slu~aj�. Me|utim, ra-
di se o normalnom postupku, koji se primewuje i kod ostalih inve-
stitora koji imaju bespravne objekte.

Prema re~ima Zorana Stankovi}a, iz Odeqewa za inspekcijske
poslove, gra|evinski inspektor je jo{ 5. jula, po slu`benoj du`no-
sti, zapo~eo postupak zbog bespravne gradwe ograde placa ~iji je
vlasnik Milan Beko, ulica Andre Nikoli}a broj 23, i nalo`io in-
vestitoru da tu ogradu poru{i, jer se gradi bez odobrewa za grad-
wu, te samim tim postaje nelegalan objekat. Sama ograda duga je 50
metara, a na pojedinim mestima dosti`e visinu i do 2 metra.

Tokom trajawa postupka, od strane ambasade [vajcarske konfe-
deracije, preko Ministarstva spoqnih poslova, stigla je, diplo-
matskim re~nikom re~eno, verbalna nota, u kojoj se tra`i preduzi-
mawe mera od strane inspekcije, zbog podizawa ograde, koja se na-
lazi na granici katastarske parcele rezidencije ambasadora [vaj-
carske konfederacije.

Kako isti~e Zoran Stankovi}, gra|evinski inspektor je re{ewe
o ru{ewu doneo pre verbalne note, tako da je, prema Zakonu o up-
ravnom postupku, ambasada [vajcarske Konfederacije postala
stranka u postupku. Zato je diplomatskim protokolom Ministar-
stva spoqnih poslova i wima uru~eno re{ewe o ru{ewu spoqne
ograde, obzirom da se dostavqawe mora vr{iti na ovaj na~in, u
skladu sa Be~kom konvencijom o diplomatskim odnosima, jer su u
pitawu lica sa posebnim privilegijama i imunitetom. Na isti na-
~in je uru~en i zakqu~ak o dozvoli izvr{ewa re{ewa o ru{ewu

sporne ograde, koje je dostavqeno obema stranama, a u me|uvreme-
nu je ambasada [vajcarske anga`ovala advokatsku kancelariju da
je zastupa u ovom postupku. Nakon ovako sprovedenog postupka, in-
vestitor Milan Beko je po~eo da izvr{ava re{ewe gra|evinske
inspekcije op{tine Savski venac, tako {to je wegov izvo|a~ rado-
va, u septembru otpo~eo sa ru{ewem ograde.

S. M.Zapo~elo ru{ewe ograde Milana Beka

NASTAVAK SLEDI
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OP[TINSKE TEME

Na osnovu ~lana Odluke o na~inu finan-
sirawa projekata nevladinih organizacija
iz buxeta Gradske op{tine Savski venac (a
na osnovu mi{qwewa i predloga odgovara-
ju}e op{tinske komisije) Tomislav \or|e-
vi}, predsednik op{tine Savski venac do-
neo je Odluku o izboru projekata NVO koji
se finansiraju iz op{tinskog buxeta u ukup-
nom iznosu od 2.500.000. Odlukom su odobre-
na sredstva za finansirawe slede}ih pro-
jekata NVO:

1) Projekat �OSNA@ENE @ENE � PO-
DR[KA PROCESU IZLA@EWA IZ SITUA-
CIJA NASIQA� nevladine organizacije
�AUTONOMNI @ENSKI POKRET�, ~ije je
sedi{te u Tir{ovoj ulici broj 5a, u iznosu
od 500.000 dinara.

2) Projekat �NA[ SAVEZNIK � BAWA�,
nevladine organizacije �UDRU@EWE OBO-
LELIH OD MULTIPLE SKLEROZE�, ~ije je
sedi{te u ul. Dr. Suboti}a br. 6, u iznosu
od 200.000 dinara.

3) Projekat �FILM KAO DODATNO NA-
STAVNO SREDSTVO � SLOBODNA ZONA
JUNIOR�, nevladine organizacije �FOND
B 92�, ~ije je sedi{te u ul. Svetozara Mar-
kovi}a br. 79, (ogranak), u iznosu od 198.000
dinara.

4) Projekat � BEBI NA DAR�, nevladine
organizacije �UDRU@EWE GRA\ANA �
PERSPEKTIVE�, ~ije je sedi{te u ulici
Vojvode Milenka br. 22, u iznosu od 600.000
dinara.

5) Projekat �PREPOZNAVAWE I INDEN-
TIFIKACIJA TALENTOVANIH U OSNOV-
NIM I SREDWIM [KOLAMA�, nevladine
organizacije �REGIONALNI CENTAR ZA
TALENTE BEOGRAD II�, ~ije je sedi{te u Ka-
ra|or|evoj ulici br. 48, (ogranak), u iznosu
od 169.995 dinara.

6) Projekat � POKRENI I PROMENI SE�
nevladine organizacije �KARITAS SRBI-
JE I CRNE GORE�, ~ije je sedi{te u Vi{e-
gradskoj ulici br. 23, u iznosu od 253.000
dinara.

7) Projekat �PORODICA MOJE SIGURNO
MESTO�, nevladine organizacije �UDRU-
@EWE GRA\ANA � SUSRET�, ~ije je sedi-
{te u ulici Vojvode Milenka br. 4/17, u iz-
nosu od 300.000 dinara.

8) Projekat �I WIMA TREBA POMO]�,
nevladine organizacije �OP[TINSKA OR-
GANIZACIJA INVALIDA RADA � SAVSKI
VENAC�, ~ije je sedi{te u Nemawinoj uli-
ci br. 6, u iznosu od 278.000 dinara.

Ugovor o finansirawu projekata sa pret-
hodno navedenim nevladinim organizacija-
ma bi}e zakqu~en  u roku od 15 dana po ko-
na~nosti Odluke.

U~esnici  Javnog  konkursa imaju pravo da
podnesu prigovor Op{tinskom ve}u Gradske
op{tine Savski venac u roku od 8 dana od
dana dostavqawa Odluke.

Kompletna Odluka objavqena je na zva-
ni~noj internet prezentaciji GO Savski ve-
nac: www.savskivenac.org.yu.

Na sednici Op{tinskog ve}a, odr`a-
noj 13. septembra, ~lanovi Ve}a dali su
svoje jednodu{no pozitivno mi{qewe
da se Nemawa Petrovi} anga`uje u op-
{tini kao Glavni stru~wak za evropske
integracije.

Nemawa Petrovi} ro|en je na Savskom
vencu 1978. godine. Sredwu {kolu za-
vr{io je u Americi, a potom diplomi-
rao ekonomiju. Govori engleski, nema~-
ki i francuski jezik, a trenutno u~i ita-
lijanski, zbog saradwe Savskog venca sa
Venecijom i italijanskom regijom Ve-
neto, za koju je i sam dosta zaslu`an, jer
je u Veneciji sta`irao u okviru progra-
ma �1000 mladih lidera�.

Sara|uju}i sa op{tinom Savski venac,
Nemawa Petrovi} pokrenuo je i dokazao
se na mnogim projektima koji su u toku i
od kojih se o~ekuje boqa saradwa na{e
op{tine sa EU, wenim komisijama i agen-
cijama, kao i dostup, od strane Srbije do
sada nedovoqno iskori{}enim evrop-
skim razvojnim fondovima.

Jedan od sjajno odra|enih Nemawinih
poslova bio je i leto{wi �Umbria Jazz
Festival� (italijanskog xeza), za koji je
bio najzaslu`niji, a ~ije je promotivno
ve~e odr`ano na platou ispred Muzeja
25. maj, o ~emu op{irnije mo`ete ~ita-
ti u na{oj kulturnoj rubrici.

Na mesto dosada{weg prvog ~oveka op-
{tinske policije, Stevana Bjeli}a, koji je
u avgustu pre{ao na mesto na~elnika Poli-
cijske uprave za Beograd, na Savskom vencu
je ya prvog policajca postavqen Vladimir
(Gligorija) Popovi}, ro|en 1968. godine, vi-
{i policijski narednik.

Istovremeno, promewen je i naziv ove
funkcije, pa policijska stanica na ~elnom
mesto nema na~elnika, ve} komandira PS,
dok su poslovi u celosti isti. 

Popovi} je svoj posao u policiji zapo~eo
1986. godine i tokom 22-godi{weg rada pro-
{ao sve du`nosti, od pozorini~kih i pa-
trolnih, do {efa smene i radnika na su-
zbijawu kriminaliteta. O`ewen je i otac
jednog sina, a `ivi kao podstanar u Bor~i. 

U kratkom razgovoru za na{ list Popovi}
je rekao da }e do kraja godine prioritet da-
ti suzbijawu kriminaliteta, pre svega te{-
kih krivi~nih radwi kao {to su kra|e vozi-
la, razbojni{tva i obijawe stanova, pogoto-
vo uz upotrebu sile i pretwi, te suzbijawe
prostitucije i kockawa na ulicama. 

Posebno te`i{te rada i daqe }e biti sa
{kolama, uz ve} uhodanu instituciju {kol-
skih policajaca i asistenciju patrola. 

Odmah nakon postavqewa Popovi} se su-
sreo sa predsednikom i zamenikom pred-
sednika op{tine i wihovim prvim sarad-
nicima.

Ba{ u vreme {tampawa na{eg lista zaka-
zan je u op{tini sastanak i sa dirketorima
osnovnih i sredwih {kola sa Savskog ven-
ca, na kom }e pored upoznavawa osnovna te-
ma biti saradwa {kola sa op{tinskskom
policijskom stanicom i bezbednosna situa-
cija u wima. B. Mari}

REZULTATI KONKURSA
FINANSIRAWA NVO

GLAVNI STRU^WAK
ZA EVROPSKE INTEGRACIJE

Vladimir Popovi}, novi komandir Policijske stanice �Savski venac� 
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Gradska op{tina i Crveni krst Savski venac organizovali su
u nedequ 7. oktobra, a povodom Me|unarodnog dana i meseca
solidarnosti sa starima, manifestaciju �SVE GODINE NA-

[EG @IVOTA�, sve uz podr{ku NU �\uro Salaj AD�, NU �Bra}a Sta-
menkovi}�, Doma zdravqa �Savski venac�, te centara i klubova za
starije sa Savskog venca.

Iako vreme nije bilo ba{ najidealnije (zbog ~ega je manifesta-
cija dvaput odlagana) na Savskom keju kod Brankovog mosta okupilo
se nekoliko stotina (ne samo starijih) Beogra|ana koji su predose-
tili lep provod i atmosferu. I nisu se prevarili.

Jer, pored kulturno-zabavnog programa, bilo je tu za svakog po-
ne{to, od humanitarnih izlo`bi rukotvorina aktivista sa Savskog
venca i likovnih radova Univerziteta za tre}e doba, preko izlo`-
be slanih i slatkih poslastica pod nazivom �Iz bakine kuhiwe�,
koje su se pred kraj skupa mogle degustirati, uz kokice i druge gri-
ckalice, koje su obezbedili brojni sponzori i pokroviteqi, do ple-
sa na savskom keju koji su otvorili polaznici plesne {kole �za tre-
}e doba�. a pridru`ili se i gotovo svi prisutni. Uz de`urne ekipe
Doma zdravqa i Crvenog krsta koje su tu bile iz zdravstvenih raz-
loga, a usput pekle pala~inke (potro{iv{i za to 50 kila bra{na
i nekoliko kartona jaja � o xemu, orasima i kremovima da ne govo-
rimo) i uz bro{ure o zdravom `ivotu, nudile poslu`ewe i bezal-
koholne napitke. A na{lo se i po koje pivce i vince, neophodno uz
ribqu ~orbu koja se u ~etiri velika kazana kr~kala sa strane.

Tako se sve pretvorilo u lepo dru`ewe i `urku za �matore� ko-
joj ni oni mla|i nisu imali {ta prigovoriti. Uz stare {lagere i
latino ritmove sve se zavr{ilo uz kolce i atmosferu koju }e mno-
gi jo{ dugo pamtiti. Do slede}eg sli~nog skupa, jer ovako ne{to, ka-
`u oni koji su se tu zatekli, niti su o~ekivali, niti su skoro do-
`iveli.

Celu manifestaciju je sa op{tinske strane organizovalo Ode-
qewe za dru{tvene delatnosti, informisawe i mesnu samoupra-
vu, a otvorio je predsednik op{tine Tomislav \or|evi}, koji je u
nedeqno prepodne do{ao da protokolarno pozdravi prisutne, a
onda ponesen lepom atmosferom ostao jo{ nekoliko sati.

D. Antoni}
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DRU[TVO

@urka za starije Savskoven~ane odu{evila sve prisutne

LEP PROVOD NA SAVSKOM KEJU

Humanitarna izlo`ba �DAR OD SRCA�
Od prodajne izlo`be prikupqenih darova od gra|ana Savskog ven-

ca ~iju cenu je odrediti svako ko je odre|eni predmet-poklon kupio
i time se ukuqu~io u ovu humanitarnu akciju do sada je sakupqeno
oko 7.000 dinara, s tim {to je dobar deo poklona ostao neprodat i
bi}e ponu|en na nekoj od budu}ih sli~nih akcija. Od prikupqenih
sredstava obezbedi}e se participacija za osteodenzimetriju (odno-
sno merewe gustine ko{tane mase) za najugro`enije sugra|ane.

Pored izlo`be rukotvorina i likovnih radova, ovom prilikom
prire|ena je i izlo`ba zimnice, sa degustacijom, pod nazivom �Iz
bakine kuhiwe� (sa prilo`enim receptima koje su zainteresovani
mogli dobiti). U svim ovim humanitarnim izlo`bama u~estvovalo
je nekoliko desetina aktivista Crvenog krsta i gra|ana sa mesnih
zajednica. Mnogi od wih `eleli su da ostanu anonimni pa zato (i iz
prostornih razloga) ne}emo objavqivati wihova imena. Objavqe-
na su u programu akcije {tampanom za tu priliku, a svima im se jo{
jednom zahvaqujemo. Posebno se moramo zahvaliti slikaru Mi{i
@ivkovi}u koji je u humanitarne svrhe poklonio svoju umetni~ku
sliku �Kosovo 1912�, ra|enu uqanom tehnikom, koja }e kupcima biti
ponu|ena na nekoj budu}oj humanitarnoj aukciji.

Pored Organizatora ovu manifestaciju su svojim prilogom i tru-
dom pomogli i �Pe}ina � kokice sa prezimenom�, Pekara �Mala Sava�
iz Kara|or|eve 42, RTD �Nautika�, Uprava re~ne policije i drugi.

Predsednik op{tine otvara manifestaciju
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INVESTICIJE

O
d 1. januara 2007. godine su{tinski se promenio na~in fi-
nansirawa gradskih op{tina u Beogradu, samim tim i Sav-
skog venca. Do tada, na{a op{tina finansirala se uglavnom

iz prihoda od Poslovnog prostora sa svoje teritorije, a delimi~-
no i od raznih taksi za poslove obavqene u op{tini. Kako je, me|u-
tim, postojala velika nesrazmera izme|u prihoda od poslovnog
prostora me|u gradskim op{tinama to je sada promeweno pa sva
ova sredstva idu u grad, koji potom op{tinama upla}uje za nor-
malno funkcionisawe i plate zaposlenih (ve}ini je to pla}ao
i do sada). S druge strane, od dela prihoda od poslovnog prostora
op{tinama se vra}aju sredstva za investirawe na wihovoj teri-
toriji. U konkretnom slu~aju, za Savski venac to kvartalno zna~i
po 39 miliona, odnosno 156 miliona dinara ili po sada{wem
kursu oko dva miliona evra godi{we. 

Iako ne ba{ najsre}niji novim na~inom
finansirawa same op{tine, weni ~elnici,
iako su promene bile najavqene (ne mnogo)
ranije, ~ak i u neverici da }e to sve funkci-
onisati �ba{ tako�, na{li su se u ~udu kad su
prve pare po~ele da sti`u u op{tinski in-
vesticioni fond, a jo{ nije bilo sve detaq-
no pripremqeno za odlu~ivawe (kome, koli-
ko, kako itd.) i wihovo tro{ewe. I dok su se
ti mehanizmi, za koje op{tina nije bila pri-
premqena, polako uhodavali, u jednom tre-
nutku ~inilo se da op{tinu pare �zatrpava-
ju�, a da ona nije sposobna da ih potro{i. To-
me je dobrim delom doprinela i procedura
javnih nabavki koja, kako god da okrenemo, za-
hteva izvesnu, ~esto i dugotrajnu, proceduru.
Tu je i, za ve}inu poslova neophodna, planska
dokumentacija, ~ija priprema naj~e{}e tra-
je mnogo du`e od same realizacije.

Iako zvu~i neverovatno, ali bilo je ne-
ophodno organizovati se, uspostaviti dvo-
smernu komunikaciju sa {kolskim i pred-
{kolskim, zdravstvenim i drugim ustano-
vama koje imaju potrebu za sredstvima iz ovog investicionog
fonda, i kona~no od wih dobiti na pravi na~in formulisane i
upakovane �liste `eqa�. Najzad, kako niko od �korisnika� od op-
{tine ne dobija pare, nego gotov �proizvod�, bilo da su u pita-
wu radovi ili oprema, trebalo je organizovati i ceo posao, od
opredeqivawa sredstava, konkursa i tendera, pa do nadzora po-
slova, prijema radova i isporuke opreme. Pritom je u po~etku
bilo i neverice u ustanovama, kojima su decenijama unazad svi
sva{ta obe}avali, a da je malo ko ta obe}awa ispuwavao, ali,
kako su prve �`eqe� po~ele da se realizuju tako je i poverewe u
ustanovama raslo, ~ime su ja~ale i veze sa lokalnom zajednicom.

U me|uvremenu se uhoda(va)la i Komisija za investicije, na ~i-
jem je ~elu ~lan Op{tinskog ve}a Du{an Din~i}, pa je sve to oko
komisije, uz mre`u saradnika iz odgovaraju}ih slu`bi, poste-

peno preraslo u jedan ozbiqan i veliki posao kojim se dobar deo
op{tinskih slu`benika svakodnevno, ~ak i prevashodno, bavi.
Najzad, u svom radu komisija se opredelila da se u po~etku, pri
~emu je po~etak cela ova godina, investira �svima po malo�, da
se re{avaju �goru}i problemi� i prioriteti, a da se u drugom
krugu ({to bi ve} mogla biti 2008. godina) ide i na krupnije po-
jedina~ne investicije.

I dok je sa ustanovama i institucijama komunikacija i sarad-
wa postojala i ranije pa se na ovim programima samo nastavila,
ovaj put u �wihovom� interesu, mnogo je bilo kompleksnije uspo-
stavqawe saradwe sa gra|anima �na terenu�, koji su bili jo{
nepoverqiviji. No, kad je i ovde, upravo na inicijativu samih
gra|ana, ura|en prvi posao (blok unutar ulica: Deligradske,

Tir{ove, Bir~aninove i Vojvode Milenka) to se ~ulo i drugde i
�lepe `eqe� su po~ele da sti`u u op{tinu. Pro{av{i prethod-
no komisijsko sito (gde o realizaciji odlu~uju mnogi faktori)
dosta wih je ve} u ovom trenutku u fazi realizacije, mada je bilo
i projekata koji se �razvla~e� vi{e od pola godine, kao na pri-
mer znameniti Krst neznanog junaka u parku kod hotela �Bristol�.
Me|utim, osim {to se u ovom slu~aju radi o �pipavim� radovima
na jednom od najstarijih spomenika u Beogradu, nemamo prostora
da navedemo sve, ponekad i bizarne, te{ko}e na koje se u pripre-
mama svih ovih raznorodnih poslova mo`e nai}i.

Sre}om, mnogo je vi{e lepih primera i uspe{no zavr{enih
poslova.

Vi{e o wima na stranicama koje slede.
D. Antoni}

POVEREWE RASLO UZ
UHODAVAWE MEHANIZMA

Blok u Deligradskoj u vreme ure|ewa

Op{tina Savski venac godi{we investira oko dva miliona evra na svojoj teritoriji



Tokom protekle, 2007. godine op{tina Savski venac je po~ela
sa sveobuhvatnijim programom ulagawa u {kole na svojoj teri-
toriji. Kada su osnovne {kole u pitawu ulagalo se u svih {est

redovnih osnovnih {kola, ali i u one gde se {koluju deca sa poseb-
nim potrebama. 

U O[ �Isidora Sekuli}� postavqen je laminat na povr{ini od
350 kvadratnih metara, u vrednosti od 306.000 dinara. Isti rado-
vi ura|eni su i {koli �Stefan Nemawa�, ali na 680 kvadratnih me-
tara povr{ine. Vrednost radova je 586.500 dinara.

U O[ �Vojvoda Radomir Putnik� popravqena je ograda i izra|e-
ne dve nove ulazne kapije, a raskr~eno je i rastiwe oko ograde i u
{kolskom dvori{tu. ^itav ovaj posao je ko{tao 76.470 dinara.

Uklawawe stare i izrada nove cokle sa farbawem masnom bo-
jom ura|eno je u O[ �Petar Petrovi} Wego{�, na povr{ini od 1712
kvadratnih metara, a vrednost radova je 506.250 dinara. U ovoj

osnovnoj {koli u toku je nabavka name{taja od inoksa za kuhiwu,
dok se za O[ �Vojvoda Mi{i}� nabavqaju plakari, stolovi i sto-
lice za biblioteku. Pored pomenutih radova {kola �Isidora Seku-
li}� dobila je od op{tine i deset ra~unara, a {kola �Vojvoda Mi-
{i}� pet kompjuterskih konfiguracija. 

U [koli za decu o{te}enog sluha �Stefan De~anski� ura|eni
su zidarsko-gra|evinski radovi na ogradi, a upravo je zavr{ena
i sanacija metalnih delova ograde. Vrednost radova je iznosila
634.740 dinara. 

Za [kolu za decu sa posebnim potrebama �Anton Skala� nabav-
qeni su: interaktivna elektronska tabla, tri ra~unara i video-
projektor u vrednosti od 292.994 dinara.  

U Muzi~koj {koli �Stanislav Bini~ki� sanirana je ravna terasa
iznad prostorija kancelarija, koja je ko{tala 331.900 dinara.

S. Mikavica
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Op{tina u ovoj godini ulagala u {kole

SVAKOJ [KOLI PONE[TO
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Op{tina Savski venac organizovala
je 25. i 26. septembra dva sastanka
op{tinskog rukovodstva sa direkto-

rima savskovena~kih osnovnih i sredwih
{kola, kao i predstavnicima wihovih
{kolskih odbora i saveta roditeqa. Puna
op{tinska sala obe ve~eri iznenadila je
i same doma}ine, koji su ovakve skupove, na
ovu temu, organizovali po prvi put.  

Na prvom sastanku su sumirani uspe{no
zavr{eni poslovi i nabavke {kolske op-
reme za osnovne {kole koje je tokom leta iz
svog Fonda za investicije finansirala op-
{tina Savski venac, a bilo je re~i i o `e-
qama i potrebama ovih {kola u narednom
periodu.

Na drugom sastanku govorilo se o poslo-
vima i nabavkama opreme vezanim za sred-
we {kole, koji su upravo u toku i kompletno

}e biti zavr{eni do kraja teku}e godine.
Op{tina Savski venac je, ina~e, za osnovne
i sredwe {kole iz svog Fonda za investi-
cije u 2007. godini za potrebe {kola obez-
bedila 18 miliona dinara, nameniv{i sva-
koj {koli u proseku oko milion dinara za
investicione radove i opremu, ve} prema
potrebama koje su same {kole izrazile.

Ista suma namewena je {kolama i za 2008.
godinu. Pomenuti sastanci su, otud, nai{li
na izvanredno interesovawe i prisustvo-
vali su im predstavnici svih {kola, sa go-
tovo kompletnim {kolskim odborima, a
osim izra`enog zadovoqstva do sada u~i-
wenim, odnosno poslovima koji su u toku,
najvi{e se diskutovalo o potrebama za na-
rednu godinu.

Povodom sastanaka sa predstavnicima
{kola, kao i o investicijama Op{tine u

{kole, 26. septembra je organizovana i Kon-
ferencija za {tampu na kojoj su op{tinski
~elnici (potpredsednik op{tine Du{ko
Toma{evi}, ~lan Op{tinskog ve}a Du{an
Din~i} i savetnik predsednika op{tine
Milo{ Kova~evi}) govorili, pre svega, o sa-

radwi sa {kolama i investicijama u wih,
ali i o drugim projektima i akcijama koje
op{tina organizuje zajedno sa {kolama i
za wih, u ekolo{koj, kulturnoj i drugim sfe-
rama.

Op{ti zakqu~ak, koji se odnosi na kom-
pletnu saradwu Op{tine i {kola na wenoj
teritoriji, bio bi da je ona sve boqa i da
se od prvobitne rezervisanosti {kola, ko-
jima su do sada mnogi obe}avali kule i gra-
dove a da je malo od toga stvarno i bilo
ura|eno, stiglo do odu{evqewa time {to
se obe}ano (u datim okvirima) ovaj put ispu-
wava. [kole su posebno zadovoqne {to ova
saradwa nije jednokratna, nego se nastav-
qa, a odgovorni u wima sve vi{e shvataju
da op{tina brine o {kolama i wihovim po-
trebama. B. M. D. A.

PREDNOST DUGORO^NIM IDEJAMA
Na oba susreta nagla{eno je da, radi blagovremene pripreme, potrebe za nared-

nu godinu treba precizirati do sredine oktobra, da bi projekti bili odabrani do
15. decembra. To je pokazalo iskustvo iz ove godine, kada se, kako je nagla{eno,
krenulo od nule. [kole mogu predlo`iti vi{e projekata, a o wihovom finansi-
rawu i sprovo|ewu odlu~iva}e zajedno i autori i finansijeri. Prioriteti nisu
unapred zacrtani, ali }e se prednost dati dugoro~nim idejama i predlozima kori-
snim za u~enike, hitnim radovima i svemu {to unapre|uje uslove rada, kao i pro-
jektima korisnim lokalnoj zajednici. O redovnom odr`avawu {kola i daqe bri-
ne Gradski sekretarijat za obrazovawe.

Na sastancima je posebno nagla{eno da pravo predlaga~a ima iskqu~ivo {kol-
ski odbor, koji prethodno mo`e da se konsultuje sa u~enicima, roditeqima i na-
stavni~kim ve}em, a svaki predlog mora da ima saglasnost direktora {kola. Pro-
jektna dokumentacija, kao i kona~na odluka o odobrenom novcu, u iskqu~ivoj je
nadle`nosti Op{tine, wene komisije, odnosno predsednika op{tine.

ZA POTREBE [KOLA 36 MILIONAZA POTREBE [KOLA 36 MILIONA

Na Savskom vencu

NADLE@AN GRAD
Na pitawe predstavnika Medicinske

{kole, koji je istakao da je objekat u
takvom stawu da ugro`ava bezbednost
u~enika, Du{an Din~i}, ~lan Op{tin-
skog ve}a i predsednik Komisije za in-
vesticije, predlo`io je da Op{tina i
{kola ovaj problem zajedno stave pred
gradskog Sekretara obrazovawa. 
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Tokom letweg raspusta uglavnom su za-
vr{eni predvi|eni radovi u savskovena~-
kim osnovnim {kolama. Kako nije bilo mo-
gu}e istovremeno organizovati i iskordi-
nisati sve u isto vreme, sredwe {kole su
ostale za posledwi (teku}i) kvartal u ovoj
godini. Tokom septembra, nakon niza sasta-
naka i konsultacija, iskristalisane su `e-
qe i potrebe i trenutno su (ili su u nekim
slu~ajevima i zavr{ene) javne nabavke za
radove i opremu u ovim {kolama.

Od specifi~nijih radova pomiwemo, na
primer, da ovih dana po~iwe asfaltirawe
{kolskog igrali{ta u Sportskoj gimnaziji,
koja }e tako|e uz igrali{te dobiti i mon-
ta`ne tribine, a u toku je i nabavka ~amaca
za Brodarsku {kolu. U svim drugim sred-
wim {kolama predstoje ozbiqni investi-
cioni radovi (opravke, podovi, stolarija i
sl.) kao i nabavka opreme, ve} prema spi-

skovima �`eqa� koje su same {kole dosta-
vile.

Po{to nisu bile u prvom �izvla~ewu�, do
kraja godine su u planu i: osnovna {kola za
decu sa posebnim potrebama �Dragan Her-
cog�, koja }e dobiti nove prozore, kao i {ko-
la za osnovno obrazovawe odraslih �\uro
Salaj�, na kojoj }e biti ura|ena fasada.

D. Antoni}

Nove klupe {irom Savskog venca

KAO [LAG NA TORTU
Oko sto novih parkovskih klupa i

drugih delova urbanog mobilijara, na-
bavqeno je ove godine iz op{tinskog
investicionog fonda. Na svim mesti-
ma, na kojima je to bilo mogu}e i ume-
sno, kao na primer na savskom prioba-
qu, ispred savskovena~kih zdravstve-
nih ustanova ili u mini-blokovskim
parkovima, postavqeno je do sada ~e-
trdesetak klupa. Preostale ~ekaju u
magacinu trenutak kada budu ure|ene
nove lokacije, koje se trenutno rade (o
tome op{irnije na 28. strani) da bi na
wih stigle, kao {lag na tortu.

SKUTER ZA �FOKE�
Na zahtev Re~ne policije, ~ija se baza

nalazi na prostoru Savske obale koja
pripada na{oj teritoriji, Op{tina je
odobrila milion dinara za kupovinu i
opremawe neoophodnom opremom jo{
jednog ~amca.

Re~ je o skuteru, du`ine tri i {irine
1,2 metra, te{kom 400 kilograma i op-
remqenom kompletnom zvu~nom i svet-
losnom signalizacijom, koji }e zado-
voqiti potrebe policije na na{im re-
kama.

U cenu je ura~unat prvi servis i do-
datna oprema, kao {to su za{titna ode-
la sa karakteristi~nim oznakama za
re~ne �foke�.

Specifi~nost robe i propisa pome-
ri}e isporuku skutera za mesec decem-
bar. B. Mari}

Do sredine novembra [kola za brodarstvo, brodogradwu i hidrogradwu od
op{tine Savski venac }e dobiti dva ~amca.

Op{tinska odluka o poklonu vrednom 1.200.000 dinara usledila je nakon obra-
}awa ove {kole, da bi se budu}im re~nim i pomorskim nauti~kim tehni~arima,
brodovo|ama i brodomehani~arima, kao i wenoj vesla~koj sekciji, omogu}io
prakti~an rad. Radi se o aluminijumskim, nepotopqivim ~amcima, duga~kim 6,5 i
{irokim dva metra, na koje mo`e da se montira vanbrodski motor. U cenu je ura-
~unata i finalna obrada, ukqu~uju}i i sidrewe. 

Brodarska {kola, ina~e, posledwih godina redovno u~estvuje na susretima
sli~nih {kola iz regiona, kao i na vesla~kim regatama kojima je jednom godi{we
i doma}in, a da nikad do sada nije imala i kvalitetan ~amac za ove namene, ve} se
dovijala, improvizovala, pozajmqivala, a weni vesla~i su takmi~e}i se na lo{im
i pozajmqenim ~amcima ipak postizali odli~ne rezultate. Ovi specijalni ~am-
ci, naime, sli~ni ~amcima za spasavawe, nameweni su za desetak vesla~a i kod nas
ih i nema u prodaji, ve} je za ovu priliku morala biti naru~ena wihova izrada. 

^AMCI ZA BRODARCE^AMCI ZA BRODARCE

Predstoje(}i) radovi i nabavke za sredwe {kole

KRE]U RADOVIKRE]U RADOVI
U SPORTSKOJ GIMANZIJIU SPORTSKOJ GIMANZIJI



SAVSKI VENAC  · 25OKTOBAR  2007.

INVESTICIJE

Udvodnevnom obilasku de~jih vrti}a Pred{kolske ustanove
�Savski venac�, po~etkom oktobra, predstavnici op{tine uru-
~ili su vredne poklone za decu i obezbedili sredstva za

hitne investicione radove. 
Prvo je 4. oktobra u de~jem vrti}u i jaslicama �Jelena An`ujska�

zvani~no pu{ten u rad centralni bojler, kapaciteta 750 litara.
Donacija vredna 1.070.000 dinara omogu}ila je i nu`ne sanitarne
radove, pa je ovaj objekat sa 180 dece posle vi{e od 10 godina do-
bio permanentan dotok tople vode. Istovremeno, dvori{te ovog,
kao i svih ostalih savskovena~kih vrti}a, opremqeno je modernim
quqa{kama i pewalicama (ukupne vrednosti oko ~etiri miliona
dinara), dok je za celu ustanovu, koja obuhvata 11 vrti}a, odnosno
jaslica, uru~ena kamera i {est digitalnih fotoaparata, vrednih
153.000 dinara.

Naredni dan, 5. oktobar, op{tina je opet posvetila svojim najma-
|im `iteqima. Pose}en je centar Pred{kolske ustanove na Top~i-
derkom vencu, odnosno vrti} �Sveta Petka�, ~ije je dvori{te tako-
|e opremqeno novim  de~jim rekvizitima.

Kako je rekla direktorka Gordana Petrovi}, de~ja ustanova za
naredno prole}e planira nekoliko krupnih zahvata. Zahvaquju}i
dobroj saradwi sa Op{tinom, trebalo bi da u celosti budu okre-
~ena jo{ dva velika objaketa, a dvori{ta jo{ boqe opremqena i
ure|ena. B. Mari}

U toku su zavr{ni radovi na adaptaciji prostora u Mesnoj zajednici �4. juli�, na
Top~iderskom brdu, u ulici Milenka Vesni}a broj 3, za koje je op{tina iz svog fonda
za investicije odvojila preko pola miliona dinara. Radi se grejawe, kre~i se pro-
stor, a ugra|uju se i tu{-kabine, po{to u ovoj MZ deluje Klub sporta i rekreacije �Top-
~ider�, koji uspe{no i sa puno entuzijazma vodi Milorad Soviq, ujedno i sekretar
MZ. U okviru kluba postoji i streqana za vazdu{no oru`je, tu je i {kola slikawa,
fitnes i druge aktuivnosti, a tu je i Stonoteniski klub �Top~ider�, od kog je sve i po-
~elo, a u kome stoni tenis mogu igrati i rekreativci. 

Kada svi radovi budu zavr{eni, a to je za desetak dana od izla`ewa na{eg lista,
ovaj klub }e u potpunosti biti okrenut gra|anima koji se u wemu mogu baviti spor-
tom, zabaviti ili rekreirati, po izuzetno povoqnim uslovima.

Milorad Soviq i KSR �Top~ider� ovim putem pozivaju sve gra|ane sa Savskog ven-
ca da im se pridru`e, da do|u da navijaju za dve stonoteniske ekipe �Top~idera�, ko-
je igraju u Srpskoj i Regionalnoj ligi Beograda, dovedu svoju decu da u~e osnove ovog
sporta, ali i da u okviru ostalih sadr`aja prona|u ne{to {to ih zanima.

Sva bli`a obave{tewa mogu dobiti na telefon 26-60-843.

Noviteti u op{tini

FASADA ^EKA IDU]U GODINU
Iako se za to sredstva obezbe|uju iz

posebnog fonda najzna~ajniji posao ko-
ji predstoji u op{tini je rekonstrukci-
ja prvog sprata, na kom se nalaze mati~-
ne i slu`be za prijavu beba, koji }e, u
skladu sa ovim sve~anin ~inom koji se
tu svakodnevno odvija, dobiti i nov,
moderan, svetski izgled.

Iz op{tinskog fonda za investicije
u prethodnom periodu nabavqena su i
dva neophodna vozila za inspekcijsku
slu`bu, deo nove opreme za op{tinske
slu`be,  mesne zajednice i Poslovni
prostor �Savski venac�, u kojem se pri-
premaju i investicije u odr`avawe i
ure|ewe pojedinih lokala. Sredstva se
ula`u i u kotlarnicu u op{tinskoj zgra-
di u Ulici kneza Milo{a broj 99, kao
i za projekte prikqu~ewa na gasovod
mesnih zajednica: �4. juli� i �Dediwe�,
ali i sre|ivawe op{tinskog arhiva u
Bulevaru vojvode Mi{i}a i druge po-
slove.

Najzad, verovatno je, jer o tome se oz-
biqno razgovaralo na Komisiji za in-
vesticije, da }e se, kona~no u idu}oj go-
dini, raditi i fasada op{tinske zgra-
de u Kneza Milo{a 69.

Minulo leto, kada je i dece u vrti}ima bilo mawe, ustano-
va je iskoristila za najhitnije gra|evinske radove (ukupne
vrednosti oko 1,5 miliona dinara), pa su u Centralnoj kuhiwi
i u vrti}u �Grofica Olga� sanirani plafoni, a u �Princezi
Oliveri� postavqen laminat, dok su sitniji, prioritetni i
neophodni radovi, sve po nalozima odgovaraju}ih inspekcij-
skih slu`bi, (u)ra|eni i u svim drugim vrti}ima.

De~ji vrti}i

ONI ZASLU@UJU NAJBOQE

KSR �Top~ider� u MZ �4. juli�

OKRENUT GRA\ANIMA



Predsednik op{tine Savski venac To-
mislav \or|evi} uru~io je 3. oktobra
kqu~eve automobila Fiat punto, Mir-

jani Velimirovi}, direktorki Doma zdrav-
qa, za potrebe wihove terenske slu`be.
Ovom donacijom op{tine Savski venac, vre-
dnom 1,1 miliona nastavqeno je ulagawe
Op{tine u ovu zna~ajnu ustanovu primarne
zdravstvene za{tite. 

Mirjana Velimirovi}, direktorka Doma
zdravqa se zahvalila na donaciji i podse-
tila da je saradwa Op{tine i Doma zdrav-
qa po~ela pre tri godine, kada je bilo ne-
ophodno sanirati terasu ~iji je natkriveni
deo proki{wavao. Direktorka je podsetila

da je u proteklom periodu, zahvaquju}i po-
mo}i op{tine Savski venac, nabavqena no-
va medicinska i labaratorijska oprema,
klima ure|aji, stolice za ~ekaonice, a ura-
|eni su i molersko-farbarski radovi u
glavnoj zgradi Doma zdravqa u Pasterovoj
ulici. U narednom periodu predvi|ena je
adaptacija odeqewa fizikalne medicine,

radovi na grejawu {kolskog dispanzera, kao
i ure|ewe fasade Doma zdravqa.

Tomislav \or|evi}, predsednik Op{tine
je istakao da je u toku ove godine Savski ve-
nac u rekonstrukciju i kupovinu nove opre-
me u DZ ulo`io 16 miliona dinara.

� Na{ prioritet je pomo} zdravstvenim
ustanovama, pre svega Domu zdravqa Savski

venac, sa kojim nameravamo da radimo zajed-
ni~ke projekte, ali i ostalima na terito-
riji ove op{tine � naglasio je \or|evi}.

Dom zdravqa je, ina~e, zahvaquju}i izu-
zetnom kvalitetu zdravstvenih usluga, pro-
gla{en za najboqi u Beogradu, a drugi u Sr-
biji za 2006. godinu.

S. Mikavica

Na zahtev Odeqewa za dru{tvene delatnosti, informisawe
i mesnu samoupravu, Op{tina je proletos odobrila i iz Fon-
da za investicije isfinansirala obimne radove u {est od

devet svojih mesnih zajednica. Stawe je �snimqeno� jo{ u aprilu,
{to je opredelilo ukupan iznos sredstava, u vrednosti od 2.738.400
dinara. Firma �Banes in`ewering� sa kojom je ugovor zakqu~en le-
tos, zapo~ela je radove krajem avgusta, a o~ekuje se da kompletno
budu okon~ani do kraja ovog meseca.

Zbog obimnih elektro radova, zamene i farbawa drvenarije, kre-
~ewa i zastirawa podova, najve}a suma, u iznosu od 986.276 dinara
opredeqena je za MZ �Vojvoda Mi{i}�. Sli~ni poslovi, mada maweg

obima i vrednosti od 533.237 dinara, bili su neophodni u �4. julu�,
dok su u preostale ~etiri mesne zajednice ura|eni ili se jo{ ra-
de molerski i elektro radovi, te opremawe prostora, vredno od
300 do 370 hiqada dinara. 

Do sada, posao je zavr{en u �Stevanu Filipovi}u�, �Vojvodi Mi-
{i}u� i �Zapadnom Vra~aru�, a do kraja meseca trebalo bi da se
okon~a u preostale tri mesne zajednice: �4. julu�, �Slobodanu Pe-
nezi}u� i �Zelenom vencu�.

Nadzor nad radovima obavili su op{tinski gra|evinski in`e-
weri, a o~ekuje se da bi posle dogovora sa na~elnicom Odeqewa
mogli biti predlo`eni eventualni dodatni radovi, o ~emu }e opet
odlu~ivati Komisija za investicije. 

Nakon renovirawa ispiostavilo se da pojedinim mesnim zajed-
nicama nedostaju i delovi name{taja, telefoni, usisiva~i i dru-
ga oprema, {to }e biti predmet razmatrawa komisije za investi-
cije u narednom periodu. B. Mari}

Op{tina do sada ulo`ila
u Dom zdravqa 16 miliona dinara

ULAGA]EMO I DAQE

Op{tina obezbedila renovirawe sedi{ta {est svojih mesnih zajednica

ZAVR[ETAK RADOVA DO KRAJA MESECA

U DRUGOM KRUGU
Po informaciji iz op{tinske uprave, tri mesne zajedni-

ce: �Dediwe�, �Top~idersko brdo-Sewak� i �Gavrilo Prin-
cip�, svaka iz razli~itog razloga, nisu obuhva}ene prvim
krugom radova. 

Na Top~iderskom brdu-Sewaku poslovi se uhodano zavr-
{avaju, zahvaquju}i sponzorima koje su zajedni~ki obezbe-
dili agilni sekretar Nenad Simi} i predsednik MZ Slo-
bodan Sekicki.

Za MZ �Gavrilo Princip�, koja je sme{tena u privremenom
prostoru, o~ekuje se trajnije re{ewe, dok su za MZ �Dedi-
we�, ve} nekoliko decenija sme{tenu u monta`nom objektu,
projektom predvi|eni opse`niji radovi.
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Dru{tvo arhitekata Beograda u saradwi sa SO Savski venac
organizovalo je letos akciju ozna~avawa zapu{tenih javnih prosto-
ra grada i razgovor o inicijativama gra|ana za wihovo ure|ewe.

Ispred mesne zajednice �Slobodan Penezi}-Krcun� u ulici Alek-
sandra Kosti}a, tim povodom. okupile su se arhitekte Beograda
predvo|ene predsednicom wihove asocijacije Jelenom Ivanovi}-
Vojvodi} i sa gra|anima, rukovodstvom, aktivistima i stru~nim sa-
radnikom iz MZ obi{li blok zgrada oivi~en ulicama Kneza Milo-
{a, Bir~aninovom, Vojvode Milenka i Sarajevskom. Pored akcije
ozna~avawa zapu{tenih prostora, gra|ani su, uz konsultacije sa
arhitektama i wihove savete, davali predloge za ure|ewe ovog
bloka sredstvima iz op{tinskog Fonda za investicije.

Najinteresantnije i najopravdanije inicijative, koje su izvodqi-
ve, u}i }e, nakon odgovaraju}e procedure, u program takozvanih �ma-
lih projekata�, koji je upravo i osmi{qen za ure|ewe pojedinih lo-
kacija, unutarblokovskih povr{ina, raznih haustora, staza, zele-
nih povr{ina, de~jih igrali{ta i drugih delova Savskog venca.

Jedan od blokova za koji su od strane gra|ana tako|e pokrenute
inicijative, onaj ome|en ulicama: Deligradskom, Tir{ovom, Bir~a-
ninovom i Kraqa Milutina, ve} je sre|en, a kako se komunikacija

uhodava i gra|ani se sve ~e{}e javqaju sa novim inicijativama.
Deo tih inicijativa, iniciranih od strane gra|ana, ve} je reali-

zovan, a deo kre}e u realizaciju, nakon potpisivawa ugovora iz-
me|u Op{tine i javnih komunalnih predze}a: �Zelenilo Beograd�
i �Beogradput�, o ~emu op{irnije ~itajte na slede}oj strani.

Predlo`ene akcije i inicijative, koje do ovog trenutka nisu sti-
gle da budu pripremqene i nisu predvi|ene �u paketu� vrednom 25
miliona dinara, za koji su potpisani pomenuti ugovori, na}i }e
svoje mesto u nekom od budu}ih programa. Sve predloge u tom smi-
slu gra|ani mogu dostaviti i elektronskom po{tom na odgovara-
ju}i e-mail: investicije@savskivenac.org.yu. D. Antoni}

ARHITEKTE OBILAZE � GRA\ANI PREDLA@U
Inicijative gra|ana za ure|ewe mikro-celina i wihovo pretvarawe u mini-projekte kroz koje }e
se u narednom periodu urediti svaki kutak Savskog venca � Deo inicijativa ve} je realizovan, za
veliki deo je realizacija u toku, a neke od inicijativa su u pripremnoj fazi za realizaciju � Akci-
ja je stalna i gra|ani se i daqe mogu javqati op{tini, odnosno wenoj Komisiji za investicije.

Nakon informacije u letwem dvobroju Op{tinskog in-
formatora o programu investicija u delu �malih projekata�
javili su nam se gra|ani bloka zgrada iz Resavske ulice, sa
inicijativom za ure|ewe zapu{tenog stepeni{ta i prolaza
koji ovu ulicu, iznad i pored kanadske ambasade, spajaju sa
Ulicom kneza Milo{a. Nakon toga gra|ani iz okolnih zgra-
da, odnosno wihovi predstavnici, sreli su se sa ~lanovima
Komisije za investicije. Ovaj projekat kompletno je pri-
premqen za realizaciju i uskoro }e, kao aneks ugovora biti
pridodat poslovima o kojima pi{emo na slede}oj strani.

PLATO ISPRED MUZEJA
Kako godinama nisu kori{}ene �zub vremena� nagrizao je

elektri~ne instalacije na platou ispred Muzeja �25. maj�.
Dve kulturne manifestacije koje su letos odr`ane na ovom
platou, odnosno na letwoj pozornici u wegovom amfiteatru,
jo{ jednom su dokazale da se radi o sjajnom prostoru, kakvog
nema u gradu, kao ro|enom za razna kulturno-zabavna de{a-
vawa. Radnici koji su, tom prilikom, na postoje}e elek-
tri~ne instalacije povezivali ozvu~ewe i rasvetu, radili
su na �rizik�, jer, ovakve kakve su, postoje}e instalacije ne
garantuju sigurnost. Po{to op{tina Savski venac ima oz-
biqne namere, da unapredi i u kulturnu funkciju ubudu}e
koristi ovaj prostor, Komisija za investicije odlu~ila je
da u rekonstrukciju elektri~nih instalacija ispred ovog
muzeja ulo`i oko 84.000 dinara.

INICIJATIVA
ZA PROLAZ

Blok Deligradske nakon ure|ewa



Uutorak 9. oktobra u Op{tini Savski ve-
nac potpisani su ugovori Op{tine sa
javnim komunalnim preduze}ima �Ze-

lenilo Beograd� i �Beogradput�, o ure|ewu
javnih i zelenih povr{ina na Savskom ven-
cu. Ugovore je u ime Op{tine potpisao wen
predsednik Tomislav \or|evi}, u ime �Ze-
lenila Beograd� direktor Radovan Dra{-
ki}, a u ime �Beogradputa� izvr{ni direk-
tor Milo{ Jankovi}.

Ugovor sa �Zelenilom Beograd� potpisan
je na sumu od 21,8 miliona dinara i odnosi
se na radove na osam lokacija:

� Ugao Ulice kneza Milo{a i Bir~anino-
ve (posao vredan 834.421 dinar), 

� Umetni~ka staza u Hajd-parku ,koju }e,
potom, svojim radovima obogatiti studenti
vajarskog odseka FLU (5.736.346 dinara) 

� Zapu{ten prostor u Ulici kraqice
Natalije broj 8-14 (693.550 dinara)

� De~ji vrti} �Sveta Petka� na Top~ider-
skom vencu broj 2 (1.149.080 dinara),

� Prostor u ulici Qutice Bogdana broj 2
(2.097.715 dinara),

� Pe{a~ka staza izme|u ^akorske i Lac-
kovi}eve ulice (1.972.917 dinara),

� Prostor na Sewaku izme|u ulica Vase
Pelagi}a, Koste Glavini}a i Sewa~ke
(1.752.275 dinara)

� Ure|ewe priobalnog dela pored Save,
izme|u Brankovog i Starog `elezni~kog mo-
sta (4.259.119 dinara).

Ugovorom sa �Beogradputem�, ukupne vred-
nosti oko 4,1 miliona dinara, obuhva}eno je:

� Asfaltirawe {kolskog igrali{ta u
Sportskoj gimnaziji (435.600 dinara), 

� Stepeni{te i trotoar u ulici Kraqe-
vi}a Marka broj 12, kod Manakove ku}e
(2.063.850 dinara),

� Stepeni{te i trotoar u ulici Milova-
na Gli{i}a (1.273.792 dinara) i

� Stepeni{te i trotoar u ulici Stevana
Filipovi}a (326.394 dinara).

� Ono {to je posebno va`no u vezi ovih in-

vesticija, istakao je tom prilikom predsed-
nik op{tine Tomislav \or|evi}, je da su sve
one pokrenute na zahtev gra|ana Savskog
venca, koji su izrazili svoje potrebe za ure-
|ewem pojedinih lokacija. 

� Moram da naglasim, nastavio je Tomi-
slav \or|evi}, da je ovo samo po~etak po-

slova na komunalnom ure|ewu Savskog ven-
ca i da se ve} sad pripremamo za dodatne
poslove koje }emo raditi do kraja godine, a
da }emo u idu}oj godini imati duplo vi{e
ovakvih poslova. U tom smislu, otvoreni smo
za pozive gra|ana i spremni da ispunimo wi-
hove opravdane `eqe i zahteve, koje nam
mogu dostaviti i elektronskom po{tom na
e-mail: investicije@savskivenac.org.yu.

Izra`avaju}i svoje veliko zadovoqstvo
sklapawem ovih poslova, koji s dosta sim-
bolike govore da op{tine kona~no imaju mo-
gu}nosti i `ele da sre|uju svoju teritoriju,
ali i zbog toga {to je Savski venac u veli-
koj konkurenciji na tenderu za izvo|a~e, kao

najkvalitetnije i najpovoqnije, izabrao ba{
javna komunalna preduze}a, koja je osnovala
Skup{tina grada, direktori �Zelenila Beo-
grad� i �Beogradputa� su najavili da }e po-
slove zapo~eti za desetak dana, dok se pri-
preme za wih i usput obave neke �papiro-
lo{ke� formalnosti. 

�Zelenilo� }e istovremeno �napasti� svih
osam lokacija i o~ekuje se da }e za 50-ak da-
na, a najdaqe do kraja godine, svi poslovi
biti zavr{eni.

�Beogradput� }e, tako|e kroz 10-ak dana,
prvo krenuti sa radovima u Sportskoj gim-
naziji i na jednom od pomenutih stepeni{ta,
ali }e sve pomenute radove zavr{iti u
istom, ve} pomenutom, roku.

I jedni i drugi, kao i predstavnici op{ti-
ne, nadaju se da }e kvalitetom pomenutih ra-
dova, kao i po{tovawem dogovorenih roko-
va, izvaditi �ulaznicu� i za budu}e komunal-
ne radove na Savskom vencu. D. Antoni}
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Beograd, Autokomanda

Dr Milutina Ivkovi}a 2d

Telefon 26-53-487

NADALEKO ^UVENI
Specijaliteti sa ro{tiqa
(porcije po normativu � 350 gr)
Pe~ewe ispod sa~a
Nacionalna kuhiwa
(svaki dan pet kuvanih jela)
Radno vreme od 0 do 24 ~asa
Tri godine nismo mewali cene
^etiri sale � 200 mesta



Op{tinski Crveni krst bio je 18. okto-
bra doma}in susreta svojih i predstavnika
Crvenog krsta Srbije sa Torvaldom Stol-
tembergom, predsednikom te organizacije u
Norve{koj. Susretu je prisustvovala i de-
legacija Me|unarodne federacije Crvenog
krsta i Crvenog polumeseca.

U zvani~nom razgovoru doma}ini su upo-
znali uva`enog gosta i kolegu sa radom op-
{tinskog Crvenog krsta, doti~u}i se brige
o mladima i starima. Stoltemberg se poseb-
no interesovao da li lokalni Crveni krst

ima program za dru{tveni rad sa izle~enim
zavisnicima od droge, iznose}i izuzetna
iskustva Norve{ke, odnosno projekat rada
studenata volontera sa mla|ima.

Treba re}i da je Norve`anin posle upo-
znavawa sa radom 17 beogradskih organiza-
cija Crvenog krsta odabrao da, pored Sta-
rog grada, poseti upravo Savski venac.

U okviru susreta gosti su posetili sta-
novnicu mesne zajednice �Zeleni venac�,
osamdesetosmogodi{wu Mariju Kavar, kori-
snicu stalne brige i pomo}i zajednice, uru-
~iv{i joj prigodan poklon. 

Prijatno iznena|en i dirnut brigom o sta-
rima i siroma{nima, Stoltemberg je pohva-
lio rad lokalnog Crvenog krsta i Op{tine,
te wihovu stalnu saradwu, obe}av{i da }e
i idu}e godine obavezno posetiti Savski
venac. B. Mari}

30  · SAVSKI VENAC OKTOBAR  2007.

DRU[TVO

Op{tina Savski venac, odnosno weno Odeqewe za dru{tvene delatnosti, in-
formisawe i mesnu samoupravu, uz veliko razumevawe firme �Nautika� � vla-
snika broda �Kovin�, organizovala je 25. septembra krstarewe Savom i Dunavom
za decu bez roditeqa iz Zve~anske ulice, kao i za pitomce domova: �Drinka Pavlo-
vi}� i �Jovan Jovanovi} Zmaj�.

[ezdesetak mali{ana li{enih roditeqske qubavi je na ovom dvo~asovnom
krstarewu do`ivelo jedan od najuzbudqivijih do`ivqaja u svojim mladim `i-
votima i taj dan }e im sigurno ostati u nezaboravnom se}awu, jer osim vo`we bro-
dom koja je i sama po sebi atraktivna, prire|en im je i zabavni program, uz slat-
ko i slano poslu`ewe i obiqe bezalkoholnih napitaka.

Da deci ovaj do`ivqaj ostane u najprijatnijem se}awu postaralo se i Beograd-
sko udru`ewe p~elara pripremiv{i za wih 72 kilograma meda i proizvoda od
meda koje su, kao poklon-uspomenu na ovaj dan, poneli sa sobom da ih podele sa
svojim drugarima iz domova koji nisu bili te sre}e da u~estvuju u ovoj bajci, ko-
ju su im danima potom prepri~avali. D. A.

KRSTAREWE ZA DECU BEZ RODITEQA
UO^I ZIME

Povodom 1. oktobra, Me|unarodnog
dana starih, u saradwi sa MZ �Zeleni
venac�, ~lanovi Crvenog krsta poseti-
li su 12 savskovena~kih doma}insta-
va i uru~ili im pakete sa higijenskim
preparatima. Iz Durmitorske poru~uju
da su spremni da, na inicijativu i uz
pomo} sekretara MZ, obi|u takva do-
ma}instva na teritoriji cele op{ti-
ne, da bi se snimile wihove potrebe
uo~i zime. Poseban akcenat stavqen je
na dva va`na me|unarodna datuma: 16.
oktobar, Svetski dan hrane i 17. okto-
bar, Me|unarodni dan borbe protiv
siroma{tva.

Torvald Stoltemberg, predsednik Crvenog krsta Norve{ke
u poseti kolegama sa Savskog venca

ZADOVOQAN BRIGOM O GRA\ANIMA

URE\EWE STANOVA STARIMA
U okviru projekta �Briga o starima�

na na{oj op{tini, koji je usvojila i
gradska Skup{tina, lokalni Crveni
krst letos je zapo~eo ure|ewe stanova
najstarijih stanovnika Savskog venca.

Od {est odabranih, tri su, posle za-
mene prozora i vrata, kre~ewa i in-
tervencija na elektro i vodovodnim
instalacijama, generalno obnovqena
i ure|ena. Preostala tri, koji zahte-
vaju mawe radova, bi}e zavr{ena do
kraja godine. Pored volontera Crve-
nog krsta, ovaj posao, koji organizaci-
ja radi kontinuirano, uradili su pro-
fesionalci, po ceni daleko ni`oj od
tr`i{ne.

Toliko puta izigrani pojavom broj-
nih �humanitaraca� na vratima u pro-
teklih deceniju i po, najstariji gra|a-
ni postali su veoma osetqivi i nepo-
verqivi. U Crvenom krstu ka`u da to
nepoverewe, polako, stru~no i siste-
matski, prevazilaze.

�AAMMIITTYY� BRINE O STARIMA
Crveni krst Savskog venca jedina

je beogradska organizacija tog tipa ko-
ja se u~lanila u nevladinu organiza-
ciju �Amity� � Snaga prijateqstva, u
okviru koje rade jo{ 83 nevladina su-
bjekta s podru~a Srbije. Delatnost ove
NVO posve}ena je iskqu~ivo staroj
populaciji.
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Povodom 17. Oktobra � Me|unarodnog da-
na borbe protiv siroma{tva i gladi, Grad-
ska op{tina Savski venac, a na inicijati-
vu Crvenog krsta Savski venac, obezbedila
je za svoje sugra|ane 95 besplatnih ru~ko-
va u restoranima: �Romantika� � 35 ru~ko-
va, �[est topola� (30), �Ni{ava� (20) i �U`i-
ce� (10).

Pored pomenutih restorana koji su ugo-
stili svoje kom{ije, koje retko imaju prili-
ku da idu u kafane, pa su stoga bili poseb-
no dirnuti ovakvim pozivom, u akciji su u~e-
stvovali i: STR �Sre}ko� iz ulice Gavrila
Principa (poklonio pi}e), Pekara �KIM� iz
ulice Mihajla Bogi}evi}a, Mesna zajedni-
ca �Zeleni venac�, koja je tako|e obezbedi-

la pi}e i wen sekretar Zorica [tulovi}
koja je jednoj brojnoj vi{e~lanoj porodici
poklonila par rolera i komplete kwiga za
{esti i sedmi razred.

Ru~ak u restoranu, me|utim, bio je samo
jedna (~etvorostruka) akcija povodom ovog
dana, jer su aktivisti Crvenog krsta i me-
snih zajednica narednih dana posetili sta-
ra i iznemogla lica, koja ovom prilikom ni-
su mogla da prisustvuju ru~ku, gde su im uru-
~ili poklone koje su ovim povodom obezbe-
dili brojni sponzori i darodavci sa Sav-
skog venca.

Tako je, na primer, desetak socijalno naj-
ugro`enijih stanovnika Zapadnog Vra~ara
dobilo poklone koje su za wih �upakovali�:
STR �Rajska ptica� iz ulice Svetozara Mar-

kovi}a 52, vlasnika Vladimira Komatovi-
}a (slatki{i), STR DIS, u broju 79 iste uli-
ce, vlasnika Mioquba Krsmanovi}a (kafa),
�Godina d.o.o.� iz uklice Kraqice Natali-
je broj 45 (higijenski paketi) i kiosk �Ta{a�,
Ksenije Baceti} iz Bir~aninove ulice (hi-
gijenski paketi).

Sli~no je bilo i na drugim mesnim zajed-
nicama, pa je deset socijalno ugro`enih gra-
|ana na �Zelenom vencu� dobilo prehram-
beno-higijenske pakete, a isto toliko su-
gra|ana na �Top~iderskom brdu � Sewaku�
deset prehrambenih paketa, na �Dediwu�
pakete vo}nih sokova, a u �Gavrilu Princi-
pu� poklon-kafu. Svim donatorima uru~e-
ne su prigodne Zahvalnice. D. A.

OTVARAWE DKC �MAJDAN� NA PROLE]E
Posle odobrewa nove tran{e sredstava od strane Grada, nastavqa se izgradwa

sportsko-rekreativnog i kulturnog centra �Majdan� u Kozja~koj ulici. 
U drugoj fazi izgradwe predvi|eno je natkrivawe objekta i postavqawe tribi-

na, a u planu je i monta`no klizali{te. Hala ~ija }e korisna povr{ina iznositi
800 kvadrata, mo}i }e da zadovoqi potrebe rekreativaca u sportskim igrama, ko-
rektivnoj gimnastici, pilatesu, borila~kim ve{tinama, tenisu i drugim rekrea-
tivnim sportovima, ali i odr`avawe niza
kulturnih i sportskih doga|aja.

Podse}amo da je izgradwa centra zapo-
~ela u aprilu ove godine, a prema planu
op{tine i izvo|a~a radova trebalo bi da
centar otvori svoja vrata na prole}e.

�POZDRAV JESENI� U OP[TINI
Zbog radova koji se izvode u De~jem kul-

turnom centru �Majdan� tradicionalna
manifestacija biv{eg Pionirskog centra
namewena deci pred{kolskog uzrasta i
najmla|im osnovcima �Pozdrav jeseni�
odr`ana je 4. oktobra u op{tinskoj sali.

Naviknuti na veliki prostor igrali{ta u �Majdanu� vaspita~i iz vrti}a i u~i-
teqi doveli su isti broj mali{ana koji su tom prilikom, ~ini se kao nikad do
sada, napunili op{tinsku salu veselim de~jim smehom i rado{}u.

Uz animatore, klovnove, neizostavnu glumicu Zoricu Jovanovi} koja decenija-
ma unazad uveseqava generacije najmla|ih, uz simboli~ne jabuke koje su svi pri-
sutni dobili na poklon, uz ciku, vrisku i najpoznatije de~je hitove koje su svi skupa
pevali, na sku~en prostor svi su i zaboravili, uz obe}awe da }e ve} slede}i �Po-
zdrav prole}u� biti organizovan u novom ambijentu de~jeg kulturnog centra.  B. M.

HUMANOST ! (BEZ SPONZORA)
Mesna zajednica �Stevan Filipo-

vi}� specifi~na je po tome {to na svo-
joj teritoriji gotovo da i nema prodaj-
nih objekata ({to se stalno isti~e i
kao problem snabdevawa gra|ana), ali
ni bilo kakvih drugih firmi. Sekre-
tar ove MZ, kao i weni aktivisti, ne
`ele}i da zaostaju za drugima, organi-
zuju}i razne humanitarne akcije, naj-
~e{}e za pomo} posegnu u svoj xep. Ta-
ko je bilo i ovoga puta kada su Mirja-
na Vukomanovi}, Slobodanka Novako-
vi}, Radmila Jovanovi}, Petar Kali-
~anin i Sima Bawa, prilo`iv{i po
2.000 dinara, sakupili 10 hiqada i po-
delili ih ravnopravno dvojici sugra-
|ana sa Male{kog brda, sa te{kim so-
cijalno-zdravstvenim problemima, ko-
je su obi{li i dirnuli ih do suza.

DAN PROTIV SIROMA[TVA I GLADI

REDOVNO I O^EKIVANO
Praksu da svakog petog u mesecu sto-

tinak svojih socijalno najugro`enijih
sugra|ana nagradi pristojnim poklon-
paketima sa prehrambenim artiklima,
higijenskim preparatima i jo{ (po)ne-
~im, op{tina Savski venac i weno
Odeqewe za dru{tvene delatnosti,
informisawe i mesnu samoupravu, ni-
su prekidali ni tokom leta i s po~et-
kom jeseni. Tako su ova ve} uobi~aje-
na socijalna davawa, na koja su gra|a-
ni navikli i s pravom ih o~ekuju, re-
dovno stizala u prostor Narodne kuhi-
we u Lominoj ulici i u julu, avgustu,
septembru i najposle 5. oktobra.

Po ve} tako|e ustaqenoj praksi ak-
tivistkiwe sa mesnih zajednica redov-
no su pravile torte kojima su zasla|i-
vale ove poklone. Dodeli po obi~aju,
kao doma}ini, prisustvuju i op{tin-
ski ~elnici, pre svih na~elnik Op-
{tinske uprave Nenad Preli} i savet-
nik predsednika op{tine Milo{ Ko-
va~evi}, koji su i idejni tvorci i in-
spiratori ove akcije, proistekle iz
studiozno ura|ene analize i vi{esloj-
ne brige o na{im socijalno najugro`e-
nijim, ali i starim, bolesnim, nepo-
kretnim i usamqenim kom{ijama. D. A.



Nizom manifestacija, koje su trajale od 3. do 30. septembra,
u Beogradu su odr`ani �Dani evropske ba{tine�, tradicio-
nalna (evropska) kulturna manifestacija posve}ena isto-

riji i kulturnom nasle|u.
Kako je naslov, odnosno moto, ovogodi{wih �Dana� bio �Reke � to-

kovi nasle|a�, to je nekako i logi~no, iako se manifestacija odr`a-
vala {irom Beograda, da je Op{tina Savski venac ove godine bi-
la jedan od glavnih doma}ina.

Pored zna~ajnih kulturnoistorijskih objekata koji se nalaze na
na{oj op{tini (Kraqevski kompleks na Dediwu, zgrada Vlade
Srbije, Ku}a porodice Veqkovi} u Bir~aninovoj ulici i drugi), a
~iji obilazak su organizovale razne gradske kulturno-obrazovne

ustanove, sama op{tina i weno Odeqewe za dru{tvene delatno-
sti, informisawe i mesnu samoupravu organizovali su obilaske,
kombinovane sa predavawima vezanim za jo{ ~itav niz atraktiv-
nih lokacija na Savskom vencu. Nosilac i koordinator ovih broj-
nih aktivnosti na Savskom vencu, vezanih za Dane evropske ba-
{tine, bila je Smiqka Mijailovi}, ~lan Op{tinskog ve}a i pred-
sednik Udru`ewa za za{titu ambijentalne celine Savamale.

Po prvi put u okviru �Dana� gra|anima je otvorena i prikazana
ku}a Muzej kraqa Petra na Sewaku, uz stru~no predavawe o ovoj
ku}i i samom kraqu Petru Prvom Kara|or|evi}u, koje je odr`ala
Radmila Stawevi}, zamenik na~elnika Op{tinske uprave, ina~e
ispred op{tine odre|ena da brine i rukovodi restauracijom ove
zna~ajne zgrade, za ~iju je rekonstrukciju grad upravo tih dana iz-
dvojio zna~ajna sredstva. Beograd i Savski venac }e, zavr{etkom

ove restauracije dobiti jo{ jedan neuobi~ajeno lep i atraktivan
kulturni objekat.

^itav niz predavawa, sa obilaskom znamenitih mesta na Sav-
skom vencu, odr`ao je tih dana Dr Vidoje Golubovi} (ina~e autor
poznatih kwiga o lagumima, kafanama i mehanama starog Beogra-
da). Pod wegovim stru~nim vo|stvom zainteresovani gra|ani su
bili u obilasku: �Ba{tine Savamalskog priobaqa (posebno zgra-
da Beogradske zadruge i Krst neznanog junaka), Sewaka � kao dela
pejsa`ne arhitekture Save, Beograda ispod Beograda (lagumi u
Kara|or|evoj i na Sewaku) itd.

Posebna predavawa odr`ana su u op{tinskoj sali na teme: �Upo-
znaj svoj grad, ba{tinu i nasle|e�, �Upoznaj mostove i ade grada�,

�Mika Alas � legenda Dunava i Save�, �I bogovi vina plovili su
Dunavom i Savom�, �Dunav i Sava � deo kulturnog nasle|a pejsa`a
Evrope�. Neka od ovih predavawa (kao i obilasci) odr`ana su i vi-
{e puta, a pored brojnih zainteresovanih gra|ana (od kojih su neki
i godi{wi odmor tempirali ne bi li pratili sva de{avawa i tako
{to vi{e saznali o svom gradu), bila su posebno, sa videoprezen-
tacijom, organizovana i za u~enike savskovena~kih {kola, ali i za
osobe sa invaliditetom i druge.

U saradwi sa @elezni~kim muzejom i stru~wacima koji u wemu
rade organizovana je u dva navrata i poseta ovom muzeju, uz
stru~na predavawa o istoriji `eleznice u Beogradu, odnosno na
Savskom vencu. D. Antoni}
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OBILASCI ZNAMENITOSTI,
PREDAVAWA, PUBLIKACIJE...

SPECIJALNE PUBLIKACIJE
Osim kataloga sa rasporedom i kratkim opisom svih de{a-

vawa u okviru ovogodi{wih �Dana� koji je {tampala Turisti-
~ka organizacija Beograda, Op{tina Savski venac posebno je
{tampala prigodne materijale (flajere) za pojedine od pome-
nutih obilazaka i tema, kao i za ovu priliku specijalno iz-
datu publikaciju na 32 strane �Savski venac � kulturna ba-
{tina�. Ova bro{ura, prvobitno namenski {tampana u 3.000
primeraka, deqena je posetiocima pomenutih obilazaka i
predavawa, a kako je nai{la na lep prijem kod onih koji su
imali priliku da je dobiju, odgovorni u op{tini odlu~ili su
da se {tampa i drugo izdawe u 15.000 primeraka, kako bi ga
sve porodice na Savskom vencu dobile na ku}nu adresu. Uko-
liko neko slu~ajno nije prona{ao svoj primerak u po{tan-
skom sandu~etu mo`e ga dobiti u redakciji �Savskog venca�.
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Slu~aj je hteo da Savamalsko ve~e, ve}
decenijama tradicionalno dru`ewe Sava-
malaca, sasvim opravdano �uba~eno� u Da-
ne evropske ba{tine, bude zbog lo{eg vre-
mena od 21. pomereno za 28. septembar i
prakti~no postane wihova zavr{na mani-
festacija. Za tu priliku, po{to su u Beo-
grad ve} po~eli da pristi`u i gosti za Ok-
tobarske susrete pisaca, deo wih pojavio
se i na Savamalskoj ve~eri, organizovanoj
na brodu �Top~iderka� (Savamalcima veli-
kodu{no ustupqenom od JKP �Vodovod i ka-
nalizacija�), koji je te ve~eri, da sve bude
u �fazonu� plovio Savom i Dunavom. Osim
Savamalaca i drugih gra|ana Savskog ven-
ca, redovnih u~esnika ovakvih doga|awa, na
brodu su se te ve~eri pojavili i: Loredana
Pietrafeza, Angela de Leo, Pepino Pia}en-
te i Enriko Bawato, pesnici iz Italije,
kao i Ruben Palma, pesnik iz ̂ ilea, koji ̀ i-
vi u Danskoj, kao i ~lanovi diplomatskog
kora iz belgijske ambasade.

Opustiv{i se prethodno u gotovo poro-
di~noj savamalskoj atmosferi, kazuju}i ka-
snije svoje stihove, koje je u prevodu ~itao
glumac Zoran Simonovi}, nai{av{i na ne-
o~ekivano topao prijem, gosti ni slutili
nisu da }e ih vreme{ni orkestar starih ka-
fanskih vukova potom nagraditi izvanred-
nim potpurijem italijanskih kancona i {la-
gera ~uvene Marije Dolores Pradera, ko-
je je izvanredno pevala solistkiwa Mira
Mr|a, nekad poznatija kao peva~ica Kvar-
teta �Paloma�, davnih {ezdesetih godina.
Nisu ni slutili da }e to ve~e na brodu mo-
}i da pri~aju na italijanskom sa Smiqkom

Mijailovi}, koja je ujedno bila i organiza-
tor ovog de{avawa, a na engleskom sa buk-
valno svakim prisutnim. Nije im bilo jasno
kako to da je Zorica [tulovi} jedna od {e-
fica u op{tini, ujedno uz Smiqku i glav-
ni organizator, a pritom slu`i goste. I
usput slavi ro|endan. Malo im je u po~etku
bilo neobi~no i kad je prvi put izme|u sto-
lova �pro{la� gajba s pivom, iz koje se sva-
ko sam slu`io, a nije im bilo jasno ni kad je
An`elika Ma{trapovi}, koja je do tada ta-

ko|e �kelnerisala�, onako usput, uzela mi-
krofon i fantasti~no otpevala tri te{ke
pesme iz repertoara Edit Pjaf, pri ~emu je
orkestar Zorana Karanikoli}a �ko od {a-
le� svirao pratwu, ba{ kao {to je i pre i
posle toga znao da ispuni i bukvalno sva-
ku internacionalnu muzi~ku `equ.

U programu koji su nadahnuto i opu{teno
vodili pesnikiwa Sne`ana Klasovi} \or-
|evi} i profesor u penziji ^edomir Vu~ko-
vi}, doktor Vidoje Golubovi} govorio je o
istoriji Savamale, a na{lo se vremena i za
promociju publikacije �Savski venac � Kul-
turna ba{tina�.

U sjajnoj, opu{tenoj atmosferi, uz fanta-
sti~ne slike Beograda no}u, pored kojih smo
plovili, iako su gosti bili zapaweni onim
{to su do`iveli, nama uop{te nije bilo ~u-
dno kad su ti qudi koji su obi{li svet, na
~elu sa belgijskim konzulom Raulom Van
Hfervzeinom, listom izjavqivali da se u
`ivotu nisu lep{e proveli. A jo{ kad su ~u-
li da se mi tako ~esto provodimo... D. A.

Iako ogroman, kulturni i ekolo{ki po-
tencijal ove op{tine nije dovoqno

poznat ni wenim gra|anima, ni Beogra|a-
nima, a kamoli Evropi. Zato nam je pozi-
cionirawe ba{tine Savskog venca na ma-
pi starog kontinenta jedan od najva`ni-
jih ciqeva u narednom periodu.

Ovo se ~ulo na konferenciji za novi-
nare, odr`anoj 3. oktobra u Savskom ven-
cu, kojoj su prisustvovali i zaintereso-
vani gra|ani.

Kao jedan od inicijatora, predsednik
op{tine Tomislav \or|evi}, rekao je da
treba da se ugledamo na Italijane koji
su svoje kulturno bogatstvo maksimalno
iskoristili, pozicioniraju}i se na tu-
risti~koj karti sveta. Istovremeno, na-
{i zna~ajni objekti, kao {to je Beograd-
ska zadruga, Kara|or|eva ulica u celi-
ni, kompleks �25. maj�, Top~iderski
park, savsko priobaqe i drugi ili su de-
vastirani ili potpuno nepoznati.

Konferenciji je prisustvovao i @eq-
ko Majer, inspektor vodnog saobra}aja iz
Lu~ke kapetanije, rekav{i da je jo{ 1996.

godine sa Slovencima i Hrvatima ura|en
protokol o Savi. I mada je od 2000. godi-
ne dosta ura|eno, jo{ uvek na{a luka ni-
je spremna za prihvat svih brodova. U
prilog tome govori podatak da je od 850
onih koji su nameravali da se tu usidre,
uplovilo wih tek 540, iako strategija ev-
ropskog saobra}aja do 2010. godine upu-
}uje upravo na re~ni saobra}aj.

Kao ~ovek koji godinama propagira tu
ideju Majer je i ovom prilikom osim tu-
risti~kih govorio i o velikim, a neisko-
ri{}enim potencijalima gradskog sao-
bra}aja na vodi, koji bi dobrim delom
obogatio sveukupni gradski saobra}aj,
ali istovremeno i rasteretio onaj suvo-
zemni.

O kulturnoj ba{tini Savskog venca go-
vorio je i Du{ko Antoni}, glodur op{tin-
skog Informatora, ukazuju}i na niz ano-
malija i paradoksa vezanih za ovu tema-
tiku. Primera radi, u amamu kneza Milo-
{a i Mihajla, u ulici Admirala Geprata
broj 14, koji je jedini preostali deo
dvora u kojem je `iveo knez Mihailo, na-

lazi se magacin kafi}a �Monument�, a da
~ak nema ni spomen table kojom bi se obe-
le`ilo {ta je tu pre 150-ak godina bilo.
Sli~nih primera, na `alost, ima jo{ do-
sta i zato je u op{tini upravo na posled-
woj skup{tinskoj sednici pokrenuta ini-
cijativa da se osnuje fond i da se zna-
~ajne gra|evine i ku}e u kojima su `ive-
li znameniti qudi na kulturan na~in
obele`e.

Nakon prezentacije fotografija Sav-
skog venca snimqenih iz aviona, autora
Mihaila Ruvidi}a, op{tinskog odborni-
ka, wegov kolega Nikodim Savi}, tako|e
inicijator ovog susreta, upitao se koli-
ko gubimo samo od nenapla}ivawa ulaz-
nica u brojne kulturne objekte, uz saop-
{tewe da }e Beograd u junu idu}e godine
biti doma}in turisti~ke konferencije
�CITY BREAK�, {to je izborio u jakoj kon-
kurenciji sa Barselonom i Man~esterom
i da je to jo{ jedna od {ansi da se boqe
pozicioniramo na turisti~koj mapi Ev-
rope i da mnogo boqe nego do sada osmi-
slimo svoje internet i druge prezenta-
cije.

B. Mari}

IMAMO, KAO DA NEMAMO

Uz pokroviteqstvo grada Beograda, osim
pomenutih organizatora i niza nepome-
nutih pojedinaca koji su svoj trud utka-
li u ovo divno ve~e, treba ista}i da su
ovo krstarewe �Top~iderkom� pomogli
i: Jugoslovensko re~no brodarstvo, �Beo-
laboratorija� iz Makedonske ulice, �Me-
soplan� iz Jug Bogdanove, Vinarija �Cen-
tar� iz Kara|or|eve, Vera Radanovi} i
mnogi drugi.

Savamalsko ve~e zatvorilo Dane evropske ba{tine

NAJBOQI (OBI^AN) PROVOD U @IVOTU

DANI EVROPSKE BA[TINE



B
li`i se posledwi rok za prijavu ekipa i pojedinaca za
prvi po redu SavskoVena~ki Urban Fest � SVURF 2007. Ka-
ko smo uvereni da su mnogi relativno kasno saznali za

tu na{u kulturolo{ku smotru, koju u ime op{tine Savski ve-
nac organizuje weno Odeqewe za dru{tvene delatnosti, in-
formisawe i mesnu samoupravu, to smo i prvobitni rok za
prijavqivawe od kraja oktobra pomerili na 5. novembar.
Razlog za to je i ovaj broj na{eg informatora, koji }e mo`da
nekoga inspirisati da se prijavi. Tu posebno mislimo na om-
ladince sa Savskog venca koji su zavr{ili sredwe {kole i
mo`da negde studiraju ili (ne) rade i bave se mo`da ba{ ne-
kom od �tra`enih� kulturnih aktivnosti. Pozivnicu za SVURF
pro{irili smo na sve mlade (do 27 godina) sa Savskog venca.
A ako imaju svoju muzi~ku (ili mo`da teatarsku) grupu uslov da
kao grupa u~estvuju na SVURF-u je da je ve}ina wenih ~lanova
sa Savskog venca.

USMENE NAJAVE
Prema usmenim najavama i kontaktima, u nekoj od smotri,

neki i u sve tri, pojavi}e se ekipe svih osnovnih i ve}ine sred-
wih {kola. Neki imaju ve} gotove projekte, drugi ih upravo
uve`bavaju, tre}i su tek nedavno ~uli (?) pa se na brzinu or-
ganizuju. Izvesno je da }e biti dosta pozori{nih predstava i
likovnih radova, dok je znak pitawa ispred muzi~kih grupa,
jer su do sada mnoge {kole imale neke etno, folklorne i sli~-

ne muzi~ke forme i `ale {to i toga nema na SVURF-u koji je, da
podsetimo, uz svo po{tovawe prema na{oj tradiciji, urban i
okrenut rokenrolu, iz razloga koje ovde ne treba obja{wavati.

Zanimqivo i lepo je, da }emo me|u u~esnicima (kako su
najavili) u sve tri oblasti imati i omladince iz Vojne gim-
nazije koje ina~e, do sada osim na sportskim takmi~ewima,
nismo imali prilike da vidimo na drugim akcijama koje je
op{tina organizovala. Zanimqivo je i da }emo iz Filolo-
{ke gimnazije imati i neke predstave na stranim jezicima,
a bi}e tu i raznih drugih iznena|ewa. 

Najzad, vezano za prijavqivawe (sve {kole dobile su pri-
javne listove, ba{ kao i Propozicije SVURF-a), treba re}i
da smo iz razloga koje tako|e ne treba posebno obrazlagati, u
likovnoj umetnosti uveli temu, a to je Savski venac: pejsa`i,
panorame, slike, crte`i, umetni~ke fotografije, skulpture
(ili projekti za odre|ene prostore na Savskom vencu), pri-
mewena umetnost, kao i druge likovne forme ili, recimo,
idejna re{ewa plakata za SVURF 2008. i sli~no.

MESTA I TERMINI
Sada je ve} izvesno da }e se muzi~ki deo SVURF-a odr`ati

u maloj sali SKC-a u subotu 18. novembra, a vreme po~etka za-
visi od broja prijavqenih grupa i pojedinaca. Svako od wih
ima}e na raspolagawu za nastup 15 minuta, a na sceni ozvu-
~ewe i garnituru bubweva. Ostale li~ne instrumente mora-
}e sami da donesu, ba{ kao {to svaki eventualni pojedinac

mora obezbediti muzi~ku pratwu, jer ne}e biti dozvoqeno
pevawe na matricu i sli~no.

Pozori{na smotra bi}e organizovana u subotu 24. novem-
bra u sali �Masle{a�, �AD \uro Salaj� u Resavskoj ulici broj
82, a vreme po~etka bi}e odre|eno kada budemo saznali de-
finitivan broj u~esnika i trajawe wihovih predstava (koje
ina~e mo`e biti od tri do 30 minuta). Izvesno je tako|e da
}e dan ranije sve zainteresivane ekipe mo}i da do|u na �pro-
bu�, gde }e mo}i da �osete scenu�, na{timuju svetlo i sli~no.

Najzad, otvarawe likovne izlo`be bi}e negde izme|u ova
dva termina, najverovatnije 20. novembra i najverovatnije u
Muzeju �25. maj�. Svi u~esnici done}e svoje radove direktno
u muzej dan pre otvarawa i sami u~estvovati u wihovom po-
stavqawu. 

ZANIMQIVE NAGRADE
Generalni sponzor ovogodi{weg SVURF-a je Pro Kredit ban-

ka koja }e pored tro{kova organizacije devet u~esnika (po
tri u svakoj oblasti) nagraditi {tednom kwi`icom sa po 50
evra. Iako spisak darodavaca jo{ nije definitivan, mo`emo
re}i da }e �Mitros Mjuzik� nagraditi neke od u~esnika mu-
zi~ke smotre, da }e �[umadijaturs� nekoga povesti na fan-
tasti~nu turu u obilazak dvoraca Transilvanije, da }e Turi-
sti~ka agencija SPC �Dobro~instvo� nekoga povesti najvero-
vatnije u Ostrog, da }e na{ najpoznatioji autoprevoznik �La-
sta� nekoga nagraditi tako {to }e mu besplatno ustupiti na
jedan dan autobus sa voza~em da ga napuni i povede dru{tvo
na izlet po svojoj `eqi, da }e izdava~ke ku}e �Laguna�, �Ren-
de� i �Beli put� nekoga obradovati kompletima svojih kwi-
ga, me|u darodavcima }e svakako biti i organizator � op{ti-
na Savski venac, koja }e, mo`da i otkupiti neke od likovnih
radova i... bi}e toga jo{. 

Naravno, me|u nagra|enima }e se na}i i neko od profesora
iz {kola koje budu najboqe, najmasovnije, {to podrazumeva
da mogu imati i vi{e ekipa, kao i da se |aci mogu sami orga-
nizovati i prijavqivati i nezavisno od {kole.

MEDIJI
Osim sa ART televizijom koja }e snimati sva takmi~ewa i

najinteresantnije delove emitovati u svom programu, u na~e-
lu su postignuti dogovori jo{ sa nekim televizijama za sli~no
medijsko sponzorstvo, ali nismo pravili definitivne do-
govore i nismo gostovali u programima, jer jo{ nismo imali
zatvorenu pri~u (vreme, mesto, glavni sponzori itd.). Sad
kad to polako zaokru`ujemo kre}emo u medije i najave ali i
dogovore, jer postoji i mogu}nost da zavr{no ve~e SVURF-a,
sa progla{ewem pobednika i dodelom nagrada, bude odr`a-
no i direktno preno{eno iz studija jedne od televizija. No,
o tome }ete ve} saznati.

D. Antoni}
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SVURF � SAVSKOVENA^KI URBAN FEST

svi u pripremama
i i{~ekivawima

SVURF ulazi u zavr{nu pripremnu fazu
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Zaposleni u Domu zdravqa �Savski venac� odr`ali su u su-
botu 15. septembra, na platou ispred Muzeja �25. maj�, svoj ve}
tradicionalni Bazar zdravqa.

Toga dana, u periodu od 10 do 13 ~asova, zdravstveni radni-
ci merili su zainteresovanim sugra|anima telesnu te`inu
i visinu (i odre|ivali indeks uhrawenosti), krvni pritisak,
nivo {e}era, holesterola i triglicerida u krvi, uz lekar-

ske savete o zdravim stilovima `ivota, zna~aju pravilne
ishrane, redovnog ve`bawa, kao i redovne kontrole zdravqa.
Sve uz prigodan edukativni materijal, u lepoj i prijatnoj
atmosferi. Zato i ne ~udi da je Bazar posetilo nekoliko sto-
tina gra|ana Savskog venca, od kojih neki i organizovano,
zajedno sa sekretarima svojih mesnih zajednica, sa kojima i
ina~e sara|uju u brojnim socijalno-zdravstvenim akcijama.

Predstavnici Op{tine Savski ve-
nac posetili su 11. septembra Institut
za patologiju koji radi u Ulici dokto-
ra Suboti}a, u okviru Klini~kog cen-
tra Srbije.

Tom prilikom, predsednik op{tine
Tomislav \or|evi} sve~ano je uru~io
Gordani Basta Jovanovi}, direktorki

Instituta, opremu ukupne vrednosti oko 200.000 dinara,
koju je za ovu referentnu zdravstvenu ustanovu, koja postoji
ve} 85 godina, iz svog investicionog fonda kupila op{tina
Savski venac. Radi se o najmodernijoj fotografskoj opremi:
profesionalnom digitalnom foto-aparatu, sa neophodnim
objektivima i dodatnom opremom, potrebnom za medicinska
snimawa, a specijalizovanom za vrstu posla, odnosno za una-
pre|ewe medicinske dokumentacije, kojom se zdravstveni
radnici u ovom Institutu, izme|u ostalog, bave.

Bazar zdravqa

UOBI^AJENO USPE[NO

POKLON OP[TINE
INSTITUTU
ZA PATOLOGIJU
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Rekonstrukcija KBC
�Dr.Dragi{a Mi{ovi}�

JEDNA OD
NAJVE]IH

INVESTICIJA
U ZDRAVSTVU

Za sanaciju, rekonstrukciju i inve-
sticiono odr`avawe objekata Klini-
~ko-bolni~kog centra �Dr Dragi{a
Mi{ovi}�, na Dediwu, iz gradskog bu-
xeta }e biti izdvojeno 173 miliona
dinara, {to je jedna od trenutno naj-
ve}ih investicija u na{em zdravstvu.

Najobimniji radovi izvodi}e se na
objektu hirurgije (u vrednosti od
112,5 miliona), gde }e se raditi krov,
fasada, sve eta`e, od suterena i pri-
zemqa do tre}eg sprata, kao i zavr{ni
gra|evinski i instalaterski radovi.
Adaptira}e se i bolnice za psihija-
triju i ORL (vrednost radova oko 44
miliona), a u bolnici za aku{erstvo
i klinici za urologiju, koje su nedav-
no rekonstruisane, za zavr{ne gra|e-
vinske radove bi}e izdvojeno 16,5
miliona.

Uz radove na zameni starih kotlar-
nica novim gasnim, i prikqu~ewem
na gasovod, u kojima je u~estvovala i
op{tina Savski venac, ova stara i ug-
ledna klinika, ovako temeqno rekon-
struisana, zasja}e novim sjajem i do-
bi}e izgled koji svojim renomeom i
zaslu`uje.

Ko radi taj i gre{i. Ko puno radi, tom bi po nekoj analogiji
bilo dopu{teno i puno da gre{i. No, nije tako. Mi smo pro{li
broj, kao i ovaj uostalom, {tampali na 48 strana i oduzmemo li
konstantan broj stalnih strana to je skoro duplo vi{e tekstova
nego obi~no, preko 140 naslova. U tih sto i kusur naslova potkra-
le su nam se i tri gre{ke zbog kojih su nam u{i zvonile nekoliko
dana, jer bilo je i prili~no zlonamernih primedbi i komentara.

Jedna od gre{aka ti~e se zgrade biv{e Beogradske zadruge u
Kara|or|evoj ulici u kojoj je decenijama bio sme{ten Geolo-
{ki ili u skra}enoj verziji GEO Zavod, a ne Geodetski kao {to
smo mi (kao i mnogi drugi pre i posle nas) napisali. Druga se ti~e
ulice Sawe @ivanovi}(a) na Sewaku koja nosi ime biv{eg u~eni-
ka Druge beogradske gimnazije (dana{wa Filolo{ka) poginulog
u Prvom balkanskom ratu. Problem sa ovim nazivom ulice je u
tome {to smo mi znali da je Sawa @ivanovi} bio mu{ko, ali
da to u odre|enim oblicima u re~enici jednostavno druk~ije iz-

gleda i mo`da bi najboqe bilo ispred onog Sawa dodati Alek-
sandar i onda bi sve bilo jasno. Ina~e, naziv ove ulice na tabla-
ma i svim imenicima ulica i vodi~ima kroz grad stoji ba{ ona-
ko kako smo ga i mi napisali.

Tre}a je gre{ka razli~ite vrste i odnosi se na akciju �Za zele-
niji Beograd�. Obilaze}i Savski venac po �dojavama� na{ foto-
reporter jednostavno je u{ao u pogre{no, i ne ba{ najboqe sa
susednim razgrani~eno i obele`eno dvori{te. Na osnovu foto-
grafija, mi smo tom dvori{tu dali nagradu, a u novinama obja-
vili broj kom{ijskog. Slika i broj zgrade kojoj dvori{te pri-
pada nisu se poklapali. Jedni su dobili nagradu, a objavili smo
da su to drugi, koji su se s pravom pobunili. Nagradu su dobili
stanari zgrade u Bir~aninovoj 4a, a trebalo je da je dobiju sta-
nari zgrade u Sarajevskoj 11. Gre{ku smo ispravili tako {to smo
i wih nagradili. I nismo pogre{ili jer, sre}om, obe zgrade
imaju lepa dvori{ta. D. A.

ISPRAVKE ili
~ije ime nosi ulica Sawe @ivanovi}a?
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Na op{tini Savski venac u prvi razred osnovne {kole ove
{kolske godine upisano je 290 |aka-prvaka, {to je, sre}om,
za dvadeset i osam vi{e nego pro{le godine. Za sve |ake-

prvake {est redovnih i dve osnovne {kole za decu sa posebnim po-
trebama na Savskom vencu op{tina je obezbedila lepe poklone.
Tako je svaki prva~i}, s po~etkom {kolske godine, uz dobrodo{-
licu, prilikom upoznavawa sa svojim u~iteqi(ca)ma, dobio i {kol-
sku torbu, pernicu, drvene i vodene bojice i drugi pribor, kao i ne-
koliko sveski u koje }e upisivati svoje prve brojke i slova. Na-
ravno, roditeqi su prethodno bili upoznati sa budu}im poklo-
nima, kako se ne bi izlagali nepotrebnim tro{kovima.

U svim {kolama, ve} po obi~aju, ne{to stariji osnovci pripremi-
li su priredbu-dobrodo{licu za svoje najmla|e {kolske drugove, a
pridru`uju}i se ovim sve~anostima op{tinski ~elnici, pre svih
predsednik op{tine Tomislav \or|evi}, wegov savetnik Milo{
Kova~evi} i ~lan Op{tinskog ve}a Du{an Din~i}, imali su tog 1.
septembra i bukvalno pune ruke posla, `ure}i iz {kole u {kolu
da pozdrave |ake-prvake i wihove roditeqe i uru~e im poklone ko-
je im je op{tina za tu priliku pripremila 

Po~etak {kolske godine za u~enike o{te}enog sluha zbio se ne-
{to kasnije, 21. septembra, a predstavnici op{tine Savski venac
posetili su tim povodom i [kolu za u~enike o{te}enog sluha �Ste-
fan De~anski� i |acima-prvacima u woj uru~ili poklone povodom
po~etka wihove {kolske godine. U~enicima ove {kole, poklone je,
u sklopu uobi~ajenog kulturno-umetni~kog programa uru~io Milo{
Kova~evi}, savetnik predsednika op{tine. 

Najzad, {kolska godina je najkasnije po~ela u Specijalnoj osnov-
noj {koli �Anton Skala�, koju su op{tinski ~elnici posetili Pe-

tog oktobra i, u sklopu obele`avawa ovog zna~ajnog datuma, dari-
vali |ake-prvake u woj, ali i poklonili {koli vrednu kompjuter-
sku opremu, kao i specijalnu interaktivnu tablu, neophodnu za bo-
qi rad sa decom sa posebnim potrebama. D. Antoni}

BESPLATNA [KOLA TENISA
Tokom avgusta na terenima Teniskog kluba Partizan odr`an

je i uz skromnu sve~anost zavr{en besplatni dvonedeqni kurs
tenisa koji je svojim sugra|anima poklonila Op{tina Savski
venac, zajedno sa De~jim kulturnim centrom �Majdan� i teni-
skim klubom, u kom je obuka sprovo|ena. Kurs je po svom speci-
jalnom, patentiranom, �split metodu� vodio teniski stru~wak
i sportski pedagog Mili Veqkovi}. Za obuku je, iz mno{tva
prijavqenih, bilo odabrano 39 gra|ana Savskog venca. Prio-
ritet u izboru imali su odli~ni |aci i studenti, a pored wih
bilo je i {est penzionera, zainteresovanih da nau~e osnove
sve poluparnijeg �belog� sporta. Neki su u me|uvremenu odu-
stali, tako da je obuku uspe{no zavr{ilo 27 polaznika. Svi-
ma wima, uz prikaz nau~enih osnova tenisa, uru~ene su Diplo-
me, kao svedo~anstvo o uspe{no zavr{enom kursu, ali i pod-
strek da nastave da se bave tenisom.

PROJEKAT ZIDNOG SLIKARSTVA
Neposredno pred po~etak leto{we sednice SO, u~enici

^etvrte gimnazije su odbornicima prezentirali svoj Proje-
kat zidnog slikarstva. Ova gimnazija je, naime, prate}i trans-
formacije u obrazovawu, ali i potrebe svojih u~enika, zapo-
slenih i roditeqa, procenila kao jednu od prioritetnih, po-
trebu ure|ewa spoqnog zida fasade na ulazu {kole, tehni-
kom zidnog slikarstva � mozaikom i fresko-slikarstvom.

Krajwi ciq ovog projekta, o kojem je nadahnuto, tom pri-
likom, govorila u~enica tre}eg razreda ove gimnazije Nata-
{a Nikoli}, je da u~enici osete pripadnost sredini u kojoj
u~e, tako {to }e zavoleti prostor u kome borave, {to }e uti-
cati i na wihovo pona{awe i rad u {koli. Tvorci ovog pro-
jekta (jedan broj u~enika i profesora) ka`u da na ovaj na~in
`ele da podstaknu razvoj kreativnog mi{qewa, sposobnost
estetskog procewivawa, izgra|ivawa odnosa prema umetno-
sti, opa`awe i do`ivqavawe umetni~kog dela, izgra|ivawe
po{tovawa prema {kolskoj imovini i zadovoqstvo li~nim
stvarala{tvom. 

Dve faze ovog projekta su ve} zavr{ene, a za tre}u su {ko-
li potrebna dodatna sredstva, pa se nadaju da }e im u reali-
zaciji projekta do kraja pomo}i i lokalna zajednica.

Po~etak {kolske godine na Savskom vencu

OP[TINSKI POKLONI \ACIMA PRVACIMA

BEZBEDNOST DECE U SAOBRA]AJU
U okviru Radionice Crvenog krsta za bezbednost dece u sa-

obra}aju, ~lanovi Kluba mladih ceo septembar posvetili su
osnovnim {kolama na op{tini, pre svih prvacima, organizu-
ju}i sa wima tematske radionice. Zbog izrazitog saobra}aja,
akcenat je naro~ito stavqen na prvake u osnovnih {kolama
�Isidora Sekuli}�, u ulici Gavrila Principa i �Vojvoda Mi-
{i}� na Autokomandi.

Tako|e na temu bezbednosti najmla|ih u saobra}aju pred-
stavnici �Parking servisa� posetili su 25. oktobra (u vreme
{tampawa na{eg lista) na{u op{tinu i svim |acima-prvaci-
ma sa Savskog venca, u sklopu prigodnog zabavno-edukativ-
nog programa, poklonili fluorescentne prsluke, korisne za
wihovo bezbednije kretawe i uo~avawe u saobra}aju. B. M.



Vojska Srbije pokrenula je zanimqivu
akciju okrenutu prema deci mla|eg

{kolskog uzrasta � raspisala je likov-
ni konkurs u kom je zadatak da deca na-
crtaju kako to ona vide Vojsku Srbije. Za
najboqe na ovom konkursu predvi|ene
su lepe i atraktivne nagrade. Najatrak-
tivniju }e dobiti 12 mali{ana ~iji }e
radovi biti {tampani u kalendaru Voj-
ske, a wihovi autori ima}e priliku da
se provozaju helikopterom, upoznaju pi-
lote, probaju pilotsku opremu... Jo{ 50
|aka-autora zanimqivih crte`a bi}e
nagra|eno majicama, ka~ketima, prive-
scima ili {oqama sa obele`jima Voj-
ske Srbije, a svi nagra|eni radovi bi}e
objavqeni u kwizi �Deca Srbije o Voj-
sci Srbije�, i oni }e biti specijalni go-
sti na ve`bi povodom Dana Vojske.

Radovi se {aqu na adresu: Ministar-
stvo odbrane RS � Uprava za odnose s
javno{}u, Bir~aninova 5, sa naznakom
�Nacrtaj crte` � leti helikopterom�.
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Na naslovnoj strani na{eg pro{log
broja me|u najboqim u~enicima sa Sav-
skog venca koji su prisustvovali sve~a-
nosti wima posve}enoj ispred Muzeja
�25 maj� i koncertu �Ortodoks kelta� u
prvom planu je Tamara Popovi}, |ak ge-
neracije O[ �Stefan Nemawa�.

Na sastanku sa direktorima osnovnih
{kola direktorka O[ �Stefan Nemawa�
Dragana Draga{ saop{tila nam je zanim-
qivu i nadasve lepu vest o ovoj �devoj-
ci sa naslovne strane�.

Tamara Popovi} je, naime, letos u~e-
stvovala na Konkursu dru{tva fizi~a-
ra Srbije za otkrivawe mladih talena-

ta i ambasadora fizike. Rade}i ozbiq-
ne testove, eksperimente, prezentacije
i eseje, uz zavr{ni rad o Milutinu Mi-
lankovi}u, kona~no je izabrana za (jed-
nog od ukupno dva) najve}i talenat i na-
{eg mladog ambasadora fizike.

Tamari }e, 2. novembra ove godine, u
Institutu za fiziku, biti uru~ena i na-
grada povodom ovog vrednog uspeha, a
predstoji joj i put u Evropu na skup mla-
dih talenata i ambasadora fizike sa
celog kontinenta. D. A.

DEVOJKA SA NASLOVNE STRANE

ZA LET HELIKOPTEROM



Slu~aj mati~ne op{tinske biblioteke, jednog od sto`era kul-
turnog `ivota na Savskom vencu, poznat je odavno svima koji

makar malo prate na{ kulturni `ivot. Poznato je, naime, da se se-
di{te biblioteke i wena glavna odeqewa nalaze u zgradi (baraci)
u ulici Vase Pelagi}a, koja je, ina~e, u vlasni{tvu susednog Arhiva
Jugoslavije (SCG ili kako se ve} sada zove) i da je u veoma lo{em
stawu: vla`na je, proki{wava na sto mesta, sa muzejskim primer-
kom kotlarnice, dotrajalim instalacijama i... da ne nabrajamo.

Op{tina sa svoje strane voqna je da pomogne biblioteci, reno-
vira joj i za normalan rad upripodobi postoje}e prostorije, barem
do trenutka dok se ne re{i problem i preko puta we ne izgradi
Blok 20 u kojem su, sude}i prema dve do sada sprovedene ankete,
gra|ani najzainteresovaniji upravo da dobiju nove prostorije za ovu
kulturnu ustanovu. S druge strane, grad i resorno ministarstvo,
koji znaju za tu situaciju �jure� Arhiv da se iseli iz prostorija na
Trgu Nikole Pa{i}a, a ovi opet planiraju da to {to je tamo prese-
le u prostorije biblioteke i kako ovi �pritisnu� wih tako oni pri-
tisak �forvarduju� na biblioteku. Kao alternativni prostor za bi-
blioteku �odozgore� pomiwu zgrade u Kneza Milo{a 47 i Vi{e-
gradskoj 22, koje op{tina odnedavno ima na raspolagawu.

Me|utim, iako u tim prostorima, koji su u derutnom stawu i pred-
stoje im obimne i dugotrajne rekonstrukcije, Op{tina planira ne-
ke druge sadr`aje, ~ak i da u wih �ubaci� biblioteku, problem ni
izbliza ne}e biti re{en. Jer, �Isidora� je sme{tena na Sewaku
ve} decenijama i ba{ u tom kraju, koji ina~e nema nikakve druge
kulturne sadr`aje, ima vernu i brojnu ~itala~ku i publiku za svo-
ja kulturna de{avawa. Dolaskom u centar, gde izme|u dve �ponu|e-
ne� lokacije ve} postoji ogranak �Masle{a�, izgubili bi, pre svega
gra|ani Sewaka i Top~iderskog brda koji bi bez we ostali. Kako }e

se stvar �raspetqati� ostaje da vidimo, tek biblioteka trenutno
radi u nehumanim uslovima, sa postavqenim kantama i lavorima
ispod mesta koja proki{wavaju, sa nesigurnim grejawem i insta-
lacijama koje svakoga trenutka usled vode mogu da prouzrokuju ne-
sre}u.

^ak i u takvim uslovima biblioteka sem svoje redovne delatno-
sti organizuje i druga kulturna de{avawa, pa je upravo na dan {tam-
pawa na{eg lista zakazala Kwi`evno ve~e povodom Sajma kwiga,
sa predstavqawem kwige �Evo ~oveka�, Radovana Vlahovi}a i broj-
nim kwi`evnicima i kriti~arima, kao gostima, koji }e sude}i pre-
ma vremenu, ve~e u biblioteci provesti pod ki{obranima. D. A.
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U sve~anoj op{tinskoj sali jo{ uvek stoji
postavka letos otvorene izlo`be najboqih
� nagra|enih radova studenata Fakulteta
likovnih umetnosti. Izlo`bu je otvorio
Milo{ Kova~evi}, savetnik predsednika
op{tine, koji je pozdravio mlade umetnike,
a nagrade studentima vajarskog odseka, ko-
ji se nalazi na ovoj op{tini, je tom prili-
kom uru~io Du{ko Toma{evi}, zamenik pred-
sednika op{tine.

Nagrade Op{tine Savski venac, od 8.000
dinara, dobili su studenti ~etvrte godine
u klasi profesora Mr|ana Baji}a: Nemawa
La|i} i Marko Markovi}, ~ija }e skulptura
Apolon (trenutno izlo`ena u gipsu) ujedno
biti izlivena u metalu i postavqena na
postament na pe{a~koj stazi u Hajd parku.
O zna~aju saradwe Op{tine i Fakulteta li-
kovnih umetnosti, posebno onih wegovih
odseka koji se nalaze na Savskom vencu, na
otvarawu su govorili i: Slobodan Roksan-
di}, dekan FLU i Radmila Stawevi}, zame-
nica na~elnika Op{tinske uprave zadu`e-
na za kulturnu politiku.

Izlo`ba studenata FLU i nagrade studen-
tima-vajarima, samo su deo dugogodi{we sa-
radwe FLU sa op{tinom Savski venac, ali
i proslave 70-godi{wice ovog uglednog fa-
kulteta.                                                    D. A.

IZLO@BA U OP[TINIIZLO@BA U OP[TINI

Baba za dedu, deda za repu...

...DOK BIBLIOTEKA RADI
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PROMOTIVNE AKTIVNOSTI �\URO SALAJ AD�
Prva u nizu promotivnih akcija organizovana je 8. septembra povo-

dom Me|unaradnog dana pismenosti. U ~itavom svetu institucije i
organizacije koje se bave obrazovawem organizuju toga dana promo-
cije svojih programa, javne ~asove, tribine i okrugle stolove, festi-
vale obrazovawa i sli~no. Pridru`uju}i se obele`avawu Dana pi-
smenosti \uro Salaj AD je organizovao promociju svojih programa, a
svi koji su se toga dana upisali na neki od programa iz bogate pro-
gramske ponude ove ku}e ostvarili su popust od 20% i dobili ~lansku
kartu, koja im omogu}ava i druge pogodnosti, a podeqen je i izvestan
broj gratis programa po izboru prijavqenih kandidata. Akcija je na-
i{la na veliko interesovawe Beogra|ana, koji su toga dana do{li
u Nemawinu 28 i izabrali program u skladu sa svojim `eqama i in-
teresovawima.

Promotivna akcija �Znawe je moj imperativ� � organizovana je u
subotu, 22. septembra, u Knez Mihailovoj ulici, ispred �Ruskog cara�.
Zainteresovanim prolaznicima su deqeni propagandni materijali,
a stru~ni saradnici i predava~i su pru`ali detaqnije informaci-
je o programima ku}e. Svi koji su se toga dana upisali na neki od pro-
grama dobili su popust od 20%. @ele}i da ovu promociju u~ini atrak-
tivnijom i da Beogra|anima, osim popusta na cene programa i usluga,
pokloni i ne{to za pam}ewe \uro Salaj AD je, za ovu priliku, orga-
nizovao i nastup xez-rok grupe �Naked�.

�Boqi je bioskop� je akcija ku}e koja za ciq ima povratak publike
u bioskope. @ele}i da motivi{e Beogra|ane da se vrate u bioskopske
sale \uro Salaj AD im pru`a mogu}nost da kupovinom bioskopske ulaz-
nice od 200 dinara, dobiju neku od vrednih nagrada: putovawe u Rim
za dve osobe, putovawe u Srbiji za dve osobe, kurseve stranih jezika,
ra~unara i druge ili kompletan meni za dve osobe u klubu Akademi-
ja 28. Izvla~ewe nagrada obavi}e se 26. decembra u 12 ~asova u Veli-
koj sali bioskopa Akademija 28. S. @ivani}

U amfiteatru ispred Muzeja �25. maj� odr`ana je 13. avgusta pro-
motivna xez-`urka, kao uvertira Umbrija xez festivala koji se 31.
avgusta i 1. septembra de{avao na Kalemegdanu. Uz disk-xokeje, me-
|u kojima je bio i svetski poznati Finac Sampsa Vilhunen, a pre
wega, nastupila je i izvanredna doma}a xez-rok grupa �Naked�.

Kako se radi o na{em izdawu svetski zna~ajnog italijanskog xez-
festivala, sponzor je bila �Banka Inteza�, koja je omogu}ila da ovo
ve~e bude na svetskom nivou. U organizaciji je u~estvovala i Op-
{tina Savski venac, koja je ponudila i za ovo sjajno de{avawe pri-
premila prostor ispred Muzeja �25. maj�. Ovo divno ve~e svojim na-

dahnutim govorom otvorio je predsednik op{tine Tomislav \or|e-
vi}, a kao jedan od uspe{nih organizatora od strane op{tine na
ovom poslu se dokazao Nemawa Petrovi}.

Hepeningu je prisustvovalo nekoliko stotina gostiju, me|u koji-
ma i brojni predstavnici diplomatskog kora, kulturnog, javnog `i-
vota i medija, a `urka je u divnom ambijentu trajala do duboko u
no}. Iako se radi o doga|aju koji se zbio jo{ letos morali smo ga po-
menuti ba{ zbog toga {to je wime po prvi put dokazano kakve se za-
nimqive ve~eri u ovom sjajnom prostoru mogu organizovati i kako
bi sve to ~e{}e moglo izgledati. D. A.

XEZ-ROK @URKA ISPRED 25. MAJA
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Po~ela su i redovna sportska takmi~ewa
u okviru SPORTI[-a (nekada{we [kol-
ske sportske igre) za ovu {kolsku godinu.

Prvi su na sportska borili{ta iza{li
stonoteniseri, koji su po~etkom oktobra u
prostorijama novobeogradskog prvoliga{a
IMT-a imali prvenstvo Beograda. Ekipe sa
Savskog venca imale su prethodnih godina
dosta uspeha u stonom tenisu (me|u prvaci-
ma su ranije bili osnovci �Radojke Laki}�,
a pro{le godine i �Stefana Nemawe�). Ove
godine wihove uspehe nasledili su sredwo-
{kolci � naj~e{}e oni isti koji su nam ra-
nije donosili medaqe dok su bili u osnov-
noj {koli.

Me|u sredwo{kolkama, prvo mesto u eki-
pnoj konkurenciji osvojila je ekipa Sport-
ske gimnazije dok su wene ~lanice: Biqana
Stepanovi} i Jovana Damjanovi} osvojile
drugo, odnosno tre}e, mesto u pojedina~noj
konkurenciji i plasirale se, kao i svi dru-
gi pomenuti u ovom tekstu, za regionalno
takmi~ewe koje je i predvorje za [kolsku
olimpijadu.

Neo~ekivani uspeh ostvarili su stonote-
niseri Gimnazije �Sveti Sava� koji su, pred-
vo|eni profesorom Mom~ilom Vukovi}em,
osvojili ekipno prvo mesto. Pa`qiviji ~i-
talac prepozna}e me|u imenima ~lanova
ekipe: biv{e savskovena~ke osnovce koji su

u mla|oj konkurenciji `arili i palili Sr-
bijom, a to su: Igor Damjanovi} iz III-3, te
Luka Markovi}, Petar Zeqkovi} i Mladen
Pavlovi}, svi iz I-2. 

^lan pobedni~ke ekipe i ve} prekaqeni
stonoteniski vuk Igor Damjanovi} osvojio je
i tre}e mesto u pojedina~noj konkurenciji. 

Prvo mesto pojedina~no, iako kao u~enik
tehni~ke {kole sa Novog Beograda, osvojio
je wegov biv{i {kolski drug i Savamalac
iz �Radojke Laki}� Dario Ardeqan, ina~e
ve} vi{estruki prvak Srbije u raznim sta-
rosnim konkurencijama i velika nada na-
{eg stonog tenisa.

Du{ko Antoni}

Do po~etka Prvog svetskog rata, a naravno i za vreme wega,
Beograd nije imao organizovan pliva~ki sport, iako je na Sa-
vi postojalo nekoliko ure|enih privatnih kupatila na koji-
ma se narod (prete`no onaj mu{ki deo)
kupao preko leta. Po~ev od Savamale,
gde su, kod Hotela �Bristol�, bila ure-
|ena kupali{ta �Dimitrijevi}� i �Tr-
nini}�, pa kupali{te �[est topola�,
vlasnika Stevana Koki}a, kod dana{-
weg istoimenog restorana i najzad Voj-
no kupali{te kod u{}a Top~iderske re-
ke, cela u to vreme ~ista Sava bila je
pristupa~na kupa~ima. Sva kupali{ta
imala su i ogra|ene delove � �bazene� u
kojima su se kupala deca i slabiji pli-
va~i. Obu~avawe nepliva~a bilo je po-
sebna atrakcija za posmatra~e, posebno
ako bi nepliva~ bio stariji, a to je ra|e-
no tako {to bi �u~iteq plivawa� jednu
podu`u motku zaka~io, kao udicom, za
pojas od plute stavqen oko struka u~e-
nika i onda bi, idu}i ivicom kupatila
nizvodno, pu{tao u~enika da ovako �upe-

can� pliva, izlo`en neizbe`nom zadirkivawu sa obale. Do-
bri pliva~i i mnogi roditeqi u~ili bi svoju decu, tako|e u
�otvorenoj Savi�, kako se to tad govorilo, da plivaju pomo-

}u dve povezane tikve. Bilo je i hrabri-
jih, koji su se samostalno ili uz pomo}
drugova u~ili plivawu u Savi ili u Ba-
ra Veneciji, ako nisu imali para za ulaz
u kupatilo, ali su se ~esto davili i ta-
da{we novine u letwim mesecima bile
su prepune vesti o tim tragedijama.

Organizovanog pliva~kog sporta goto-
vo da nije ni bilo, osim {to su povreme-
no prire|ivane trke, naravno u Savi, iz-
me|u boqih pliva~a, naj~e{}e do vrha
Ade i nazad, {to je za uzvodno plivawe
zahtevalo posebnu snagu i ve{tinu.

Jedan od prvih i naj~e{}ih pobednika
ovih trka bio je poznati arhitekta, sli-
kar i pisac Aleksandar Deroko, koji je
sve to lepo opisao u svojoj ~uvenoj kwi-
zi �A ondak je letijo jeroplan nad Beo-
gradom�.

D. Antoni}

Da li ste znali: Zanimqivosti iz savskovena~kog sporta

UPECANI PLIVA^I NA SAVI

PRVO PA USPE[NO

SPORTI[ po~eo stonim tenisom
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SPORT

Gimnazija �Sveti Sava� bila je 15. okto-
bra doma}in sredwo{kolskog prvenstva
Savskog venca u rukometu.

Igrali su se posebni turniri u dve sta-
rosne kategorije (prvi i drugi, odnosno tre-
}i i ~etvrti razredi).

U `enskoj konkurenciji prvo mesto me|u
mla|im razredima osvojila je Medicinska
{kola, koja je u finalu savladala Ugosti-
teqsko-turisti~ku {kolu.

Kod starijih sredwo{kolki prvo mesto
osvojila je ekipa ^etvrte gimnazije, koja je u
finalu savladala ekipu Medicinske {ko-
le, dok je tre}e mesto osvojila ekipa Bro-
darske {kole.

Kod mla|ih sredwo{kolaca prvo mesto u
finalu osvojila je ekipa doma}ina, Gimna-
zije �Sveti Sava�, koja je u finalu savla-
dala ekipu Ugostiteqske {kole.

Kod starijih sredwo{kolaca ekipa
Sportske gimnazije savladala je u finalu
ekipu Medicinske {kole, dok je tre}e me-
sto pripalo ^etvrtoj gimnaziji.

^etiri prvoplasirane ekipe sa ovog iz-
vanredno organizovanog prvenstva u ~ijoj
organizaciji je u~estvovao i Sportski sa-
vez Savskog venca, direktno su se plasira-
le za [kolsko prvenstvo Beograda koje }e
se odr`ati do kraja godine.

D. Antoni}

Sredwo{kolsko prvenstvo Savskog venca u rukometu

^ETIRI PRVAKA
ZA GRADSKI [AMPIONAT

Ni`erazredni savskovena~ki fudbal

LO[E I JO[ GORE
Posle katastrofalnog zavr{etka pro{le prvenstvene sezone pet savskovena~-

kih klubova, koji se takmi~e u ni`im rangovima takmi~ewa, nastavili su jese-
nas jo{ gore.

Najstariji srpski klub BASK, posle ispadawa iz tzv. Prve lige Srbije (fakti-
~ki iz druge lige), nastavio je sa lo{im igrama i u ni`em rangu, Srpskoj ligi �
Grupa �Beograd�, i opet je u dowoj polovini tabele.

U istom rangu je i �@elezni~ar� iz Bare Venecije, koji je pro{lo prvenstvo za-
vr{io sa najni`im plasmanom posledwih sezona, a i trenutno je na tabeli tre}i
od pozadi.

Jo{ jedan iz trilinga uglednih starih predratnih beogradskih klubova �Gra-
fi~ar� sa Top~iderske zvezde u posledwe vreme posti`e za svoj renome poni`a-
vaju}e rezultate. Nakon pro{logodi{weg ispadawa iz Srpske lige od najavqe-
nog povratka nije bilo ni{ta, a popularni �Grafosi� su prvenstvo zavr{ili u
sredini tabele Beogradske zone. I pored optimisti~kih najava, ni{ta boqe nisu
zapo~eli ni novo jesewe prvenstvo.

Jo{ gore je pro{la �Slavija�, koja je nakon zimskog braka (fuzije) sa �Pekarom�
kratko, samo jedno prole}e, igrala u Srpskoj ligi, uspev{i da na brzinu �pro-
kocka� ono {to je mlado`ewa doneo u brak. No, i u ni`em rangu, Beogradskoj zoni,
�Slavija� je u dnu tabele i sledi joj gr~evita borba za opstanak.

Te brige, me|utim, nema �Brodarac�, koji je uspeo da stigne do najni`eg ranga,
Tre}e beogradske lige, pa je bezbedan od ispadawa. [alu na stranu, Brodarci su
trenutno u vo|stvu na tabeli i puni elana da se ekspresno vrate u ligu iz koje
su, ruku na srce, i zbog reorganizacije i zbog sticaja nesre}nih okolnosti, poma-
lo nepravedno ispali. D. A.

�ALIGATOR�
PONOVO NAJBOQI
Po~etkom septembra na Jadranu
odr`ana deveta jedrili~arska
regata. Do kraja oktobra posada

�Gemaksa� planira jo{ tri.

Na ovogodi{woj devetoj po redu Me-
|unarodnoj jedrili~arskoj regati �Zoran
Radosavqevi}�, odr`anoj 1. i 2. septem-
bra, na relaciji Budva � Bigovo � Budva,
jedrilica �Aligator� jedrili~arskog
kluba �Gemaks� stigla je prva na ciq. 

Drugo mesto zauzeo je Spli}anin Fra-
novi} sa brodom �Ufo�, a tre}e Novqa-
nin na skiperu �Xedaja�. 

Tako je osmo~lana posada �Aligatora�,
koju predvodi beogradski frizer Voja
Radivojevi}, posle {est godina vratila
pehar u Beograd, ostaviv{i iza sebe 18
brodova krsta{a sa preko 100 ~lanova
posade.

Pro{le godine beogradski jedrili~a-
ri su bili pobednici klase, odnosno pe-
ti u ukupnoj konkurenciji 312 brodova. 

Trenutno su u Barkolanu na najve}oj
evropskoj regati, na kojoj su lane, u kon-
kurenciji 1780 brodova zauzeli 49 me-
sto, odnosno sedmo u klasi.

Najzad, krajem meseca planiraju plo-
vidbu ka Visu, gde su 2006. godine zauze-
li ~etvrto mesto.

Voja Radovanovi} ni{ta ne obe}ava,
osim da, kao uvek, odlaze sa puno `ara.

Generalni sponzor na{ih takmi~ara je
Naftna industrija Srbije � NIS.

B. Mari}



^ELNICI OP[TINE
Tomislav \or|evi},
predsednik Op{tine i Op{tinskog ve}a
Du{ko Toma{evi}, zamenik predsednika 36-15-382, 36-15-388
Nenad Preli}, na~elnik Op{tinske uprave
Radmila Stawevi}, zamenik na~elnika 36-15-381, 36-15-389
^lanovi Op{tinskog ve}a:
Smiqka Mijailovi}, Mirko Adamovi} Boban Jankovi},
Du{an Din~i} 26-45-488, 26-43-179, 20-61-800
Dra`en Majstorovi}, sekretar SO 36-15-383
ODEQEWE ZA OP[TU UPRAVU
Na~elnik odeqewa 20-61-713, 36-14-073
Zamenik na~elnika odeqewa 20-61-722
MATI^NA SLU@BA I ODSEK ZA LI^NA STAWA GRA\ANA
Upis novoro|ene dece u mati~nu kwigu ro|enih
Upis dece ro|ene u GAK, Vi{egradska 20-61-869, 20-61-729
Upis dece ro|ene u GAK �Narodni front� 20-61-723, 20-61-724
Zakazivawe ven~awa i upis u mati~nu
kwigu ven~anih, konstatacije brakova,
razvoda i smrtovnica 20-61-730, 20-61-724
Upis u mati~nu kwigu umrlih 20-61-731
Ispravke u mati~nim kwigama 20-61-726, 20-61-727
Pisarnica (ulazni hol) 20-61-853, 20-61-862
OP[TINSKO JAVNO PRAVOBRANILA[TVO
Javni pravobranilac 26-42-081
Zamenici 20-61-891, 20-61-892, 20-61-893, 20-61-894
ODEQEWE ZA IMOVINSKO-PRAVNE I STAMBENE POSLOVE
Na~elnik Odeqewa 20-61-829
Zamenik na~elnika Odeqewa 20-61-837
Otkup stanova i stambena oblast 20-61-830, 20-61-831
Poslovi vezani za eksproprijaciju 20-61-834
Nepokretnosti u dru{tvenoj svojini i ukwi`ba 20-61-833
ODEQEWE ZA GRA\EVINSKE I KOMUNALNE POSLOVE
Na~elnik Odeqewa 20-61-792
Zamenik na~elnika i referent 20-61-796
Gra|evinski poslovi 20-61-799
Komunalni poslovi 20-61-810, 20-61-811
ODEQEWE ZA FINANSIJE I JAVNE NABAVKE
Na~elnik odeqewa 20-61-816
Zamenik na~elnika 20-61-818
[ef odseka za javne nabavke 20-61-741
[ef odseka za finansije 20-61-743
ODEQEWE ZA DRU[TVENE DEL. I MESNU SAMOUPRAVU
Na~elnik odeqewa 20-61-863
Zamenik na~elnika odeqewa 20-61-887
Poslovi iz oblasti dru{tv. delatnosti 20-61-838
Poslovi bora~ko-invalidske za{tite 20-61-824, 20-61-825
Poverenik za poslove sa izbeglicama 20-61-839
MESNE ZAJEDNICE OP[TINE SAVSKI VENAC
MZ �Zeleni venac�, Pop Lukina 17 26-32-356
MZ �Gavrilo Princip�, Gavrila Principa 44a 36-14-683
MZ �Slobodan Penezi}-Krcun�, Dr A. Kosti}a 15 26-43-172
MZ �Zapadni Vra~ar�, Svetozara Markovi}a 79 26-82-526
MZ �Stevan Filipovi}�, S. Filipovi}a 28a 26-52-082
MZ �Vojvoda Mi{i}�, Dinarska 14 26-48-948
MZ �Top~idersko brdo-Sewak�, Vase Pelagi}a 54 36-93-085
MZ �4. juli�, Milenka Vesni}a 3 26-60-843
MZ �Dediwe�, Bul kneza Alek. Kara|or|evi}a 26-68-252
ODEQEWE ZA INSPEKCIJSKE POSLOVE I IZVR[EWE
Na~elnik odeqewa 20-61-780, 20-61-781
Zamenik na~elnika 20-61-778
Gra|evinska inspekcija 20-61-784, 20-61-785
Gra|evinska inspekcija ({ef) 20-61-778, 20-61-779
Komunalna inspekcija 20-61-786, 20-61-789, 20-61-790
Republi~ka sanitarna inspekcija 20-61-750, 20-61-751
SLU@BA ZA STRU^NE I ADMINISTRATIVNE POSLOVE
Prijem pisanih predstavki i predloga gra|ana 
Organizovawe prijema stranaka kod funkcionera SO i OV
Kneza Milo{a 99 36-15-382, 36-15-388, 36-15-390
Kneza Milo{a 69 26-45-488, 26-43-179, 20-61-180
Op{tinski KOL CENTAR 36-02-380
E-mail (za dostav. pitawa) milovanovicn@savskivenac.org.yu

SLU@BA ZA IT I TEHNI^KU PODR[KU
[ef Slu`be 20-61-880
[ef Odseka 20-61-714
J. P. POSLOVNI PROSTOR SAVSKI VENAC
Kneza Milo{a 99 361-53-80, 361-53-95
MINISTARSTVO FINANSIJA � PORESKA UPRAVA
Filijala Savski venac, Zeleni venac 16 2686-167
Filijala za pravna lica 3287-315
Porez na imovinu � fizi~ka lica 3287-228
MINISTARSTVO ZA ODBRANU
Referat za odbranu Savski venac 2659-080, 20-61-760
Vojni odsek � odeqak Savski venac 2061-755, 20-61-754
MINISTARSTVO UNUTRA[WIH POSLOVA
OUP Savski venac, Savska 35 36-18-744
De`urna slu`ba 26-42-949
Na~elnik Odeqewa 26-43-562
DE^JI KULTURNI CENTAR �MAJDAN�, Kozja~ka 3 36-92-645
OO CRVENOG KRSTA, Durmitorska 12, 26-46-652
CENTAR ZA SOC. RAD SAVSKI VENAC, Lomina 17 36-14-766
SPORTSKI SAVEZ SAVSKI VENAC, V. Pelagi}a 54,26-61-445
OO INVALIDA RADA, Nemawina 6 36-18-357
OP[TINSKI SAVEZ PENZIONERA, K. Milo{a 69b 20-61-851
J. STAMBENO PREDUZE]E S. VENAC, Brankova 15 32-86-426
ORG. PRIJATEQI DECE S. VENAC, M. Pocerca 28 26-84-684
ZDRAVSTVO
DZ SAVSKI VENAC, Pasterova 1 � Centrala 36-19-088
Direktor 20-68-803
Ku}na nega 26-39-013
Patrona`na slu`ba 36-16-339
[kolski dispanzer, Vojvode Milenka 35 36-16-084
Ambulanta � Vojvode Milenka 6 36-16-329
Ambulanta � Gorwa~ka 20 26-47-770
Ambulanta � Koste Glavini}a 3 26-51-723
Ambulanta � Lomina 39 36-16-332
Ambulanta � Lopudska 1 26-60-080
KULTURA
Jug. dram. pozori{te, Kraqa Milana 50 30-61-900
Stud. kult. centar, Kraqa Milana 48 36-02-044
Centar za kult. dekont., Bir~aninova 21 36-10-270
\uro Salaj, Nemawina 28 36-11-644
Muzej afri~ke um. Andre Nikoli}a 14 26-51-654
Muzej 25 maj, Boti}eva 6 26-61-677
Muzej `eleznice, Nemawina 6 36-10-334
Manakova ku}a, Gavrila Principa 5 30-36-014
Biblioteka �Isidora Sekuli}� 26-52-262

Vase Pelagi}a 33 26-51-082
Gavrila Principa 40 36-14-591
Resavska 78 26-59-744
Qutice Bogdana 2 26-60-553
Bawi~ki venac 28 26-66-147

OSNOVNE [KOLE
Isidora Sekuli}, Gavrila Principa 42 36-14-735
Vojvoda Putnik, Bo{ka Petrovi}a 6 26-67-224
Vojvoda Mi{i}, Dr Milutina Ivkovi}a 4 26-47-742
Stefan Nemawa, Vasilija Ga}e{e 2a 36-90-480
Petar Petrovi} Wego{, Resavska 61 36-12-545
Radijka Laki}, Dr Aleksandra Kosti}a 1 36-19-713
SPECIJALNE OSNOVNE [KOLE
Anton Skala (spec.), Petra ^ajkovskog 2a 26-50-589
Stefan De~anski (nagluvi), S. Markovi}a 85 26-84-167
Dragan Hercog (spec), Vojvode Milenka 33 30-65-188
Stanislav Bini~ki (muzi~ka), Sewa~ka 31 36-92-672
SREDWE [KOLE
Filolo{ka gimnazija, Kameni~ka 2 185-841, 26-21-955
^etvrta gimnazija, Teodora Drajzera 25 36-71-804
Gimnazija Sveti Sava, Resavska 58 26-42-328
Sportska gimnazija, Petra ^ajkovskog 2a 26-50-754 
Medicinska {kola Beograd, Deligradska 31 26-84-544
[kola za dizajn, Krupawska 3 30-66-409, 665-130
Ugostiteqsko-turisti~ka, Jug Bogdanova28 26-33-250
Brodarska {kola, Milo{a Pocerca 2 36-20-743
Tehni~ka za dizajn ko`e, Brankova 17 26-32-183

GRADSKA OP[TINA SAVSKI VENAC VA@NI TELEFONI
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PRED[KOLSKE USTANOVE SAVSKI VENAC
Vrti}-jasle Sveta Petka, Top~.venac 1 26-61-623
Vrti}-jasle Carica Milica, M. Tepi}a 16 36-72-170
Vrti}-jasle Kraq Petar I, V. Kova~evi}a 1 26-52-615
Vrti}-jasle Kraqica Marija, M. Pocerca 6 26-86-837
Vrti}-jasle Jelena An`ujska, Vi{egradska 27 26-82-961
Vrti}-jasle Grofica Olga, U`i~ka 18 26-68-460
Vrti} Duga, Qutice Bogdana 2 26-60-474
Vrti} P~elica, Sewa~ka 46 26-50-436
Vrti} Princeza Olivera, G. Principa 65 36-17-549
Vrti} An|elak, Bir~aninova 18a 26-85-173
Vrti} Ven~i}, Qutice Bogdana 46 26-63-131
Zajedni~ke slu`be, Top~iderski venac 1 26-63-930
Sekretarijat za komunalne i stambene poslove
Golsvordijeva 35 30-83-886
Uprava za energetiku
Golsvordijeva 35 30-83-813
Sekretarijat za imovinsko pravne poslove
i gra|evinsku inspekciju
27. marta 43-45 32-28-740
Sekretarijat za urbanizam i gra|evinske poslove
27. marta 43-45 32-29-000
Sekretarijat za saobra}aj
27. marta 43-45 33-09-599
Sekretarijat za za{titu `ivotne sredine
27. marta 43-45 32-26-106
Sekretarijat za inspekcijske poslove
27. marta 43-45 32-27-000
Slu`ba za komunikacije i koordinaciju
odnosa sa gra|anima
Golsvordijeva 35 32-46-796
GRADSKA KOMUNALNA PREDUZE]A
Gradsko saobra}ajno preduze}e �Beograd�
Knegiwe Qubice 29 629-019
JKP �Parking servis�
Kraqice Marije 77 30-35-400
JKP �Beograd put�, Dragoslava Srejovi}a 8a 27-65-382

JKP �Beogradske elektrane�
Savski nasip 11 20-93-011
JKP �Beogradski vodovod i kanalizacija�
Deligradska 28 36-06-606
JKP �Gradska ~isto}a�
Mije Kova~evi}a 4 27-68-770
Pogon za Savski venac 28-83-701
JKP �Pogrebne usluge�
Ruzveltova 50 20-83-476
JKP �Gradske pijace�
@ivka Karabiberovi}a 3 38-06-450
Pijaca Zeleni venac 26-23-847
Pijaca Sewak 26-53-656
JKP �Zelenilo Beograd�
Mali Kalemegdan 8 26-30-506
RJ Top~ider 26-84-690
JKP �Infostan�
Danijelova 33 39-76-223
JKP �Gradsko stambeno�
Danijelova 33 462-630
RJ Savski venac, Brankova 15 32-86-406
Direkcija za gra|evinsko zemqi{te
i izgradwu Beograda
Wego{eva 84 24-49-494
OSTALA KOMUNALNA PREDUZE]A
EPS-JP �Elektrodistribucija Beograd�
Prote Mateje 10-16 34-05-555
�Telekom Srbija� � Info centar 9813
SP �Lasta � Prigradski saobra|aj�
@elezni~ka bb 21-80-691
@TP Beograd � �Beovoz�
Nemawina 6 33-70-031
Preduze}e �Dimni~ar�
Dunavska 62 26-32-454
RJ za Savski venac 3614-473
JP �Srbijagas�
Autoput 11 604-130

RESAVSKA 80

NETO DNEVNICE od
1.000 do 1.200 dinara

ADMINISTRATIVNI RADNICI,
RADNICI OBEZBE\EWA,

SOBARICE, HIGIJENI^ARKE,
FIZI^KI RADNICI...

U TOKU JE OBNOVA ^LANSTVA
I PRIJEM NOVIH ZADRUGARA

POTREBNI RADNICI

^lanarina za 2007. godinu: 200 din.

TEL: 2681-655, 2681-678, 2641-244
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STAKLOREZA^KA RADWA

MU[
DOLAZIMO PO POZIVU

HVALA!

URAMQUJEMO I PRODAJEMO
UMETNI^KE SLIKE

Telefon: 27-56-853

Donosiocu ovog oglasa
odobravamo 10% popusta



93 sobe � (4 apartmana, 45 jednokrevetnih i 44 dvokrevetne) � Restoran (60 mesta)
sa doma}om i internacionalnom kuhiwom � Sala za konferencije � Letwa ba{ta
� Internet sala � besplatno za goste hotela � Sobe su opremqene televizorima
(kablovski programi), mini-barom, novim kupatilima...� Sve sobe su renovirane 

i za klasu su iznad *** koje zvani~no nosimo

Hotel REX, Sarajevska 37 � Tel: 3611-862 � Tel/Faks: 3612-965
e-mail: Reservations@HotelRex-Belgrade.com     web: www.hotelrex-belgrade.com

UZ TRADICIONALNU UGOSTITEQSKU
PONUDU ORGANIZUJEMO I: 
� SVADBENE SVE^ANOSTI
� SPORTSKE I DRUGE PROSLAVE
� DONATORSKE VE^ERI
� MODNE REVIJE
� GENERACIJSKE I DRUGE SUSRETE

SPECIJALIZOVANI SMO ZA
POSLOVNO UGOSTITEQSTVO

DONATORI SMO I ORGANIZATORI MNOGIH
SPORTSKIH DE[AVAWA I MEMORIJALA

Molimo Vas da najavite svoj dolazak,
jer kapaciteti su nam ~esto popuweni!

Nalazimo se u Krugu Beogradskog sajma,
Bul. Vojvode Mi{i}a 14,     Tel. 26 55 350

CENTAR �[EST TOPOLA� SA SVOJIM SADR@AJIMA
NACIONALNI RESTORAN I KONOBA �NOSTALGIJA�
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�Beograd� A. D. � Restoran GRAFI^AR , Vase Pelagi}a 31
Telefoni: 3693-018, 2650-032 � Radno vreme od 8 do 24 ~asa

U svako doba

jagwe}e i prase}e

pe~ewe sa ra`wa

U miru, ti{ini Top~iderske {ume

SSSSaaaa    ssssttttiiiilllloooommmm    iiii    ttttrrrraaaaddddiiiicccciiiijjjjoooommmm

Sala sa 150 mesta za svadbene i druge sve~anosti

Nadaleko ~uveni specijaliteti nacionalne kuhiwe

Poslovni i porodi~ni, subotwi i nedeqni ru~kovi



Pro{le su ~etiri decenije od smrti poznatog revolucionara
Ernesta ^e Gevare, a jubilej li~nosti koja je u me|uvremenu posta-
la ikona kubanske marksisti~ke revolucije i vi{ezna~ni simbol
iz {ezdesetih godina, od hipi pokreta do svih levih opcija ovog
sveta, ~ak i anarhizma i slobode uop{te, obele`en je u svetu na
mnoge na~ine, od raznih manifestacija, pozori{nih predstava i
filmova, do ponovnog izdavawa wegovih i kwiga o wemu. 

Beogradska �Geopoetika� objavila je nedavno kwigu �Se}awa�
koju je napisala wegova udovica Aleida Mar}, a na promociju ovog
dela na Sajam kwiga sti`e wegova }erka Aleida Gevara Mar}.

Ovaj podu`i uvod pi{emo upravo zato {to u brojnim osvrtima
i se}awima na ^e Gevaru, ovih dana, nigde nismo prona{li, mno-
gima uglavnom i nepoznat, podatak da je ^e Gevara bio gost Beogra-
da i Savskog venca (najverovatnije u vreme Prvog Samita nesvrsta-
nih zemaqa odr`anog u na{em gradu) i da je tom prilikom pose-
tio i na{ Sajam tehnike, o ~emu svedo~i i ova fotografija koju smo
prona{li u monografiji Beogradskog sajma.

Tu odmah pored op{tine, na izlogu kafi}a �Pikolo MB� prime-
tili smo �reklamu� zanimqivog sadr`aja koji mo`ete pro~itati
na snimku na{eg foto-reportera. Letimi~no je uo~avaju}i pri pro-
lasku zakqu~ili smo da se radi o savetima za pecaro{e (ili su u
prvom trenutku, ako se dobro se}amo, i bili samo saveti te vrste),
ali je lista pro{irena, zbog gostiju koji tu ~ekaju dok im se zavr{i
ne{to u op{tini, ili se istim povodom nalaze s nekim, i nudi
�asortiman� ~itavog niza informacija, u ~iju ta~nost se nismo
upu{tali. Snimaju}i ovaj �plakat� \or|o Vukoje je upoznao i wego-
vog �autora� i glavnog �savetodavca�, ali je na prvo pitawe s tim
u vezi dobio odgovor: � Plati 20 dinara, pa }u da ti ka`em. Po{to
smisao ove zanimqivosti i nije da ispitujemo stru~nu osposobqe-
nost ovog �preduzetnika�, koji je duhovito osmislio svoje bavqe-
we u kafi}u, to daqe nismo ni insistirali, zadovoqavaju}i se i
ovako �krwom� informacijom.

U pro{lom broju �Savskog venca�, na 23. strani, me|u ru`nim pri-
merima mikro-celina na Savskom vencu koje bi pod hitno trebalo
srediti, pod naslovom �Provalije na stazi� pisali smo i ilustrova-
li fotografijom prolaz izme|u ulica Vase Pelagi}a i Mila Milu-
novi}a na Top~iderskom brdu.

Ovde objavqujemo snimak � kako to danas izgleda, jer u me|uvre-
menu, iako je ovaj prostor u{ao u okvirni plan op{tinskog fonda za
investicije, gra|ani na terenu bili su br`i i posao zavr{ili na
najboqi mogu}i na~in. Uz anga`ovawe neumornog Nenada Simi}a,
sekretara MZ �Top~idersko brdo Sewak� i finansijsku pomo} gra-
|ana okolnih ku}a, pozvan je �Beogradput� i ~itav posao zavr{en na
najboqi mogu}i na~in, a jedan od najru`nijih postao jedan od lep-
{ih kutaka na{e op{tine.

Odbornik Aleksandar Bukumirovi} ve} dugi niz sednica SO, uvek
iznova poku{ava da �ispravi krivu Drinu� vezanu za �okrwen� drvo-
red u Ulici kneza Milo{a ispred broja 78.

Uporno insistiraju}i na pitawu: �Za{to se ne dopuni drvored sad-
nicom na postoje}em sadnom mestu ispred pomenutog broja?�, Alek-
sandar Bukumirovi} je kona~no �uspeo� da dobije odgovor �Zelenila
Beograd� koji je toliko apsurdan da ga je prosto nepotrebno komenta-
risati, a imate ga delimi~no u naslovu ove vesti: �...drvo nije mogu}e
posaditi, jer je sadno mesto privremeno zatvoreno!?� 

Nije te{ko naslutiti, {to je odbornik Bukumirovi} i istakao, da je
o~ito da neko �jak� tu parkira svoj automobil i da je uspeo da izdej-
stvuje da se zbog wega i wegovog automobila sadno mesto �pripremeno
zatvori�. [ta jo{ re}i s tim u vezi?
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